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Torek: Tednikov kopalni dan
Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem 

Kupon ne velja med zimskimi, prvomajskimi, krompirjevimi in 

-50 %
na odraslo ali otroško 
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Aktualno
Haloze, Ormož
� Ravnateljica 
izborila novo 
avtobusno linijo za 
štiri dijake

� Stran 2
Podravje
Lenart � Iz 
nekdanjega motela 
Črni les še letos 
sodoben dom 
starostnikov

� Stran 5
Izobraževanje
Podravje � Učitelj 
si mora in si lahko 
avtoriteto zgradi le 
sam

� Stran 6
Kmetijstvo
Podravje �

»Metoda brez 
oranja je edina 
prihodnost Zemlje«

� Strani 8 in 9

Fleetwood iz serije Pocestnice

William Levy: 
Se postavni 
igralec poslavlja 
od telenovel?

etwood iz serije Pocestnice

 Levy:
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Eva Hren:
 »Materinstvo je iz mene 

naredilo boljšega človeka.«

Znan obraz ima svoj glas: 
David Amaro navdušil! TOČKA

1
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V središču
Ptuj � Pomagajo vsem 
brezdomcem, plačuje pa 
le mestna občina

� Stran 6 in 7

Ptujsko �

Bo občina »prodala« 
kabelsko omrežje 
Telemachu zgolj za 
zavezo o posodobitvi?! � Strani 3

Revščina na Ormoškem �
Nekateri še vedno živijo 
v mrzlih stanovanjih in 
pomanjkanju hrane

� Strani 6 in 7

Foto: MG

Vis, Komiža � Tradicionalni izlet družbe Radio-Tednik

Bilo je veselo in nepozabno
Zvesti bralci Štajerskega tednika in poslušalci Radia Ptuj so tudi letos nadvse uživali na večdnevnem tradicio-
nalnem izletu, ki ga je organizirala družba Radio-Tednik Ptuj. Tokrat so ob odličnem vremenu in še boljši družbi 
spoznavali dalmatinski otok Vis. Nepozaben izlet pa nikakor ni zadnji, saj jih bo v prihodnje še veliko. Zgodba 
druženja veselih in pozitivnih ljudi tako počasi prerašča v gibanje, ki povezuje čez vse leto tudi na številnih drugih 
dogodkih v organizaciji naše družbe Radio-Tednik Ptuj.  Več na straneh 10 in 11.

Sojenje tihotapcema �
„Sem skrajnež, 
nimam mej, rad 
grem do konca ...“

� Stran 12
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Ptuj � Konec sodne agonije s čistilno napravo

Sodišče Čelana oprostilo
Ptujsko okrajno sodišče je nekdanjega župana mestne ob-
čine (MO) Ptuj Štefana Čelana oprostilo obtožbe, da naj bi 
zlorabil uradni položaj. Zgodba je stara kakšnih deset let, 
izhaja pa s projekta gradnje centralne čistilne naprave 
(CČN) na Ptuju.

Zaradi stečaja glavnega izvajalca na projektu, Cestnega podjetja Ma-
ribor (CPM), je MO Ptuj, ki jo je tedaj vodil Čelan, dela končala s po-
dizvajalci. Med njimi je bilo tudi podjetje Tibora International. Bojan 
Kalchbrenner je v imenu podjetja, čeprav ni njegov uradni zastopnik, 
Čelanu očital neplačilo del, ki da so jih izvedli na projektu. Zaradi te 
zgodbe, ki je bila medijsko zelo odmevna, je Čelan pred petimi leti zelo 
verjetno izgubil župansko funkcijo. Zadeva je namreč eskalirala prav v 
predvolilnem času, ko je šlo med Čelanom in njegovim tedanjim tekme-
cem Miranom Senčarjem na nož.

Kalchbrenner je Čelanu očital, da ga je preslepil, pa tudi, da MO Ptuj 
do podjetja Tibora ni poravnala računov za opravljena dela in opremo 
na čistilni napravi. Podjetje naj bi bilo oškodovano za 880.000 evrov. 
Druga točka v obtožnici se je nanašala na kršitev oddaje posla v vred-
nosti 2,3 milijona evrov, brez DDV. Gre za pogodbo, ki je bila sklenjena 
za končanje del na CČN Ptuj, čistilnih napravah Gorišnica in Kidričevo ter 
kanalizaciji Kidričevo. MO Ptuj je dela oddala neposredno s pogajanji, 
brez predhodne objave javnega razpisa. Pri tem naj bi prišlo do hujše 
kršitve pravice do enakopravne obravnave ponudnikov. Okrajna sodni-
ca Marija Krajnc je Čelana vseh obtožb oprostila.

„Bil je podpodizvajalec in poštni nabiralnik“
„Moram priznati, da sem od vseh teh nesmiselnih sodnih postopkov, 

ki se vlečejo že skoraj deset let, močno utrujen. Kar je spodbudno, je 
zgolj to, da v vseh šestih dosedanjih sodnih postopkih niti MO Ptuj niti 
jaz osebno nismo bili nikoli obsojeni. Po tej poti lahko zaprem usta vsem 
tistim blebetačem, tudi iz novinarskih vrst, ki so v preteklosti zlivali gnoj-
nico po meni. Je pa ta pot izjemno naporna in stresna. Boleče pri vsem 
tem je dejstvo, da nas je v sodne postopke vpletlo podjetje, ki z MO 
Ptuj ni imelo nikoli podpisane nobene pogodbe. Prav tako občine nismo 
nikoli imele možnosti vplivati na izbor tega, v Liechtensteinu ustanov-
ljenega podjetja, ki je v resnici zgolj poštni nabiralnik. Lastnik podjetja je 
neznani družbenik, ki ga je ustanovil z 9.180 evri ustanovnega kapitala. 
Direktorica podjetja je slovenska državljanka, ki je na sodišču izjavila, 
da o poslu, zaradi katerega smo bili na sodišču, ne ve popolnoma nič. 
Podjetje je bilo vključeno v izvajanje prenove centralne čistilne naprave 
na Ptuju preko CPM, kot podizvajalec švicarskega projektantskega pod-
jetja,“ je odločitev sodišča za naš časopis komentiral nekdanji ptujski 
župan Štefan Čelan.  

Foto: Črtomir Goznik

Tožilstvo je nekdanjemu ptujskemu županu Štefanu Čelanu očitalo dve 
kaznivi dejanji zlorabe uradnega položaja. Za tovrstno kaznivo dejanje 
je zagrožena kazen do treh let zapora. A Čelan ne bo „sedel“, saj ga 
je sodišče oprostilo. Sodba še ni pravnomočna. Zaradi gradnje ptujske 
kanalizacije in čistilne naprave je bilo na sodiščih več postopkov, eden 
izmed podizvajalcev je bil celo obsojen in je kazen odsedel v zaporu. V 
času izvajanja projekta sta glavni izvajalec CPM in njegovo hčerinsko 
podjetje Nizke gradnje Ptuj pristala v stečaju.

Kot je pojasnil vodja šole nogo-
meta Borut Kolar, so se odločili, 
da bodo zbrana sredstva nakazali 
dobrodelnemu društvu Palčica 
Pomagalčica in dobrodelni škratki, 
ki se je tako izkazalo pri zbiranju 
denarja za Krisa. »Naj oni odredijo, 
kam bo šel denar, ker smo bili za 
Krisa hvala bogu prepozni. Prepri-
čani pa smo, da bo denar šel v pra-
ve roke,« je povedal Kolar, ki je bil 
zadovoljen z uspešnostjo prvega 

Gorišnica � Na dobrodelnem turnirju zbrali skoraj 1.200 evrov

Otroci igrali za otroke
Šola nogometa Gorišnica je skupaj s sodelujočimi klubi, starši in prijatelji nogometa minuli torek v tamkajšnjem špor-
tnem parku pokazala, da imajo veliko srce. Na dobrodelnem turnirju za Krisa, ki so ga poimenovali »Danes otroci igra-
mo za otroke«, so s prostovoljnimi prispevki v dobrih dveh urah nabrali 1.170 evrov.

Foto: Nataša Žnidarič

Ravnateljica Gimnazije Or-
mož Klavdija Zorjan Škorjanec je 
predstavila težave, s katerimi so 
se dijaki iz dveh haloških občin (Cir-
kulane in Zavrč) srečevali na poti v 
šolo. »Skupaj imamo štiri dijake iz 
omenjenih smeri. Ti dijaki v jutra-
njih urah iz smeri Cirkulane–Zavrč 
do Ormoža niso imeli nobene di-
rektne avtobusne linije. Avtobus 
jih je namreč pripeljal do Spuhlje, 
tam pa jim je redna linija Ptuj–Or-
mož 15 minut prehitro odpeljala 
naprej proti Ormožu.“ 

Ena od možnosti za dijake je 
bila tako (pre)zgodnje jutranje 
vstajanje, že pred peto uro, da so 
lahko po skoraj enournem čaka-
nju v Spuhlji ujeli redno avtobu-
sno linijo ali pa – krepko zamuja-
nje v šolo ...

Zato se je Zorjan Škorjančeva za-
vzela za vzpostavitev nove avtobu-
sne linije: „Najprej sem se že konec 
avgusta dogovarjala ustno z Jane-
zom Habjaničem, vodjo komerciale 
družbe Arriva Štajerska. Pojasnil 
mi je, da se avtobusne linije ne da 
spremeniti v tako kratkem času, 
oziroma v nekaj dneh. Ker nismo 
poznali postopka, kako lahko pride 
do spremembe oz. dodatne avto-
busne linije, sem za pomoč zapro-
sila Občino Ormož. Ob takojšnjem 
odzivu župana Danijela Vrbnjaka in 
direktorice občinske uprave Milene 
Debeljak smo se povezali z občina-
ma Zavrč in Cirkulane. Vsi skupaj 
smo se nato sestali še s Habjaničem 
iz podjetja Arriva.“

S podporo županov 
in pomočjo Arrive do 
nove linije

Že pred skupnim sestankom pa 
je ravnateljica pridobila informaci-
je o tem, kakšen je potreben po-
stopek za spremembo oz. prido-
bitev nove avtobusne linije in kdo 
na Ministrstvu za infrastrukturo 

je pristojen za takšne odločitve. 
»Poslanec Kovačič nam je pojasnil, 
naj prevoznik Arriva pošlje našo 
prošnjo za spremembo voznih 
redov na Direktorat za trajnostno 
mobilnost in prometno politiko. To 
je bila pomembna informacija za 
našo šolo, saj šola ne more poda-

ti prošnje sama. Podjetje Arriva je 
nato res našo prošnjo posredovalo 
na Direktorat in tudi na infrastruk-
turno ministrstvo, ki dejansko od-
loča o tem.« 

Pred kratkim je Gimnazija Or-
mož dobila odobreno prošnjo za 
dodatno avtobusno linijo na relaciji 

Ptuj – Ormož. Avtobus tako po no-
vem stoji na postajališču v Spuhlji 
ob 6.20 zjutraj, kar je pravi čas, da 
nanj lahko pravočasno (brez čaka-
nja ali zamujanja) prestopijo dijaki, 
ki se do tja pripeljejo iz Cirkulan in 
Zavrča. Zaradi poznega prihoda v 
Ormož pa avtobus dijake vozi celo 
vse do OŠ Ormož.

Za dijake se je s tem nočna mora 
okrog jutranje poti v ormoško gi-
mnazijo končala, zadovoljni pa so 
tudi vsi župani.

Iz podjetja Arriva Štajerska so še 
sporočili: „Nov odhod se izvaja na 
podlagi koncesijske pogodbe za 
izvajanje gospodarske javne služ-
be in se sofi nancira v skladu s skle-
njeno pogodbo. Cene vozovnic so 
odvisne od razdalje potovanja in 
so določene s tarifo prevoznin v 
javnem linijskem prevozu potnikov 
v notranjem cestnem prometu in 
prevoz prtljage.«

Haloze, Ormož � Pot v šolo za haloške dijake odslej krajša za celo uro

Ravnateljica izborila novo 
avtobusno linijo za štiri dijake
Za štiri dijake Gimnazije Ormož iz dveh haloških občin se je s 1. oktobrom pot v šolo skrajšala za dobro 
uro. Za to se lahko mladi dijaki zahvalijo v prvi vrsti ravnateljici ormoške Gimnazije Klavdiji Zorjan 
Škorjanec, seveda pa tudi županom občin Cirkulane, Zavrč in Ormož ter v končni fazi še avtobusnemu 
prevozniku Arriva.

Foto: Črtomir Goznik

Avtobusni prevoznik Arriva Štajerska je s sofi nancersko pogodbo uvedel novo linijo med Ptujem in Ormožem, ki 
je namenjena vsem potnikom, najbolj prav pa pride štirim dijakom, zaradi katerih je bila pravzaprav tudi uvedena.

Foto: KTV

Ravnateljici Gimnazije Ormož Klavdiji Zorjan Škorjanec je s pomočjo žu-
panov uspelo »izboriti« dodatno avtobusno linijo na relaciji Ptuj-Ormož za 
štiri dijake predšolske vzgoje, ki prihajajo iz dveh haloških občin.

dobrodelnega turnirja, na katerem 
je igralo kar okoli 180 otrok, starih 
do 13 let. »Na turnirju so sodelovale 
ekipe NŠ Grajena, ONŠ Hajdina, NŠ 
Korant ter domača ŠN Gorišnica. 
Odigranih je bilo trideset tekem. V 
ospredju pa tokrat ni bil tekmoval-
ni naboj, temveč je bila to dobro-
delnost,« je ob tem poudaril. Ideja 
o dobrodelnem turnirju je zrasla na 

zelniku pomočnika vodje šole Bo-
ruta Lindiča, in to v četrtek zvečer. 
»Takoj smo bili pripravljeni za sode-
lovanje, v nekaj dneh smo zadevo 
organizirali in jo ocenjujem kot us-
pešno. Posebna zahvala za tako us-
pešen dobrodelni turnir gre seveda 
tudi našim prijateljem: »FEROJU« 
in njegovima dvema ekipama (Sašo 
in Danilo), ki so se samoiniciativno 
odzvali in pripravili pravo veselje za 
otroke s pripravo palačink, vafl jev 
ter krompirja, Vinogradništvu Cvi-
tanič, Hotelu Botra, Pekarni Tina 
iz Gorišnice, Mesarstvu Valenko 
ter Sandiju Kelneriču za podarjen 
pano. Seveda pa gre zahvala tudi 
vsem gledalcem, ki so s svojim pri-
spevkom dokazali, da zmoremo,« 
je še hvaležno dodal Kolar in pove-
dal, da bo dobrodelni turnir postal 
tradicionalen.
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šala najmanj 4,2 milijona evrov.“ 
Poleg tega bi bili pripravljeni tudi v 
prihodnje – a le do izgradnje nove-
ga omrežja, vendar ne več kot pet 
let – prevzeti nase stroške fi nanci-
ranja delovanja Ptujske televizije 
(PeTV). Sofi nancerski delež sicer 
prispevajo že po trenutno veljavni 
pogodbi. 

Ali bo za ptujsko občino predlog 
Telemacha sprejemljiv ali ne, bo 
znano že kmalu; o tem bodo odlo-
čali mestni svetniki.

Janez Rožmarin: »To je 
račun brez krčmarja!«

Za svetnika Janeza Rožmarina, 
ki je pogosto kritičen do podjetja 

Telemach, tak predlog ni sprejem-
ljiv. Kot pravi, delajo račune brez 
krčmarja: „Najbolj žalostno je, da 
naročniki nimajo nič od tega, a je 
omrežje praktično njihovo. Teleing 
podjetja sploh ne bi smel prodati 
brez soglasja občine ali pa bi po-
godba morala biti nična! Dokaz, da 
se Telemach obnaša drugače kot 
Teleing, je tudi to, da starih naroč-
nikov ne želijo priklapljati na opti-
ko, kar bi morali! Menim, da to sodi 
v sklop vzdrževanja in obnavljanja 
omrežja.“

Ob tem še poudarja, da so 
omrežja gradili predvsem tam, kjer 
je občina izvajala kakšno investici-
jo: „To je seveda bistveno ceneje. 
Vedno so bili privilegirani.“

Prepričan je, da je omrežje vred-
no več od ponudbe, saj se je po-
nudba oblikovala na osnovi cenilne 
pogodbe iz leta 2010.

Tudi svetnik Andrej Čuš prizna-
va, da se mu – glede na nezado-
voljstvo občanov s storitvami Te-
lemacha – porajajo mnoga vpraša-
nja: „Zakaj je občina v preteklosti 
sploh podpisala takšno pogodbo?! 
Treba je narediti revizijo pogod-
be, in če je v škodo občanov, jo je 
enostavno treba razdreti. Menim, 
da je treba poiskati strateškega 
partnerja oz. kupca, ki bo napol-
nil občinski proračun, hkrati pa 
zagotovil boljše storitve po vseh 
mestnih četrtih. Če se izkaže, da to 
ni Telemach, pa naj bo kdo drug.“

Tako Čuš kot Rožmarin pravita, 
da samo ptujsko omrežje ni kaj veli-
ko vredno, bistveno večjo vrednost 
imajo za lastnika omrežja naročniki.

novih delov omrežja na Sovretovi 
poti in v Krčevini pri Ptuju. Do-
datnih 5 milijonov evrov naj bi v 
omrežje vložil še Telemach od leta 
2017 do danes.

S tem ko je pravno nasledil po-
godbo med KKS in Teleingom, 
je Telemach pridobil pravico do 
upravljanja in uporabe omrežja 
KKS Ptuj vse do septembra 2038.

Kaj predlagajo v 
Telemachu

Po predlogu, ki so ga pripra-
vili v Telemachu, naj bi se v novi, 
spremenjeni pogodbi navedlo, da 
investirajo v svoje lastno omrežje, 
kar pomeni, da občina svoj 100 % 
lastninski delež iz KKS prenese na 
njih. V zameno se Telemach obve-
zuje, da bo v obdobju največ petih 
let od dneva veljavnosti nove po-
godbe (in s tem prenosa poslov-
nih deležev nanj) celotno omrežje 
nadomestil z optičnim omrežjem: 
„To bi končnim uporabnikom 
omogočalo vrhunske storitve ele-
ktronskih komunikacij. Vrednost 
opisane investicije Telemacha v 
novo omrežje KKS Ptuj naj bi zna-

Kot poudarjajo na Telemachu, 
se obe pogodbeni stranki držita 
pogodbenih določil, na pobudo 
ptujske občine pa je podjetje Te-
lemach konec avgusta podalo 
pobudo za prevetritev možnos-
ti za spremembo pogodbenega 
razmerja. Cilj tega predloga je po 
besedah odgovornih v Telemachu 
nadgradnja in posodobitev celot-
nega omrežja KKS Ptuj, kar naj bi 
uporabnikom omogočilo boljšo 
storitev.

V omrežje Teleing in 
Telemach vložila že več 
kot 10 milijonov evrov?

Teleing naj bi v času od 2010 do 
2014 v izgradnjo novih delov KKS 
vložil okrog 3,6 milijona evrov, 
dodatnih skoraj 590.000 evrov pa 
še v posodobitev dotrajanega dela 
omrežja. Leta 2014 naj bi vložili 
dodatnih 1,3 milijona evrov v razši-
ritev in 100.000 evrov v izgradnjo 
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Na Geodetski upravi Republike 
Slovenije lastnikom svetujejo, da 
jih pregledajo in preverijo, obenem 
pa poudarjajo, da ne gre za končne 
vrednosti, ampak zgolj posplošene 
in narejene na osnovi objavljenega 
predloga modelov in podatkov ne-
premičnin v registru nepremičnin 
s konca letošnjega junija. Predla-
gane vrednosti nepremičnih so 
na ogled od 1. oktobra, nanje pa 
lahko lastniki v 45 dneh, torej do 
15. novembra, podajo konkretne in 
obrazložene pripombe, in sicer na 
posebnih obrazcih.

Obvestil GURS-a na 
dom ne bo

Na občinah bodo podatki javno 
razgrnjeni do konca oktobra, obe-
nem pa dostopni tudi na novou-

stanovljenem Portalu množičnega 
vrednotenja nepremičnin. Gurs 
lastnikom za poskusne izračune 
posplošene vrednosti njihove ne-
premičnine ne bo pošiljal obvestil 
na dom. »Ker pa se bo lahko posku-
sni izračun razlikoval od posploše-
ne vrednosti, ki bo nepremičninam 
pripisana 1. aprila prihodnje leto, 
je v koristi lastnikov nepremični, 
da aktivno sodelujejo v postopku 
javne razgrnitve predlogov mode-
lov vrednotenja in tako vplivajo na 
končni izračun posplošene vred-
nosti,« pravijo na Gursu.

Nove cenitve v 
nabiralnike 1. aprila 
2020

Do pripomb se bodo najprej 
opredelile občine, na Gursu pa 

bodo nato pripravili končni pred-
log modelov vrednotenja, ki ga bo 
vlada potrdila v obliki uredbe, na 

osnovi katere bodo nepremični-
nam določene vrednosti. Te bodo 
1. aprila 2020 objavljene v Evidenci 

vrednotenja. S sprejemom ured-
be o modelih vrednotenja bodo 
ti potem postali dokončni, vsak 

lastnik nepremičnine pa bo takrat 
po pošti prejel t. i. zbirno potrdilo 
o posplošenih vrednostih njegovih 
nepremičnin, ki bo uradni doku-
ment. Tudi po 1. aprilu bo lahko 
vsak še naprej urejal podatke o 
svojih nepremičninah, da bodo ti 
odražali dejansko stanje v naravi. 

Za Ptujčane 
bo javna predstavitev 
15. oktobra

Novi zakon predvideva tudi 
natančnejšo opredelitev sistema 
vrednotenja, ki ga bo mogoče upo-
rabiti tudi za uvedbo že dolga leta 
načrtovanega davka na nepremič-
nine. »Določanje modelov vredno-
tenja pomeni prvo fazo množične-
ga vrednotenja nepremičnin. Gre 
za pravila, ki opredeljujejo, katere 
so tiste lastnosti nepremičnine, 
ki vplivajo na njeno vrednost na 
trgu,« pojasnjujejo na Gursu in do-
dajajo, da bo javna predstavitev 
modelov vrednotenja za občine iz 
Območne geodetske uprave Ptuj 
15. oktobra od 10. do 13. ure v pro-
storih ptujskega dominikanskega 
samostana. 

Slovenija, Podravje � Ste že preverili, kakšna je nova predlagana vrednost vaše nepremičnine?

Vsak lastnik lahko vpliva na končni izračun
Modeli vrednotenja so od 1. oktobra na ogled na občinah, pa tudi na novoustanovljenem Portalu množičnega vrednotenja nepremičnin (Portal MVN), 
skupaj s poskusno izračunanimi vrednostmi. Pripombe nanje je mogoče poslati vse do 15. novembra.

Foto: M24

Ptuj � Bo občina »prodala« kabelsko omrežje Telemachu zgolj za zavezo o posodobitvi?!

Telemach za lastništvo kabelskega omrežja 
ponuja optiko vsem
Potem ko je bilo podjetje Teleing prodano Telemachu, je Telemach nasledil tudi pogodbo, ki jo je prejšnji lastnik imel s kabelsko ko-
munikacijskim sistemom (KKS) Ptuj. Po številnih dilemah so nekateri svetniki predlagali, da se Telemachu ponudi odkup omrežja 
in podjetje je zdaj pripravilo predlog oz. ponudbo za odkup.

Foto: Črtomir Goznik

Štefan Čelan: 
»Če sem podpisal 
škodljivo pogodbo, 

naj dajo argumente 
na mizo!«

Drugače kot Čuš in Rožmarin pa na odnos s Telemachom 
gleda Štefan Čelan, ki je bil v času podpisa omenjene po-
godbe med KKS in (takrat) Teleingom ptujski župan: „Moj 
predlog je, da ostane omrežje v solasti občine, ki bi pobirala 
deleže kot doslej: tako za PeTV kot dividende. Čista prodaja 
zagotovo ni optimalna rešitev.“ 

Čelan meni, da bi morala županja pridobiti še kakšno 
ponudbo konkurence in kot spreten pogajalec investitorju 
postaviti optimalne pogoje v javno dobro. 

„Če je pogodba, ki smo jo podpisali s Teleingom, po mne-
nju kolegov škodljiva, me čudi, zakaj so tiho in zakaj ne 
sprožijo postopkov pred organi pregona. Sam sem prepri-
čan, da temu ni tako. V dani situaciji je ta pogodba pomeni-
la srednjo pot pogajanj in najboljši možen kompromis. Eno 
je na pamet blebetanje, drugo so argumenti.“

Ob tem Čelan dodaja, da nobena pogodba ni nepreklicna 
in da če se ugotovi, da bi s prekinitvijo, kljub plačilu pogod-
benih kazni, bilo več koristi, je zanj tudi to primerna opcija: 
„Seveda, če bodo občani imeli od tega več koristi kot škode.“

Foto: Črtomir Goznik
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Župan občine Slavko Pravdič 
kot osrednji govornik na proslavi 
je izpostavil: »To je naš praznik, 
bodimo ponosni, da imamo svojo 
občino, ki nam prinesla veliko pri-
ložnosti. Za uspešno delo v priho-
dnosti bomo potrebovali še nadalj-
nje medsebojno aktivno sodelova-
nje, veliko dobre volje, znanja in 
poguma, da bomo lahko na dobro 
začrtani poti uresničili zastavljene 
cilje. Želimo si odlično šolo in vrtec, 
učinkovito zdravstvo, raznovrsten 
šport ter kakovostne komunalne 

in druge storitve.« Spregovoril je 
tudi o naložbah, ki so bile izvedene 
v preteklem letu in načrtih za priho-
dnost.

S priznanji, plaketo in nazivom 
častni občan so na prireditvi nag-
radili posameznike in društvo. Pri-
znanje župana za izredne uspehe 
na področju športa je prejela Ve-
ronika Domjan. Že šest let zapored 
je državna prvakinja v mestu diska. 
Občina je priznanje podelila tudi 
Ivanu Vesenjaku za večletno aktiv-
no in požrtvovalno delo v Društvu 

upokojencev Zavrč. Vesenjak je za 
Štajerski tednik povedal: »To delo 
spoštujem in ga rad opravljam. 
Največ mi pomeni delo na projek-
tu Starejši za starejše. Priznanje, 
ki sem ga prejel, je velika čast in ga 
zelo cenim.«

Plaketo občine je prejelo Špor-
tno društvo Zavrč – Nogometna 
šola Zavrč za 50 let delovanja na 
področju športa. Za izjemen prispe-
vek na vseh področjih družbenega 
življenja v občini ter skrbi za razvoj, 
napredek in prepoznavnost, je 

občina podelila naziv častni ob-
čan nekdanjemu županu Miranu 
Vuku. S svojim delom, znanjem, 
pogumom in vztrajnostjo je veliko 
prispeval k razvoju, napredku in 
spremembi celotne podobe zavr-
ške občine. 

Prireditev je s svojimi nastopi 
popestrila pevska skupina Trta 
KUD Maksa Furjana Zavrč. Otroci 
Osnovne šole Zavrč so pripravili du-
hovit kulturni program. Zapela je 
tudi mlada pevka Minea Gabrovec

Obrtna cona Novi jork diha s 
polnimi pljuči in velja za eno uspe-
šnejših con na širšem Ptujskem na-
sploh. Razvita cona ta čas zaposlu-
je že približno 400 delavcev. Ker pa 
je za investiranje veliko zanimanja, 
se občina trudi za njeno razširitev. 
V ta namen je sprožila postopke za 
širitev cone in v začetku lanskega 
leta začela pripravljati spremembe 
občinskega prostorskega načrta 
(OPN) občine Markovci. Avgusta 
letos so prejeli še končno mnenje 
kmetijskega ministrstva, je na mi-
nuli seji markovskim svetnikom, ki 
so imeli na mizi omenjeni prostor-
ski akt, pojasnil Robert Šimenko iz 
Skupne občinske uprave občin v 
Spodnjem Podravju: »Občina je v 
začetni fazi predlagala šest hektar-
jev veliko območje za širitev. Že v 
fazi osnutka se je območje zmanj-
šalo na dobre štiri hektarje. Ker pa 
je to bilo še vedno premalo – mi-
nistrstvo za kmetijstvo je namreč 
vztrajalo pri tem, da občina poišče 
dovolj stavbnih zemljišč kot zame-
njavo –, je občina dodatno zmanj-
šala širitev na končnih 3,28 hektar-
ja.« V enakem obsegu pa je občina 
v kmetijsko namensko rabo vrnila 
območje ob bioplinarni in obmo-

čje športnega igrišča v Sobetincih. 
Širitev cone je sicer predvidena 
na vzhod, natančneje vzhodno od 
obstoječih proizvodnih objektov 
podjetja Vitiva.

Občina v postopku 
odkupa zemljišč

Kot je še povedal Šimenko, je za 
omenjeno območje treba izdelati 

še občinski prostorski podrobni 
načrt, ki bo podrobneje določil za-
snovo cone, razmestitev dejavno-
sti, parcelacijo, arhitektonsko ur-
banistično oblikovanje objektov …

Markovski župan Milan Gabro-
vec ocenjuje, da bi razširjena cona 
za nove podjetnike lahko bila na-
red najkasneje do prihodnje jeseni: 
»Smo v postopku odkupa zemljišč, 
predvidenih za širitev cone. Skoraj-

da že z vsemi lastniki so podpisane 
pogodbe. Sedaj je treba sprejeti še 
OPPN. Do novega leta želimo vlo-
žiti vlogo za gradbeno dovoljenje, 
in če bo vse po sreči, bi spomladi 
začeli komunalno opremljanje teh 
novih zemljišč. Interesentov je ve-
liko; prejeli smo sedem oz. osem 
povpraševanj potencialnih investi-
torjev.«

Markovci � Zahtevna pot do širitve cone

Kdaj bodo nove površine 
pripravljene za podjetnike
Polno zasedeno obrtno cono Novi jork v občini Markovci bodo namesto sprva predvidenih šest 
hektarjev razširili za skoraj pol manj.

Zavrč � Osrednja prireditev ob občinskem prazniku

»Hvala vsem, ki imate Zavrč radi!«
Pretekle dni se je v občini Zavrč zvrstilo veliko zanimivih dogodkov z vrhuncem v soboto, ko je potekala osrednja 
slovesnost ob 23. občinskem prazniku in hkrati tudi 25-letnici občine. 

Foto:KG

Od leve: Evelin Makoter Jabločnik, Veronika Domjan, Dušan Rojko, Slavko Pravdič, Ivica Težak, Ivan Vesenjak, Robert Vuzem

Foto: MH

Markovski svetniki so na zadnji seji potrdili spremembe OPN občine Markovci, ki se nanašajo na širitev proi-
zvodne cone Novi jork.

Ormož � Čakajoč na razpise za evropski in državni denar

Svetniki kritični 
do nizke realizacije 
polletnega proračuna 
Realizacija proračuna v prvih šestih mesecih ni obetavna, 
a kot je pojasnil občinski fi nančnik Mirko Šerod, je realiza-
cija navadno taka, ker se večje investicije v večini primerov 
realizirajo oz. zaključujejo v drugem polletju. Občini je us-
pelo zbrati 37,3 odstotkov pričakovanih prihodkov, odhod-
ki ob koncu prvega polletja pa so komaj dosegli dobrih 30 
odstotkov.

Razlog za precej slabe številke tako na dohodkovni kot posledično 
na odhodkovni ravni so predvsem naložbe, ki so odvisne od 
evropskega (in državnega) sofi nancranja. Iz tega naslova so v prvem 
polletju namreč zbrali zgolj slabih 375.000 evrov od planiranih 4,07 
milijona evrov. Gre za izgradnjo četrte faze namakalnega sistema, 
čaka se na dogovor regij in odobritev denarja za sofi nanciranje 
rekonstrukcije in nadgradnje čistilne naprave Ormož, pa za 
nadgradnjo zbirnega centra Dobrava, na državni denar za sanacijo 
Vičanski Vrh ... 

Neizvedba planiranih naložb se seveda pozna tudi na investicijskih 
odhodkih; namesto planiranih 9,87 milijona so do polletja porabili le 
1,76 milijona evrov. 

»Vsi smo letos načrtovali izgradnjo četrte faze namakalnega 
sistema. Ministrstvo za kmetijstvo je ponovilo razpis, po katerem je 
rok za prijavo 15. november. Glede na vso potrebno administracijo 
letos te naložbe ne bo. Enako je verjetno z rekonstrukcijo čistilne 
naprave Ormož. Tisto, kar je v moči občine, bo izvršeno, ostalo pa je 
povezano z odobritvijo in dodelitvijo sredstev državnega proračuna,« 
je pojasnil Šerod.

Kot je razvidno iz poročila občinske uprave, obstaja velika 
možnost, da letos nikakor ne bodo uresničene vse načrtovane 
naložbe.

Nekateri svetniki v skrbeh
Kritičnih zaradi slabe realizacije proračuna je bilo več svetnikov, 

med njimi Simon Kolmanič: »Skrbi me razhajanje med realizacijo vseh 
odhodkov, ki je bila 30,8 %, in realizacijo investicijskih odhodkov, ki je 
bila pol nižja, samo 17,9 %. Vem, da je v prvem polletju vedno manjša 
realizacija, kar se tiče investicijskih odhodkov, saj še investicije niso 
končane, pa vendar mislim, da je ta razkorak malo prevelik. Ali je bil 
ta naš proračun morda preveč optimistično zastavljen glede na tako 
nizko realizacijo?«

Slavko Kosi pa je med drugim pogrešal programsko opredelitev 
investicij: »Pričakoval bi, da bi nam župan pripravil pregled 
predvidenih projektov za letošnje leto in faze realizacije. To je tako 
skopo. Mi bomo to potrdili, a ne bomo vedeli, za kaj smo v prvem 
polletju denar potrošili oz. zakaj se določene stvari niso realizirale.« S 
tem se je strinjal tudi Emil Trstenjak. 

Župan Danijel Vrbnjak je povedal, da imajo ta dokument svetniki 
prvič na mizi, v nadaljevanju vroče razprave pa je nato podal 
informacije glede določenih investicij, o katerih so povpraševali 
svetniki. 

»Upam, da bo konec leta realizacija vsaj nekje 80 %,« je ob koncu 
pristavil svetnik Jožef Cajnko. 

Foto: M24

Ker iz različnih razlogov ni evropskega (in državnega) denarja, bo mar-
sikatera planirana naložba v Ormožu letos ostala zgolj na papirju. Ali 
je za tak razplet kriva država ali občina, ki si je proračun omislila precej 
optimistično?! Sicer Ormož ni edina takšna občina ... (Fotografi ja je 
simbolična.)
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Pred tremi leti je nepremičnino, 
ki so jo v preteklosti v prvem domu 
starostnikov spremljale afere v 
zvezi z domnevnim malomarnim 
odnosom do oskrbovancev in celo 
okoriščanjem, zaradi česar je moral 
ta zapreti svoja vrata, kupilo podje-
tje Žipo. »Vsakič, ko sem se peljal 
mimo Črnega lesa in ga gledal, 
kako je zapuščen in kako propada, 
mi je bilo hudo. 25 let ga je imela 
Probanka, pa ni z njim nič naredila, 
tudi lokalna skupnost ni pokazala 
interesa za njegovo revitalizacijo, 
zato sem si rekel, pa ga kupimo. In 
smo ga – na dražbi od Slabe banke. 
Ne nazadnje ga je nekoč zgradilo 
podjetje Agrokombinat Lenart, 
predhodnik Žipa, zato se mi je 
zdelo kar prav, da spet postane 
del te zgodbe,« pripoveduje Janez 
Krajnc, direktor danes družinskega 
podjetja, ki se ukvarja z živinorejo 
in poljedelstvom. »Potem pa je 
bilo treba razmisliti o novi vsebini, 
seveda takšni, ki bo pila vodo. Raz-
mišljali smo o turizmu, zdravstvu, 
nato pa smo se povezali s podje-
tjem Dom Lenart, ki že upravlja 
dom starostnikov svetega Lenarta 
in deluj pod okriljem mariborske 
nadškofi jske Karitas. Dogovorili 
smo se, da bo Žipo fi nanciral pre-
novo, oni pa pridobijo koncesijo in 
prostore vzamejo v najem.«

Projekt Dom svete Agate bo stal 
od 3,6 do štiri milijone evrov, novo 
pa bo praktično vse, le osnovni zi-
dovi so ostali. Velika investicija bo 
zagotovila tudi najmanj 35 novih 
delovnih mest, v domu pa bo pros-
tora za 70 stanovalcev, ki bodo bi-
vali v eno- in dvoposteljnih sobah v 
petih bivalnih enotah po dvanajst 

oseb, in sicer po principu gospo-
dinjske skupnosti; kar 48 mest naj 
bi bilo namenjenih stanovalcem z 
demenco. 

Čakalna vrsta 
je že dolga

»Objekt bo v celoti prilagojen 
dementnim, in sicer bo izrazito 
odprtega tipa, kar pomeni, da se 
bodo lahko stanovalci prosto gi-
bali. Kot je znano, je za dementne 
osebe po standardu treba zagoto-
viti zunanji izhod, zato so oddelki 
za demenco zmeraj v pritličju. 
Tukaj pa bo omogočen izhod na 
prosto tudi tistim, ki bodo imeli 
sobe v nadstropju, in sicer preko 

posebnega 'ganka'. Stanovalci 
bodo povsem na varnem, saj smo 
območje na široko ogradili in pri 
tem porabili kar kilometer ograje, 
ki seže globoko v gozd, tako da 
se bodo lahko sprehajali tudi po 
gozdu,« razlaga Zlatko Gričnik, di-
rektor Doma svetega Lenarta. »Na 
voljo jim bodo kegljišče, dva pavi-
ljona, prostor za piknike s sanitari-
jami, očistili smo tudi bližnji ribnik, 
skratka dom bomo uredili tako, da 
se bodo stanovalci v njem kar naj-
bolje počutili, saj bo zgrajen po naj-
sodobnejših evropskih standardih. 
Zaradi tega bo cena oskrbe najbrž 
malce višja od tiste v Domu svete-
ga Lenarta, a ne bistveno. Staro-
stnike bomo v dom lahko sprejeli 

takoj, ko bomo pridobili uporabno 
dovoljenje in soglasje Ministrstva 
za delo, družino, socialne zadeve 
in enake možnosti. Čakalna vrsta 
je že dolga, mislim, da bodo kapa-
citete takoj zapolnjene.«

Dve mesti bosta v novem domu 
starostnikov, ki bo imel tudi dnev-
ni center za deset do dvanajst va-
rovancev z demenco, namenjeni 
paliativni oskrbi, torej neozdravlji-
vo bolnim, osem pa umirajočim, 
za katere bodo uredili poseben 
prostor oziroma oazo za čim lepše 
slovo od življenja s svetlobno, glas-
beno in aroma terapijo ter masažo 
in pogledom na naravo skozi velika 
okna.

Lenart � Iz nekdanjega motela Črni les še letos sodoben dom starostnikov

Objekt odprtega tipa v celoti 
prilagojen dementnim
Vile sojenice s krojenjem usode Črnemu lesu pri Lenartu očitno nikdar niso bile preveč naklonjene, saj 
v objektu v sicer izjemno idiličnem okolju z gozdom, jezerom Komarnik in gradom Hrastovec doslej ni 
uspelo prav nič: ne motel in gostilna, še manj prvi dom starostnikov, fi tnes in slednjič dom za begunce. 
Kaže, da se mu z novim lastnikom, drzno investicijo in novim najemnikom le obetajo boljši časi. Ki jih 
bo morda pomagala pisati tudi sveta Agata, po kateri se objekt po novem imenuje. Ali pa njena soime-
njakinja, legendarna Agata iz Štraleka. 

Foto: SD

V idiličnem okolju nekdanjega motela Črni les bo do konca leta zrasel sodoben Dom starostnikov svete Agate.

Na to strmo območju ob robu 
gozda, ki je že tako nestabilno, so 
namreč speljane tudi meteorne 
vode iz Cankarjeve, Brnčičeve in 
Cafove ulice, vse pogostejša neur-
ja pa so povzročila samo še dodat-
no odnašanje zemlje.

Po lanskih močnih neurjih je 
zato občina škodo prijavila na 
okoljsko ministrstvo in hkrati na-
ročila projekt za sanacijo plazu. 
Letos je od resornega ministrstva 
pridobila sofi nanciranje projekta v 
višini 63.500 evrov, 20.000 evrov 
pa bo prispeval občinski proračun. 
Načrt sanacije, ki zajema stabilizi-

ranje območja z železniškimi tirni-
cami, usmeritev meteornih voda v 
dolino z veliko cevno kanalizacijo, 
umirjevalnimi jaški ter večjim zadr-
ževalnikom vode na izlivu, je izde-
lalo podjetje ISB, d. o. o., izvaja pa 
ga Podjetje za gozdne gradnje in 
hortikulturo, d. o. o. Dela, ki so se 
začela v avgustu, naj bi bila pred-
vidoma dokončana do začetka no-
vembra. Če bo torej vreme ugodno 
in bo šlo vse po sreči, bo plazovito 
območje pod Cafovo ulico v Sveti 
Trojici sanirano in varno še pred za-
četkom zime.

Sveta Trojica � Začela se je dolgo načrtovana ureditev plazovitega pobočja 

Če bo vse po sreči, bo plaz saniran pred zimo
Potem ko so v občini Sveta Trojica v Slovenskih goricah za najnujnejšo sanacijo zelo strmega in težko dostop-
nega plazovitega območja pod Cafovo ulico lani tja navozili okrog 300 m3 materiala ter tako za silo stabilizirali 
teren in zmanjšali nadaljnje plazenje, je bilo jasno, da bodo za rešitev problema potrebni resnejši gradbeni po-
segi z ustreznim odvodnjavanjem. 

Foto: SD

Sanacija zelo strmega in težko dostopnega plazovitega območja pod Cafovo 
ulico

Kidričevo, Cirkovce � Nove cene varstva otrok

Razlog za podražitev
so višji stroški dela
Svetniki občine Kidričevo so na zadnji seji potrdili nove 
cene oskrbe in varstva otrok v vrtcih Kidričevo in Cirkovce. 
Oba vrtca delujeta pod okriljem osnovnih šol.

Cene bodo po novem v obeh vrtcih enake, v obeh zavodih pa naj-
višji strošek predstavljajo plače zaposlenih. V vrtcu Kidričevo so z 
letošnjim šolskim letom odprli dodatni oddelek. V 11 oddelkih imajo 
vpisane 204 otroke. Predvideni stroški dela za letos znašajo 247.000 
evrov. Mesečni stroški dela vzgojiteljic in pomočnic za prvo starostno 
obdobje znašajo dobrih 22.000 evrov (70 otrok, pet oddelkov, pet 
vzgojiteljic in 5,6 pomočnice) in za drugo starostno obdobje nekaj 
čez 26.000 evrov (134 otrok, šest oddelkov, šest vzgojiteljic in šest 
pomočnic). Stroški režijskega kadra (kuharice, čistilke, hišnik, računo-
vodstvo, tajništvo, vodstvo) so na mesečni ravni 16.000 evrov. Pov-
prečni skupni mesečni stroški dela za vse zaposlene v kidričevskem 
vrtcu znašajo blizu 65.000 evrov. Na podlagi preračuna vseh stroškov, 
poleg plač so to še materialni stroški in stroški prehrane, cena varstva 
na posameznega otroka znaša 499 evrov za mlajšo in 367 evrov za 
starejšo starostno skupino. Pri mlajših se je cena v primerjavi z dose-
danjo celo za osem evrov znižala, pri starejši pa za 11 evrov zvišala. 
Spremenila se je tudi cena dnevne prehrane, ki je doslej znašala 1,35 
evra. Po novem je 1,8 evra.

V Cirkovcah cene višje za 28 oz. 33 evrov
Vodstvo OŠ Cirkovce je preračun novih cen izvedlo na osnovi pred-

postavke pet oddelkov in vpisanih 83 otrok. V prvi starostni skupini 
(1–3 let) imajo dva oddelka s skupaj 26 otroki, dve vzgojiteljici in 2,3 
pomočnice. Stroški dela strokovnega kadra in režije znašajo dobrih 
11.000 evrov. V drugem starostnem obdobju (4–6 let) imajo v treh od-
delkih s tremi vzgojiteljicami in tremi pomočnicami 57 otrok. Stroški 
dela, vključujoč režijo, znašajo dobrih 20 tisočakov. Če k stroškom dela 
prištejemo še materialne stroške in stroške prehrane, so povprečni 
mesečni stroški delovanja Vrtca Cirkovce okoli 33.500 evrov. Cena me-
sečnega varstva za mlajše starostno obdobje znaša 499 evrov (doslej 
466) in za starejše 366 evrov (doslej 338). Cena prehrane je 1,1 evra po 
otroku na dan.

Nove cene varstva otrok veljajo od oktobra naprej. Občinski sve-
tniki so v razpravi spraševali, kako to, da se lahko stroški prehrane 
med zavodoma tako razlikujejo: 1,8 in 1,1 evra. Zanimivo jim je bilo tudi 
dejstvo, da sta oba zavoda prišla do skoraj identičnega izračuna in da 
bodo v obeh poslej veljale enake cene.

Foto: Mojaobčina.si

V vrtcih Kidričevo in Cirkovce imajo v varstvu skupaj 287 otrok, v 16 
skupinah. Ekonomska cena za prvo starostno obdobje (jasli) po novem 
znaša 499 in za drugo 366 evrov. Fotografi ja je simbolična.

Ormož � Kdaj bodo praznovali

Občina ima svoj praznik
Občina Ormož bo v prihodnje svoj občinski praznik prazno-
vala 16. junija.

Svetniki so na zadnji seji v drugem branju potrdili odlok o občin-
skem prazniku, s katerim je občina končno dobila svoj praznik. Datum 
16. junij so izbrali iz dveh razlogov: na ta dan leta 1273 se v najstarejši 

ohranjeni listini prvič omenja 
kraj Holermuos, poleg tega pa 
ta dan predstavlja tudi prazno-
vanje pridobitve mestnih pravic 
v letu 1331.

Praznik bodo, poleg dru-
gih dogodkov, obeležili s 
slavnostno sejo in z osrednjo 
proslavo, na kateri bodo po-
deljene občinske nagrade in 
priznanja.

Foto: Arhiv
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Številke o revščini so še vedno 
katastrofalne. Pod pragom revšči-
ne živi okoli 268.000 Slovencev, 
od tega 89.000 upokojencev in 
52.000 delovno aktivnih oseb, 
torej zaposlenih. »Pomurska in 
podravska regija sta v primerjavi z 
drugimi regijami tako glede revšči-
ne kot socialne izključenosti na sa-
mem repu. Na našem območju je 
še vedno močno prisotna t. i. »mo-
kra kultura«, kar pomeni, da je pit-
je alkohola splošno sprejeto, da so 
alkoholne pijače sestavni del 
praznovanj in pomembnih ži-
vljenjskih dogodkov. Vlada pa 
tudi visoka brezposelnost; tisti, ki 
so na zavodu za zaposlovanje, so 
težko zaposljivi. Procentualno je 

sicer več moških kot žensk, sama 
pa menim, da so številke takšne, 
ker veliko žensk ni prijavljenih na 
zavodu, delajo doma na kmetiji, 
negujejo stare starše, ali je njihov 
partner zaposlen v tujini,« razmere 
na Ormoškem strne Brigita Tetičk-
ovič.

Varčujejo pri hrani, 
ogrevanju … 

Redno denarno pomoč je sicer 
na območju UE Ormož (Ormož, 
Sveti Tomaž in Središče ob Dravi) 
v lanskem letu prejemalo nekaj 
manj kot 1.800 upravičencev, v 
prvih devetih mesecih letos pa več 
kot 1.400 oseb. Med njimi je največ 

samskih. Navadno gre za upoko-
jence, ki zaradi nizke pokojnine 
težko preživijo. Varčujejo pri hrani, 
ogrevanju, higienskih potrebšči-
nah … Tetičkovičeva sicer meni, da 
danes na njihovem območju nihče 
več ne trpi lakote: »Imeli smo nekaj 
takih primerov, a smo se potem z 
lokalnimi gostinci dogovorili, da 
jim na dom pripeljejo vsaj en dnev-
ni obrok. Se pa dostikrat izkaže, da 
teh obrokov ne pojedo. Da bi bil 
kdo lačen, si upam trditi, da ne …«

Poleg neogrevanih stanovanj in 
pomanjkanja hrane pa se starej-
ši soočajo tudi z veliko osamlje-
nostjo. »Imamo stranke, ki nimajo 
nikogar. Osamljenost je značilna 

Ormoško � Revščina: v najhujši stiski starejši in matere s

Nekateri živijo v mrzl
»Srečujemo se s pretresljivimi zgodbami. Spomnim se starejše ženic
splesni. Gospa se je namreč prehranjevala tako, da je suh kruh nama
za socialno delo (CSD) Spodnje Podravje Brigita Tetičkovič. Še vedno

Foto: M24

Program Kamra deluje od av-
gusta 2018, delovati je začel z ve-
liko pomočjo Mestne občine Ptuj. 
Predsednica društva Ars Vitae 
Polona Toplak, ki program izvaja, 
pravi, da je vsebinsko zastavljen 
zelo dobro: »Pokriva tako tiste, ki 
dejansko nimajo kje bivati, kot tis-
te, ki imajo namestitev, pa nimajo 
možnosti poskrbeti za osebno 
higieno ali si zagotoviti primerne 
prehrane. Namen je bil s čim manj 
sredstvi pokriti čim več različnih 
potreb uporabnikov iz lokalnega 
okolja. Problemi pa so se začeli z 
izpadom javnih del januarja letos. 
Če nam občina ne bi povečala 
proračunskih sredstev, našega 
programa danes ne bi bilo. S sred-
stvi, ki jih dobimo od ministrstva, 
preprosto ni mogoče pokriti stro-
škov. Kadrovska zasedba je zelo 
šibka, a je vsaj zadostna, da je pro-
gram vzpostavljen.« 

Največja težava je v tem, da Ka-
mra ni odprta cel dan. Pet ur na 
dan uporabniki preživijo na cesti, 
ob koncu tedna še dlje; 12 ur dnev-
no. V soboto in nedeljo dejansko 
tam le prenočijo. V prvem letu so 
v Kamri imeli dva javna delavca in 
ogromno prostovoljcev, tako da je 
bil program 24-urni. 

Dejstvo, da trenutno ni tako, je 
najbolj skrb vzbujajoče zaradi pri-
hodnjih zimskih mesecev. Čeprav 
so javna dela veliko pomagala, 
Toplakova meni, da to ni bila opti-
malna rešitev. Potrebujejo redno 
zaposlen strokovni kader.

Kdo si najtežje najde 
streho nad glavo?

Srčnost in strokovnost zaposle-
nih v Kamri skupaj z voljo uporab-
nikov po spremembah na bolje, sta 
opazni že ob vstopu v stavbo na 
Zadružnem trgu. Staro dotrajano 
stanovanje so s pomočjo občine 
spremenili v pravi dom. Vodja Ka-
mre Amadeja Kokot je izjemno 
vesela, da jim je to uspelo. S svojim 
trudom so do novega doma, s tem 
pa tudi novega življenja, pomagali 
že kar nekaj uporabnikom. Cilj na-
mreč ni, da brezdomci pri njih os-
tanejo, pač pa da jim pomagajo pri 
urejanju socialnega varstva, iskanju 
stanovanja, službe in vsega druge-
ga, kar jim omogoča, da se rešijo 
bede, ki jo prinaša brezdomstvo.

Predsednica društva Ars Vi-
tae pravi, da je bilo zavetišče 
vzpostavljeno kot krizno zato, da 
se zagotovi varen prostor, dokler 

Ptuj, Podravje � Kako bodo reševali socialno varstveni program

Dom za brezdomce uporab
Včasih je potrebna le majhna spodbuda ali dober nasvet za to, da se nek
kar nekaj uporabnikov. Po nekaj mesecih delovanja je postalo jasno, da

Zgolj in samo opravljati učitelj-
ski poklic najbrž ni zelo težko, biti 
dober, spoštovanja in hvaležnosti 
vreden učitelj je bistveno težje. 
Tako kot številni drugi poklici ima 
tudi učiteljski svoje prednosti in 
slabosti, kar priznava tudi Jurij 
Cvitanič, učitelj Osnovne šole 
Markovci, ki ima 13 let delovnih 
izkušenj. Vso svojo poklicno pot 
je preživel v razredu. Soočal se je 
s težavami, kot so jih deležni da-
našnji diplomanti. Redno službo 
je namreč precej težko najti, zato 
je prva leta poučeval na različnih 
šolah. Zdaj že vrsto let na OŠ Mar-
kovci, kot profesor razrednega 
pouka poučuje 5. razred. „Z učen-
ci se tudi sam vsak dan naučim kaj 
novega. Moje izkušnje so zgolj in 
samo pozitivne in res si želim, da 
bi bilo tako še naprej.“

Kot precej mlad, pa vendar 
izkušen učitelj pravi, da je za pro-
fesionalni razvoj na njihovi šoli 
dobro poskrbljeno, sodelovanje 
v različnih projektih ga veseli, 
čeprav priznava, da to zahteva 
od posameznega učitelja veliko 
dodatnega dela in napora. Mu pa 
da tudi veliko samozavesti, moči 
in znanja, da se lažje spopada z 
izzivi sodobnega poučevanja.

Poučevanje danes se 
mora razlikovati od 
tistega nekoč

„Menim, da se mora poučeva-
nje današnjih otrok razlikovati od 
poučevanja v preteklosti. Učenci 
živijo v drugačnem svetu, veliko 
več je informacij, akcije in doga-
janja. Če pogledamo telefon pred 
30 leti in današnjega. Ali pa avto-
mobil pred 100 leti in današnjega. 
Velika razlika, kajne? Če pogleda-
mo v naše učilnice, je bila slika ne-
kaj let nazaj še preveč podobna. 
Učitelj, ki frontalno podaja snov, 

in učenci, ki si zapisujejo v zvezek. 
Naša naloga mora biti, da učence 
usmerjamo k raziskovanju, delu v 
skupinah, jih vključujemo in omo-
gočamo, da sooblikujejo učni pro-
ces. S tem absolutno ne mislim, 
da je vse staro slabo in da so pot-
rebne korenite spremembe. Nika-
kor ne! Pomembno pa se mi zdi, 
da se učitelj zaveda svoje vloge 
in moči pri možnosti oblikovanja 
močnih in samostojnih osebno-
sti. Da spremlja njihov napre-
dek, razvoj,“ je stališče, ki ga pri 
svojem delu zasleduje Cvitanič. 
Izpostavlja pomen formativnega 
spremljanja kot spremenjene ob-
like poučevanja in učenja: „Gre 
praktično za sodobne didaktične 
pristope in odpravljanje zakore-
ninjenih, v modernem času neu-
činkovitih praks na področju dela 
z mladimi. V ospredje postavlja 
aktivno vlogo učenca, učitelj pa 
je tisti, ki ga podpira tako, da 
nenehno ugotavlja, kako učenec 
napreduje in potek pouka prilaga-
ja povratnim informacijam, ki jih 
dobi od učenca.“ 

Učenci ne želijo le 
nemo poslušati učitelja

Številni učitelji se zavedajo, da 
jim otroci s svojim vedenjem v 
razredu sporočajo marsikaj po-
membnega. Načini, ko je učitelj 
predaval, učenec pa le nemo pos-
lušal, bi morali biti za nami, saj kot 
ugotavlja Cvitanič, današnji učen-
ci želijo imeti aktivno vlogo pri sa-
mem pouku: „ Želijo ga soobliko-
vati in želijo biti slišani. Po raziska-
vah je njihova motivacija kar do 
sedemkrat večja, če so pri pouku 
slišani. Učitelj se mora zavzemati 
za dobre odnose, medsebojno 
spoštovanje, izražati empatijo in 
mu mora biti mar za učence. Kar 
18-krat večja pa je njihova motiva-
cija, če vedo, kaj se učijo in zakaj.“

Pomembno se mu zdi, da učen-
ci upajo in smejo izraziti svoje 
mnenje, tudi če je napačno, v so-
dobni šoli pa bi jim morali ponudi-
ti še eno izbiro, način, kako bodo 
pokazali svoje znanje: „Izdelki 
učencev so velikokrat najboljši 
dokaz o njihovem znanju.“

Avtoritete učitelja ne 
gradita ne vlada ne 
minister

Po mnenju Cvitaniča bi moral 
vsak učitelj delati na motivira-
nosti, saj so učenci, ki poznajo na-
mene učenja in kriterije uspešnos-
ti dalj časa osredotočeni na delo, 
obenem pa tudi bolj aktivni pri 
učenju. „Učitelj si mora in si lah-
ko avtoriteto zgradi zgolj in samo 
sam. Ne zgradi mu je nobeden sis-
tem, niti minister ali vlada. Zgradi 
si jo z doslednim delom, odnosom 
do svojih učencev in svojo aktiv-
nostjo v razredu med učenci.“

Kot ob svetovnem dnevu uči-
teljev pravi naš sogovornik, je 
biti učitelj čudovito poslanstvo, 
a je za dobro opravljanje tega 
potrebno veliko moči in energije: 
„Čeprav nam izraz vzgoja jemljejo 
iz našega šolskega sistema, sem 
sam trdno prepričan, da je vzgoja 
v šoli ob boku poučevanju.“

Slovenija � Svetovni dan učiteljev

Učitelj si mora in si lahko 
avtoriteto zgradi le sam
5. oktobra obeležujemo svetovni dan učiteljev. Kot poudarjajo številni med nji-
mi, to ni njihov poklic, pač pa poslanstvo. Z leti se spreminjajo učitelji, šolarji 
in njihovi starši, pa tudi metode poučevanja. Kaj otroci sporočajo svetu s svo-
jim vedenjem v razredu, kakšnega učitelja si želijo, smo postali starši preveč 
zaščitniški, kar se odraža tudi na odnosu šolarja do šole?

Foto: DK

Jurij Cvitanič: „Ne delajte stvari namesto otrok!“

Je težje delo z učenci 
ali njihovimi starši?

Velik pomen uspešnega delovanja šole Cvitanič prepoz-
nava v skladnem trikotniku: starši, učitelj, učenci: „Bi-
stveno se mi zdi to, da starš pred otrokom ne govori grdo o 
šoli oz. učitelju, čeprav je to morda kdaj upravičeno. S tem 
šoli in učitelju avtomatsko zbija avtoriteto. Verjamem, da 
se komu kdaj stori krivica. Takrat je najbolje, da se starši 
oglasijo pri učitelju in se o težavi pogovorijo. Tudi učitelji 
smo samo ljudje in delamo napake. Tudi učitelj mora na-
pako znati priznati in jo popraviti, če je seveda bila stor-
jena.“

Opaža pa, da smo starši v današnjem času do svojih otrok 
vse preveč zaščitniški, veliko stvari bi radi naredili names-
to njih; najti pravo mero pa je zelo težko: „To je absolutno 
odločitev vsakega starša posebej. Včasih rečem staršem 
svojih učencev: 'Vi ste že naredili peti razred osnovne šole, 
sedaj ga obiskujejo vaši otroci. Ne delajte stvari namesto 
njih. Navadite jih na skrb in odgovornost!' Včasih naši 
starši niso niti vedeli, da hodimo v šolo, današnji pa želijo 
imeti vse pod kontrolo. Kaj je boljše, bo pokazal čas, na to 
nimam odgovora.“

Izplačilo denarnih socialnih 
pomoči na Ormoškem
Obdobje Leto 

2017
Leto 
2018

Indeks 1. 1. 2019 
do 30. 9. 2019

Izredna denarna pomoč 846 642 0,76 590
Denarna socialna pomoč 2.146 1.792 0,84 1.443
Varstveni dodatek 639 672 1,05 632
Pogrebnina 103 94 0,91 90
Posmrtnina 104 94 0,90 90

Vir: CSO Spodnje Podravje, enota Ormož
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se posameznik ne postavi na noge. 
Mladim je to po navadi lažje kot 
starejšim. Toplakova pravi, da se 
najtežje uredijo situacije starejših 
posameznikov, ki nimajo socialne 
mreže, zaposlitve in so prejemniki 
denarne socialne pomoči.

Vsako rešeno življenje 
šteje

V letu dni so šestim posame-
znikom prav v Kamri pomagali pri 
reševanju iz brezna brezdomstva.

„Ko sva se z uporabnikom spo-
znala, je bil star 60 let, brez sta-
tusa, prepuščen ulici. Deloval je 
tako, da je skušal vzpostaviti stike 
s čim več ljudmi, čez leto si je iskal 
sezonska dela, a seveda je delal 
le na črno. Ker je bil na cesti, smo 
iskali možnost, kako urediti njegov 
socialni status. Za nekaj časa smo 
ga namestili pri nas. Tudi v Kamri 
je bil zelo aktiven in uspelo mu je 
najti stanovanje zase. Zanj se je 
zgodba res dobro razpletla. Zdaj je 
na svojem, obiskuje dnevni center, 

nas pride pogledat, prinese občas-
no celo kakšno donacijo,“ enega 
izmed konkretnih primerov dobre 
prakse izpostavlja Kokotova. Kljub 
temu da je šlo za starejšega upo-
rabnika, je pokazal veliko volje in 
energije. Vse skupaj je omogočilo 
tako dober razplet. 

Največji problem Kamre so tre-
nutno seveda fi nance; predvsem 
zagotavljanje denarja za zaposle-
ne, kar bi omogočilo neprekinjeno 
delovanje centra. »To je potrebno 
že zaradi vremenskih ujm, saj ne 
moremo teh ljudi kar puščati na 
ulici, pred vrati centra, v času ne-
viht. Poleg tega so naši uporabniki 
bolne in starejše osebe. Zaposleni 
v Kamri pa niso poklicni negovalci, 
ki bi lahko zagotavljali nego. Zato 
se skušamo povezovati z različnimi 
institucijami.«

Pri tem pa se srečujejo s prime-
ri, ko ne v bolnišnici ne v domu 
upokojencev za posameznika ni 
prostora. Bolnišnice jim ne morejo 
zagotavljati dolgotrajnega varstva, 
domovi pa so prepolni. »Na nacio-
nalni ravni se kaže, da nam manjka 
vmesna postaja za bolne osebe, 
da bi se zanje razvil program, ki bi 
omogočal 24-urno oskrbo.«

Problem brezdomstva Problem brezdomstva 
v Spodnjem Podravjuv Spodnjem Podravju

Toplakova pravi, da pred odprtjem Kamre sploh niso vedeli, s čim 
se bodo dejansko srečevali: »Statistika je eno, realno življenje pa nekaj 
povsem drugega. V enem letu so obravnavali 47 ljudi. Dejstvo je, da to 
niso le Ptujčani, pač pa prihajajo iz vseh občin Spodnjega Podravja, 
pa tudi širše. Prav zato financer ne more biti le ptujska občina, saj 
rešujemo težave brezdomcev iz celotnega lokalnega okolja. Zavedamo 
se, da bo ta konsenz težko doseči. Nekateri posamezniki imajo posebne 
predstave o tem, koliko brezdomcev sploh je. Predsodki so še vedno 
močno zakoreninjeni.« 

Društvo Ars vitae bo ta problem predstavilo tudi županom in 
svetnikom drugih občin Spodnjega Podravja, upajo pa seveda na 
njihov posluh in razumevanje. Po kakšnem ključu naj bi prispevali 
sredstva (pavšalno ali po uporabniku), se bodo še dogovarjali.
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samohranilke

lih stanovanjih in pomanjkanju hrane
ce, ki si je kupovala bel narezan kruh, ki ga je posušila na pladnju. Ko smo jo vprašali, zakaj, je povedala, da na ta način kruh ne 
akala v čaj,« je eno izmed tovrstnih pretresljivih slik revščine med nami opisala pomočnica v. d. direktorja na ormoški enoti Centra 

o se tudi najdejo družine brez kopalnice in osebe, ki živijo v človeku nedostojnih pogojih.

Foto: M24

predvsem za starejše. Življenjska 
doba se podaljšuje, zaposleni so 
vedno bolj obremenjeni, za starej-
še nihče več nima časa.«

Živijo med mišmi in 
podganami, v mrazu …

»Precej je pretresljivih zgodb, 
s katerimi imamo opravka. Vsaka 
oseba ima svojo življenjsko zgod-
bo – zlorabe, alkohol, nasilje v dru-
žini, težko otroštvo … Dostikrat se 
srečujemo tudi s tem, da ljudje na 
stara leta prepišejo svoje premo-
ženje na svojce, podpišejo pogod-
bo o preužitku, tisti, ki pa potem 
to premoženje dobijo, po liniji naj-
manjšega odpora skrbijo za njih, 
razpolagajo z njihovim denarjem 
ali celo izvajajo nasilje nad starejši-
mi, ki je dostikrat skrito,« nadaljuje 
Tetičkovičeva. 

Velik problem so tudi higienske 
razmere: »Velikokrat se zgodi, da 
nas marsikdo ne spusti v hišo, da 
ne bi opazili, v kakšnih umazaniji 
živijo, skupaj z mišmi, podganami, 
dostikrat v mrazu in hladnih stano-
vanjih, v neizoliranih starih in vla-
žnih hišah. Še vedno se na terenu 

srečujemo s takšnimi prizori. Te 
navadno odkrijemo na podla-
gi anonimnih dopisov. Imeli 
smo primer, da družina ni 
imela kopalnice. Tudi v tem 
trenutku eni družini urejamo 
kopalnico. Neka kakovost živ-
ljenja mora biti in župani vseh 
treh občin nam tukaj stopijo nap-
roti.«

Nekateri raje jedo suhi 
kruh, kot bi zaprosili 
za pomoč, drugi 
izkoriščajo

Sicer pa na ormoški enoti CSD še 
vedno opažajo, da nekatere osebe 
ne zaprosijo za denarno socialno 
pomoč zaradi občutka sramu in 
raje jedo suhi kruh. Ljudje pa si 
socialne pomoči ne upajo vzeti 
tudi zaradi strahu, da bo država 
po njihovi smrti vzela premoženje, 
čeprav zaznamb na nepremičnine 
več ni, poudarja Tetičkovičeva. So 
pa na drugi strani tudi takšni, ki 
bi radi izkoristili vse, tudi tisto po-
moč, do katere niso upravičeni …

Najhujša revščina 
v centru mesta

Med prejemniki pomoči jih je iz UE 
Ormož največ prav iz občine Ormož, z 

najhujšo revščino pa se po besedah po-
močnice v. d. direktorja Centra za socialno 

delo Spodnje Podravje, enota Ormož, Brigite Te-
tičkovič soočajo v središču občine, v mestu. Glavno težavo vidi 
v tem, da te osebe nimajo lastnega vrtička, kjer bi si lahko pri-
delale hrano, živila v trgovini pa si težko privoščijo. Revščina 
pa se čedalje bolj širi tudi med zaposlene, ki se kljub dohodkom 
težko preživljajo. »Med najbolj ogroženimi so matere samoh-
ranilke na minimalni plači, še zlasti tiste, ki jim bivši partner-
ji ne plačujejo preživnine za otroka. Ko poravnajo stroške za 
stanovanje, jim ostane bore malo,« ugotavlja vodja ormoške 
enote CSD. Potem so tukaj še družine zaposlenih, a prav tako 
revnih. »Dejstvo je, da naše okolje ne ponuja služb z neko do-
dano vrednostjo, ampak gre po večini za službe z minimalnimi 
plačami.« Tako je veliko družin, ki kljub službam težko shajajo 
iz meseca v mesec. »Predvsem so to družine od prvega do tret-
jega dohodkovnega razreda, tistih na minimalnih plačah je na 
našem področju po mojem prepričanju več kot 50 %. Ti skozi 
mesec shajajo z neplačanimi položnicami, ki jih preko vloge za 
izredno denarno pomoč pri nas potem poravnajo. Seveda pa 
botrujejo dolgovom tudi zaposlitve za krajše obdobje, izredni 
življenjski dogodki, bolezen …« še dodaja Tetičkovičeva.

m Kamre

bljajo občani številnih občin, plačuje le ptujska
komu življenje obrne na bolje. S pomočjo socialno varstvenega programa Kamra, ki na Ptuju deluje že leto dni, si je življenje uspelo urediti 
a je vsebinsko program dobro zastavljen, a se, sicer pričakovano, zapleta pri zagotavljanju denarja. 

Županja Nuška Gajšek: 
» To se ne sme ponoviti!«

»Prevetriti moramo, kaj potrebujemo in želimo, ter 
kakšna je finančna konstrukcija za to. Vse bo treba na novo 
ovrednotiti. Nikakor ne moremo več računati na finančne 
ali kadrovske vire, ki jih ni. Potem se zgodba lahko vedno 
znova sesuva, kot se je to zgodilo januarja letos. V teh dneh 
se bomo dogovorili, kako naprej in kaj vse potrebujemo, 
da zagotovimo 24-urno delovanje,« pravi županja MO Ptuj 
Nuška Gajšek. 

Po njenem mnenju mora biti center odprt neprekinjeno, 
vsaj v zimskem času. Županja – enako kot Toplakova – računa, 
da se resnosti težave zavedajo tudi v okoliških občinah.

Foto: M24

Foto: MH

Foto: ČG 
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Branko Majerič, kmet iz Mo-
škanjcev, javnosti bolj znan kot 
eden od šestih pridelovalcev ptu-
jskega lüka, se z ohranitvenim 
kmetijstvom ukvarja že dolga leta. 
Svojih njiv na 40 hektarjih namreč 
že dve desetletji ne orje. »Že kot 
dijaka na mariborski strojni kme-
tijski šoli so me zanimali učinki 
strojev na zemlji; razmišljal sem, 
kaj se z zemljo dogaja, ko pride 
nanjo stroj, predvsem sejalnica in 
plug, nikdar kombajn. Potem sem 
kmetoval na teh naših prodnatih 
tleh, oral in obračal kamenje, da 
je enkrat ležalo na eni, drugič pa 
na drugi strani, in to se mi pač ni 
zdelo preveč pametno. Potem pa 
so šli fantje še v dobri stari Jugi čez 
lužo na neko ekskurzijo in se vrnili 
z udarno novico, da tam kmetje ne 
orjejo, da se gredo tako imenova-
no no-till kmetijstvo. To je to, sem 
si rekel. Država je leta 1994 kupila 
neko sejalnico, smo se mučili z njo 
in delom, neuspešno, nismo znali 
zatreti plevela, zato smo vse sku-
paj opustili. Takrat sem ugotovil, 
da gre za cel sistem, da še zdaleč 
ni dovolj, da samo nehaš orati. S 
kolegom Milanom Rebernikom 

sva bila trmasta in sva še naprej 
iskala rešitve. Tako sva prišla do 
dr. Rolfa Derpscha, strokovnjaka 
za direktne setve v predhodno 
neobdelana tla, in hkrati odkrila, 
da imajo v svetu že izkušnje s to 
tehnologijo, da pravzaprav z iz-
jemo Evrope in Afrike že povsod 
na milijonih hektarjev po svetu 
kmetujejo brez posegov ali z mini-
malnimi posegi v tla,« se začetkov 
spominja Majerič.

Evropa vsiljuje težko 
kmetijsko mehanizacijo

»Ker sem orodje za plitko kom-
postirno obdelavo takrat že imel, 
sem potreboval še posebno sejal-
nico, ki pa je v Evropi tako rekoč ni 
bilo mogoče dobiti. Takrat sem že 
vedel, da gredo svetovne smernice 
v kmetijstvu drugam kot v Evropi, 
kjer industrija vsiljuje težko kmetij-
sko mehanizacijo za oranje, pa za 
mletje in potem rahljanje. To je cel 
kup strojev, ki pri ohranitvenem 
kmetijstvu niso več potrebni, zato 
je jasno, zakaj ni bilo interesa po 
prodaji posebne sejalne tehnike. 
Pa še farmacija z njim premalo za-

služi, ker ne potrebuje toliko gnojil 
in kemije. Kakorkoli, vztrajnost se 
je izplačala, v 'španoviji' smo kupi-
li dve sejalnici in od takrat delam 
samo po ohranitveni metodi. Da-
nes imam tako bistveno več pro-
stega časa, manj stroškov, enak 
pridelek in 'hvaležno' zemljo.«

Da bi tudi znanstveno preuči-
li prednosti in slabosti različnih 
vrst obdelave tal, pri Majeričevih 
in Koroščevih v Moškanjcih že 
osmo leto teče primerjalna ob-

delava zemlje s konvencionalnim 
oranjem, s plitko kompostirno 
obdelavo in no-till obdelavo, ki jo 
poskusno izvajata ljubljanska in 
mariborska fakulteta. »Če strnem 
ugotovitve, lahko rečem, da je oh-
ranitveno kmetijstvo edina rešitev 
za prihodnost Zemlje in edini od-
govor na tržna razmerja, klimatske 
spremembe, uporabo pesticidov, 
kar dokazuje tudi svetovna sta-
tistika, da se ohranitveni sistemi 
povečujejo,« je prepričan dr. Mario 

Podravje � Ohranitveno kmetijstvo je pri nas še vedno bolj ali manj neznanka

»Metoda priprave tal brez oranja je edina p
Za ohranitveno kmetijstvo so bistveni trije principi, in sicer nobeni ali minimalni mehanski posegi v tla, stalna pokritost tal in peste
na katerih je bilo treba z intenzivnim kmetovanjem doseči čim večje pridelke, pa tudi lobiji industrije kmetijske mehanizacije in fa
je samo še Afrika.

Za ohranitveno kmetovanje je ključna posebna sejalnica.

Haloze, Slovenija � Kakšna bo usoda haloške gibanice?

Skrivnostna sladica brez sladkorja (
Prekmurska gibanica iz krhkega testa in s štirimi različnimi nadevi se kiti z oznako Zajamčena tra
skutnim nadevom je vpisana v register nesnovne kulturne dediščine, kvašena haloška pa skromno 
pa tudi brez enotnega recepta ...

V okviru projekta Kulinarične Haloze so v šestho
niso drznili spreminjati ...

V Slovenski turistični organiza-
ciji so zatrdili, da za kvašeno testo 
haloške gibanice potrebujemo 500 
gramov moke (pol ostre, pol glad-
ke), 30 gramov kvasa, 10 gramov 
soli, eno žlico sladkorja, eno do 
dve jajci, 40 gramov masla in 2,5 
decilitra mleka; za nadev kilogram 
skute, dva decilitra kisle smetane, 
dve jajci, 150 gramov sladkorja, 80 
gramov poparjenega pšeničnega 
zdroba in cimet; za preliv pa dva 
decilitra kisle smetane in dve jaj-
ci. »Iz sestavin za kvašeno testo 
zgnetemo srednje mehko testo in 
ga pustimo vzhajati. Vzhajanega 
razvaljamo in ga položimo v po-
maščen okrogel lončeni model ali 
v pekač. Nadevamo ga s skutnim 
nadevom, prelijemo s smetanovim 
prelivom ter spečemo. Gibanico 
postrežemo še toplo,« so pripo-
ročili.

Ob zapisanem receptu bo mar-
sikdo zmajal z glavo. Pristna halo-
ška gibanica ni bila namreč nikoli 
sladkana, za eksotični cimet pa 
marsikje še vedeli niso, kaj šele, da 
bi ga imeli pri roki. Še huje: tudi v 
poplavi kuharskih receptov na sve-
tovnem spletu »izvirnika« za haloš-

ko gibanico najverjetneje ne boste 
našli. Nekateri kuharski mojstri bi 
v nadev dodali sladko smetano, 
vanilin sladkor ali poprovo meto, 
spet drugi so namignili, da lahko 
gibanici okus bojda »izboljšamo« 
z mletimi orehi, medom ali celo ro-
zinami. V učbeniku za srednje izo-
braževanje iz ne tako daljnega leta 
1996 in z naslovom Kuharstvo smo 
našli zanimiv napotek, da moramo 
za haloško gibanico pekač pomas-
titi z raztopljeno gosjo maščobo, in 
nasvet, da lahko del skute (če nam 
je pač primanjkuje) preprosto za-
menjamo s kuhanimi, a odcejenimi 
jedilnimi bučami ...

Strnimo: kakšen je »pravi« recept 
za haloško gibanico, ne ve nihče. Ni 
povsem jasno, ali jo je treba peči v 
pekaču ali z loparjem. Tudi pri po-
imenovanju ostaja nekaj ugank: je 
to gibanica, gobonca, kvasenica ali 
pa vse našteto? Vemo le, da so ha-
loške gibanice nekoč postregli ob 
večji delih v vinogradu ali na polju, 
nepogrešljive so bile ob praznikih. 
Jasno nam je seveda tudi, da so ha-
loške gibanice najboljše še tople in 
da se izvrstno dopolnjujejo z odlič-
nimi haloškimi vini ...

Prekmursko gibanico 
pečejo na več kot 30 
lokacijah, pa haloško?

Morda prav zaradi vsega našte-
tega haloška gibanica ni vključena 
v nobeno od nacionalnih ali evrop-
skih shem kakovosti, postopka cer-
tifi ciranja doslej tudi ni nihče spro-
žil. Na Ministrstvu za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano (MKGP) so 
pojasnili, da bi lahko vlogo za zaš-
čito označbe porekla, geografske 
označbe ali zajamčene tradicional-
ne posebnosti podalo združenje 
proizvajalcev, ki se ukvarja z istim 
kmetijskim pridelkom oz. živilom 
(vlogo za zaščito višje kakovosti 
pa lahko poda tudi posamezni pro-
izvajalec): »Pomembno pa je, da so 
pri zaščiti kmetijskega pridelka oz. 

Foto: SD

Branko Majerič svojih njiv že dvajset let ne orje.

Foto: ČG

Bomo kdaj nacionalni ali evropski 
zaščitni znak opazili tudi pri halo-
ški gibanici?

Kaj povezuje prleško, 
prekmursko in haloško 
gibanico?

V Register nesnovne kulturne dediščine, ki ga vodijo pri 
Ministrstvu za kulturo, je vpisana tudi priprava nekate-
rih jedi. Poseben status imajo priprave zgornjesavinjskega 
želodca, bovških krafov, prostih in belokranjskih povitic, 
belokranjskih pogač, poprtnikov, bohinjskega mohanta in 
prleških gibanic, pa tudi izdelovanje malih kruhkov in lese-
nih modelov, izdelovanje trničev in pisav ter tradicionalno 
izdelovanje kranjskih klobas.

Pripravo prleške gibanice so v register vpisali leta 2013, 
pri tem pa omenili tudi Haloze: »Gibanice sodijo med peče-
ne močnate jedi, ki so jih v preteklosti imenovali s splošnim 
nazivom pogače. Predstavljajo dobro ohranjeno kulinarično 
posebnost na celotnem severovzhodnem območju Slovenije, 
predvsem v Prekmurju, Prlekiji, Halozah in Slovenskih go-
ricah. /.../ Gibanico kot značilno jed v severovzhodni Slove-
niji etnografski spisi omenjajo že v 19. stoletju kot pecivo z 
različnimi nadevi, npr. s sirom, smetano, maslom, medom, 
orehi, makom, tudi jabolki, repo, zeljem in bučami.«

Foto: Wikipedia

Prekmurska gibanica
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prihodnost Zemlje«
er kolobar. Iz različnih razlogov, med katerimi so relativno majhne obdelovalne površine, 

armacije, Evropa pri uvajanju ohranitvenega načina kmetovanja caplja za svetom, za njo 

Foto: SD

(in certifi katov)
adicionalna posebnost, prleška iz vlečenega testa in s 
ostaja brez slehernih nazivov in označb, pravzaprav 

Foto: ČG

odnem meniju tradicionalne haloške jedi reinterpretirali na novo, haloške gibanice pa si 

Lešnik z mariborske fakultete za 
kmetijstvo in biosistemske vede in 
hkrati član Slovenskega združenja 
za ohranitveno kmetijstvo.

Samo veliko znanja 
prepreči napake

»Seveda pa gre za celovito spre-
membo pridelovalnega sistema in 
miselnosti kmeta. S takim načinom 
kmetovanja mu ni več treba cel 
dan sedeti na traktorju, več ima 
časa, lahko gre na dopust, lahko 
se posveti trženju svojih pridelkov. 
Ta je po količini in kakovosti enako 
dober, ekonomski rezultat pa je 
večji, saj ima kmet manj stroškov. 
Je pa res, da prehod s konvencio-

nalnega na ohranitveno kmetova-
nje traja več let, saj zemlja potre-
buje čas za prilagoditev na novi na-
čin, v izogib pogubnim napakam je 
potrebnega tudi zelo veliko znanja 
in sprememba v navadah, kar pa je 
pri Slovencih, ki smo v veliki meri 
tradicionalisti, težje. V združenju 
nas je zdaj že kar nekaj, vsakemu 
zainteresiranemu radi pomagamo 
z nasveti, za začetek je dobro, da 
se z novo metodo obdela manjši 
kos zemlje in se tam uči, sejalnico 
pa naj si kmet za začetek izposodi. 
Za sejanje na polju, na katerem so 
rastlinski ostanki, je namreč pot-
rebna posebna sejalnica, ki je pre-
cej dražja od klasične, a hkrati tudi 
robustnejša in z daljšo življenjsko 

dobo. Zato je primeren skupinski 
nakup, saj je s trimetrsko sejalnico 
mogoče zasejati tudi več sto hek-
tarjev letno.«

Iz tabele o razširjenosti ohra-
nitvenega kmetovanja po svetu je 
razvidno, da Evropa precej zaos-
taja za ostalim svetom, predvsem 
Južno in Severno Ameriko. Dr. 
Lešnik pravi, da je treba vzroke 
iskati predvsem v velikosti evrop-
ske obdelovalne zemlje. »Evropa 
razpolaga z relativno majhnimi 
obdelovalnimi površinami na pre-
bivalca, zato je bil interes na po-
vršino pridelati čim več. Drugje je 
obratno: tam so velikanske povr-
šine, preveč hektarjev in premalo 
ljudi, zato so morali razmisliti, kako 

obdelati zemljo s čim manj dela. 
Poleg tega Ameriko pestijo izjem-
na neurja z močno vodno in vetrno 
erozijo, zato si odkrite zemlje niso 
mogli privoščiti, saj bi jim sčaso-
ma odneslo vso rodovitno prst. 
In so se pač prilagodili razmeram. 
V združenju se zdaj trudimo, da bi 
bilo ohranitveno kmetijstvo uvr-
ščeno med okoljske ukrepe v novi 

programski shemi od 2021 so 2027, 
imamo zagotovila kmetijske mi-
nistrice Pivčeve. Poleg tega bodo 
nujne tudi spodbude za kmete, ki 
bodo s konvencionalnega prešli 
na ohranitveno kmetovanje; pre-
hodno obdobje je namreč težko in 
bodo potrebovali nadomestila za 
začasni izpad prihodka.«

Ohranitveno kmetijstvo (OK) po podatkih FAO po regijah 
2011 2013 2016

Regija OK v ha OK v % OK v ha OK v % OK v ha OK v %
Južna Amerika 55,5 45 66,4 42,3 69,9 38,7
Severna Amerika 40,0 32 54,0 34,4 63,2 35,0
Avstralija in Nova Zelandija 17,2 14 17,9 11,4 22,7 12,6
Azija 4,7 4 10,3 6,6 13,9 7,7
Rusija in Ukrajina 5,1 3 5,2 3,3 5,7 3,2
Evropa 1,3 1 2,0 1,3 3,6 2,0
Afrika 1,0 1 1,2 0,8 1,5 0,8
Skupaj 124,8 100 157,0 100 180,4 100

Vir: MKO

Kmetovanje brez oranja 
ima številne prednosti

»Ohranitveno kmetijstvo ni povezano le z življenjem v tleh, 
ampak rešuje tudi problem erozije zemlje ter omogoča nižjo 
porabo energije, strojev in tudi dela. Poleg tega v največji meri 
zmanjšuje negativne vplive intenzivnega kmetijstva na rodovit-
nost tal in okolje,« pravi Rok Mihelič, predstavnik Slovenskega 
združenja za ohranitveno kmetijstvo. 

»Namesto intenzivnega mehanskega obdelovanja talni orga-
nizmi, korenine in živalstvo v tleh prevzamejo nalogo rahlja-
nja in uravnoteženja hranil v tleh. Rodovitnost tal se izboljša z 
gospodarjenjem s talno odejo, kolobarjenjem in obvladovanjem 
plevela, z večanjem vsebnosti organske snovi tal pa se poveča 
biološka aktivnost ter veže atmosferski ogljik v tla, kar pomeni, 
da ohranitveno kmetijstvo blaži toplogredne izpuste.« 

Foto: m24

živila vključeni vsi akterji, saj gre za 
kolektivno zaščito.« V Halozah to-
vrstnega združenja (še?) ni. Vpra-
šanje je tudi, koliko »proizvajalcev« 
haloške gibanice bi danes sploh 
lahko našteli – najbrž na prste 
obeh rok. Za prekmursko gibanico 
je prijavljenih več kot 30 certifi cira-
nih proizvajalcev ...

Na MKGP so razložili, da zaščita 
kmetijskega pridelka ali živila po-
meni, da so zaščiteni tako ime kot 
tudi način proizvodnje in receptu-
ra: »Prvo fazo predstavlja zaščita 
imena, nujno pa je tudi dokazilo o 
pristnosti proizvoda – certifi kat, 
zaradi česar se morajo proizvajalci 
vsako leto certifi cirati. Certifi cira-
nje pomeni, da neodvisna kontro-
lna organizacija pri posameznem 
proizvajalcu kontrolira upošteva-
nje vseh pravil proizvodnje in dru-
ge pogoje, ki so jasno opredeljeni 
v zaščiti.«

Opomnili so, da je najprej treba 
opraviti prehodno strateško ana-
lizo: »Na podlagi te si bo vlagatelj 
lahko odgovoril na vprašanje, ali 
je zaščita kmetijskega pridelka ali 
živila, ki ga proizvajajo, in s tem 
vsakoletno certifi ciranje proizvoda 
z ekonomskega stališča dejansko 
dovolj zanimivo.« Od vključitve 
haloške gibanice v katero od shem 
kakovosti si bi šlo torej obetati 
predvsem poenotenje recepture 
in večjo prepoznavnost pri po-
trošnikih, večjih dobičkov pa ne 
nujno. Morda je pa prav v tem čar 
resda necertifi cirane, a zelo prilju-
bljene haloške gibanice; da tista iz 
Zavrča diši nekoliko drugače kot 
tista iz Majšperka, vsekakor pa se 
nobena ne more kosati s tisto iz-
pod babičinih rok?

K pridelku iz Ljubstave so do-
dali še ptujskega in destrniškega. 
V občinskih vinogradih na Ptuju, 
v Vidmu in na Destrniku namreč 
rastejo potomke žametne črnine, 
najstarejše trte na svetu z mari-
borskega Lenta. 

„S tem simboličnim dejanjem 
želimo povezati Ptuj s Halozami 
in Slovenskimi goricami, kot je to 
že bilo nekdaj v zgodovini. Letos 
prvič smo na Grajskem vinskem 
prazniku na Ptuju predstavili pro-
tokolarno vino treh občin – vino 

potomk najstarejše trte. Za vse 
tri občine smo pripravili posebne 
polnitve in za prihodnje leto je že 
napovedana druga posebna pol-
nitev,“ je zadovoljno dejal Rudi 
Potrč.  

Foto: TM

Ljubstava � Potrgali 45 grozdov

Trgali so žametno črnino, 
potomko stare trte
Na zadnji septembrski četrtek je bilo veselo tudi v vinogradu Rudija Potrča v 
Ljubstavi. Trgali so žametno črnino, potomko stare trte.
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V njem so še danes vidni os-
tanki antične dobe, kot term in 
amfi teatra, na njegovih temeljih 
je zrasel frančiškanski samostan 
v mestu Vis. Otok je v vseh ob-
dobjih doživel burno zgodovino. 
Ekonomsko je najbolj cvetel v 
obdobju angleške vladavine, v 
tem obdobju je bil „Gibraltar Ja-
drana“. Med II. svetovno vojno je 
bil tudi ključna zavezniška baza v 
Mediteranu in svobodno ozemlje 
v okupirani Evropi. Nekaj mese-
cev leta 1944 pa je bil na otoku 
sedež vrhovnega štaba NOV. 

Štiridnevno bivanje na otoku 
je približalo mnoga poglavja nje-
gove zgodovine, katere ostanki, 
pomniki danes privlačijo številne 
obiskovalce. Odkar je otok svo-
bodno zadihal, je razvoj začel 

hitreje teči, žal pa so desetletja 
zaprtosti naredila svoje. Mi smo 
ga odkrivali v najboljšem času, 
to so povedali tudi domačini, saj 
ni bilo več pretirane gneče, tudi 
temperature so bile znatno niž-
je, a še vedno zelo prijetne, še 
vedno pa je vabila tudi ugodna 
temperatura morja. Na otok smo 
prinesli veliko dobre volje, veselja 
in glasbe, v kateri so uživali tudi 
domačini. Ne zgodi se vsak dan, 
da se na otok pripeljejo trije av-
tobusi turistov. Udeleženci izleta 
so nadvse uživali, se veliko zaba-
vali, družili, uživali v naravnih in 
kulturno-zgodovinskih objektih 
mest Vis in Komiža, kjer smo tudi 
bivali. Enkratno doživetje je bil 
obisk Modre Špilje, obisk pešče-
ne plaže Porat, kjer je kapitan 

naših čolnov, s katerimi smo se 
pripeljali na Biševo, navdušil z od-
lično pripravljeno tuno, govedino 
iz globine 120 metrov, kot se je 
pošalil. Težko je opisati vse lepe 
trenutke in doživetja letošnjega 
izleta, vsak si je ustvaril svoje, ki 
jih bo delil. Nekateri so bili tudi 
zmagovalci družabnih iger. Na-
sploh so se sodelavci družbe Ra-
dio-Tednik Ptuj, Dalibor, Marjan, 
Majda, Bojana in Peter, na čelu 
z direktorjem družbe Radio-Te-
dnik Ptuj Dragom Slamerškom 
in skupaj z direktorjem agencije 
ATP Borutom Cvetkom nadvse 
trudili, da bi bili vsi zadovoljni. 
Najbolj pa si bodo letošnji izlet na 
Vis zapomnili prvi trije udeleženci 
izleta na Korčulo v letu 2020, ki 
jim je sedeže zagotovil žreb. To je 

Vis, Komiža � Tradicionalni izlet družbe Radio-Tednik

Bilo je veselo in nepozabno
Zvesti poslušalci Radia Ptuj in bralci Štajerskega tednika so tudi letos nadvse uživali na tradicionalnem izletu, ki ga je družba R
Tednik Ptuj organizirala v sodelovanju z agencijo ATP. Letos so spoznavali srednjedalmatinski otok Vis, katerega mesto Vis je zras
temeljih antičnega polisa Isse, ki so ga zgradili grški kolonisti iz Sirakuze na Siciliji v začetku 4. stoletja pr. n. št. Z njim se je pričela
urbana civilizacija na vzhodni obali Jadrana.

Foto: MG

Komiža je najbolj sončno mesto na Jadranu, pohvali se lahko z več kot 2600 sončnimi urami v letu in najdaljšo tradicijo ribarjenja na območju Meditera-
na. Leži v podnožju Huma, najvišjega vrha na Visu (587 metrov nadmorske višine). Nekoč je bila znana po številnih ribjih tovarnah, ki pa so jih zaradi 
vzpostavitve velike pomorske vojne baze po 2. svetovni vojni, zaprli. JLA je imela na otoku Visu več kot 20 objektov, ki si jih danes turisti z zanimanjem 
ogledujejo. Do leta 1990 je bil Vis zaprt za tuje obiskovalce in se tako kot zadnji otok v Jadranu odprl za turizem.

Foto: MG 

Na Visu je letos uživalo 150 naših zvestih poslušalcev Radia Ptuj in bralcev Štajerskega tednika. Skupna fotografi ja je nastala v etnolandu Pakovo selo. 

Na otoku Vis živi okrog 5000 prebivalcev. Dostop do njega je mogoč le s trajektom. Let
največjih pomorskih bitk v 19. stoletju, v kateri je slavila avstrijska fl ota pod vodstvom 
dništvo in gojenje oljk, veliko manj pa na morje in ribarjenje. Vis je tudi edini otok v Dal
Od letos se ponašajo tudi s statusom geo parka.

S plaže Barjoška na otoku Vis, kjer so snemali nadaljevanje muzikala Mamma Mia: Here we go again (MM 2), kjer so udeležen
ščeni vojašnici si je fi lmska ekipa uredila svojo bazo, razširila makadamsko cesto, zgradila pomol, drugih posegov pa ji niso dov
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slo na 
a tudi 

Foto: MG

ta 1991 je postal sestavni del hrvaškega ozemlja. V bližini Visa je leta 1866 potekala ena 
admirala Tegetthoffa. Mesto Vis je že od nekdaj bolj usmerjeno v poljedelstvo, vinogra-
lmaciji, ki ima svojo vodo, za kar se lahko zahvalijo posebni geomorfološki strukturi tal. 

bilo še posebno darilo direktorja 
agencije ob povabilu v etnoland 
Pakovo selo, kjer so uživali v ogle-
du etnološke dediščine in izjemni 
hrani izpod peke. 

Že ta konec tedna bodo neka-
teri udeleženci izleta na Vis in dru-
gi, ki se jim bodo pridružili, lahko 
uživali na Oktoberfestu, v praznič-
nem decembru pa bosta družba 
Radio-Tednik Ptuj in agencija ATP 
skupaj povabila še na tri predbo-
žične obiske Zagreba in prav tako 
tri predbožične obiske Varaždina.

Zgodba druženja veselih in po-
zitivnih ljudi tako počasi prerašča 
v gibanje, ki povezuje čez vse 
leto na številnih drugih dogod-
kih, ki jih pripravlja družba Radi-
o-Tednik Ptuj.

Foto: MG

Otok Biševo je najbolj znan po morskih jamah, med katerimi je najbolj 
znana Modra špilja, ki jo je leta 1884 odkril avstrijski baron Eugen von 
Ransonnet. Njegovo odkritje predstavlja začetek turizma v Dalmaciji. Le-
tno jo obišče več kot 50.000 obiskovalcev.

Foto: MG

Od junija do 20. oktobra 1944 je bil na Visu sedež vrhovnega štaba NOV. 
Na fotografi ji Titova špilja (pred tem Dragomanjina špilja), neposredno 
pod vrhom Huma, do nje vodi 300 stopnic, kjer naj bi se po navedbah 
zgodovinskih virov sicer zadrževal maršal Tito.

Foto: MG

Etnoland Pakovo selo pripoveduje zgodbo življenja v dalmatinski zagori. 
Ta je v začetku septembra letos pritegnila tudi predsednika RS Slovenije 
Boruta Pahorja, hrvaško predsednico Kolindo Grabar Kitarović in avstrij-
skega predsednika Alexandra van der Bellena.

Foto: MG

Za nepozabno zabavo, ki je pritegnila tudi številne Komižane in gorske 
reševalce (veterane) iz Mojstrane, so poskrbeli člani Gitano banda, ki je 
Ptujčanom in drugim znan z zabav tradicionalne ptujske poletne noči.

Foto: MG

Utrinek z ene od neponovljivih večernih zabav, kjer se je plesalo, plesalo in 
plesalo ... in zabavalo.

avtobusom, nastanitev v hotelu ***, 1x polpenzion, 1x 

www.radio-ptuj.si

02 749 32 82!

, znameniti , si 

, 

uri bomo opazovali mimohod apostolov, spoznali 
Foto: MG

nci izleta tudi zaplesali na glasbo iz fi lma. V zapu-
volili.

Foto: MG

Trdnjava Ford George III je edina od nekdanjih angleških trdnjav na otoku 
Vis, ki je obnovljena. Ima restavracijo, nočni klub, prav tako je priljubljeno 
mesto za poroke. Žal pa ni vedno odprta za javnost, četudi je pomemben kul-
turno-zgodovinski spomenik. Oblast jo je oddala v 20-letno koncesijo dvema 
Švedoma. Vis pa je tudi najbolj cvetel v času angleške vladavine na otoku.
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• Razstava jesenskih gob
•

10. Gobarski praznik
Gobarskega društva Ptuj

Sobota, 
5. oktober 2019,
od 10. do 18. ure

Ob Dravi 3a

Danes bo po hladnem in ponekod 
meglenem jutru čez dan večino-
ma sončno. Jutranje temperature 
bodo od 1 do 5, v mraziščih malo 
pod 0, ob morju okoli 8, najvišje 
dnevne od 12 do 16, na Primor-
skem okoli 18 °C. V noči na so-
boto se bo prehodno pooblačilo, 
možen bo dež. V soboto čez dan 
se bo postopno delno razjasnilo, 
nastane lahko kakšna ploha.

4 dnevna napoved za Podravje

Leto dni zapora in plačilo 
1.500 evrov

Shirwan Al Abdal doslej v Sloveniji še ni bil obsojen in ni v 
nobenem drugem kazenskem postopku, kar sta tožilstvo in sodišče 
upoštevala. Sedel bo eno leto, plačati mora 1.504 evre denarne 
kazni, čaka ga petletni izgon iz države. Sodišče mu je zaseglo 310 
evrov gotovine, mobilnih telefonov pa v hišo pravice še niso prejeli, 
zato o morebitnem odvzemu ni bilo moč odločiti. Stroške svojega 
zagovornika bo obsojeni pokril sam, sodnica mu je naložila še 
plačilo sodnih stroškov (464 evrov) in sodne takse (240 evrov).

Foto: Media 24

Oleg Pliushkin je 23. avgusta v 
Slovenijo nezakonito pripeljal pet 
državljanov Iraka. Plačali naj bi mu 
med 2.000 in 3.500 evrov, čeprav 
tega na sodišču ni potrdil. Tujce je 
v najeto vozilo Audi A3 naložil na 
Hrvaškem. Do tja jih je iz Bosne pri-
peljal drugi organizator prevoza, 
Pliushkin jih je prevzel in pripeljal 
v Slovenijo. Pri tem je kršil 308. 
člen Kazenskega zakonika o pre-
povedanem prehajanju državne 
meje. Policisti so ga „na delu“ ujeli 
v dopoldanskem času (10.40) in od 
takrat je za zapahi.

Plačila čez Western 
Union

Obdolženi je na sodišču pove-
dal, da je živel v Varšavi, kamor naj 
bi prišel na delo, delal naj bi v grad-
beništvu. A ker da so posli propadli 
in ker dela ni bilo, je prestopil prag 
zakona. Bil naj bi v fi nančni stiski, 
ta naj bi ga gnala v storitev kazni-
vega dejanja. Zavedal se je, da so 
njegova dejanja na drugi strani 
zakona. Denar, ki bi ga zaslužil s 

prevozom, bi namenil za svojo 
štiriletno hčer. Ko ga je sodnica 
Kosijeva vprašala, kje živi družina, 
je pojasnil, da je žena v Minsku v 
Belorusiji, ukvarja se z računovod-

Ptuj, Haloze � Sodišče po hitrem postopku obsodilo dva tihotapca z ljudmi

„Sem skrajnež, nimam mej, rad grem do konca ...“
Sodnica ptujskega okrožnega sodišča Marjana Kosi je v tem tednu na podlagi priznanja krivde izdala dve obsodilni sodbi za tujca, ki sta 
na območje Slovenije tihotapila ljudi. Oba sta se s tožilstvom predhodno dogovorila, da krivdo za očitano jima kaznivo dejanje priznata.

Foto: MZ

Oleg Pliushkin je z audijem v Slovenijo pripeljal pet Iračanov. Sedel bo deset mesecev, plačati mora 2.035 evrov de-
narne kazni. Zagovornico mu bodo plačali davkoplačevalci, prav tako tudi stroške celotnega kazenskega postopka.

stvom in zasluži okoli 400 dolarjev 
mesečno, kar pa da ne omogoča 
preživetja. Starši obdolženega naj 
bi živeli v Rusiji, sam pa je, kot že 
rečeno, bival v Varšavi, dovoljenje 
naj bi mu veljalo pol leta. Preko 
spleta je navezal stike s kriminal-
nim podzemljem in se dogovoril, 
da bo čez slovensko mejo peljal 
tujce. „To neumnost sem naredil 
izključno zaradi fi nančne stiske. 

Ljudi, s katerimi sem se povezal, ne 
poznam, komunicirali smo izključ-
no po internetu. Ne poznam niti 
organizatorjev niti sostorilca. Vse 
je šlo on-line. Prehrano in nastani-
tev so mi plačevali preko Western 
Uniona. V Sloveniji sem bil teden 
dni, nisem imel namena ostati dlje. 
S temi nezakonitimi posli drugače 
nisem povezan, šlo je za enkratno 
dejanje. Nisem imel v načrtu, da bi 

živel tukaj in se ukvarjal s kaznivimi 
dejanji,“ je dejal Oleg Pliushkin, ki 
se je opisal kot ekstremist oziroma 
skrajnež. „Rad imam tveganje, ni-
mam mej, grem do konca.“

Deset mesecev zapora, 
stroške postopka krije 
država

Sodnica Kosijeva je med drugim 
predočila, da je Pliushkin nepos-
redno ogrožal življenje tujcev, ki 
jih je prevažal. Vozil je brez vozni-
škega dovoljenja, v avtomobilu je 
bilo skupaj z njim namesto pet šest 
oseb. Pri izreku kazni je sodišče v 
celoti sledilo predlogu tožilstva, 
upoštevali so tudi okoliščino, da v 
Sloveniji še ni bil obsojen. Čeprav 
bi mu lahko naložili zaporno kazen 
od enega do deset let, sta tožilstvo 
in sodišče upoštevala družinske in 
premoženje razmere ter posegla 

po omilitvenem ukrepu. Dobil je 
deset mesecev zaporne kazni in 
obveznost plačila 2.035 evrov. Za 
obdobje petih let velja tudi izgon 
iz države. Zasegli mu bodo dva 
mobilna telefona in prenosni raču-
nalnik ter pet sim kartic. Ker nima 
prihodkov, je oproščen plačila 
stroškov postopka kot tudi plačila 
zagovornika. Vse to bo pokril dr-
žavni proračun.

Dva Iračana v 
prtljažniku, štirje na 
zadnjem sedežu

Isti dan je sodnica Kosijeva kon-
čala še drugi podobni postopek 
zoper obdolženega Shirwana Al 
Abdala. Možje v modrem so ga do-
bili na delu, ko je 6. avgusta zvečer, 
nekaj po 20. uri, skupaj s pomočni-
kom na območju Haloz v državo z 
avtomobilom BMW nemških regi-
strskih oznak nezakonito pripeljal 
šest Iračanov. Dva je strpal v prtlja-
žnik, tri na zadnji sedež in enega 
za sovoznikov sedež tako, da je 
ta čepel. Čeznje je pokril brisače, s 
tem jim je otežil dihanje. Zaradi laž-
jih telesnih poškodb je eden izmed 
njih potreboval zdravniško pomoč. 
Al Abdala in njegovega pomočnika 
so policisti ustavili v Cirkulanah pri 
Baru Levičnik. Potnike sta za plači-
lo nameravala prepeljati iz Hrvaške 
skozi Slovenijo v Italijo.

Vklenjen v dvojne lisice
Oleg Pliushkin verjetno ni tako nedolžna ribica, kot se je 

predstavil sodišču. Na sojenje je namreč prišel vklenjen v 
dvojne lisice: na nogah in rokah. Pravosodna policista, ki sta 
ga spremljala, sta ga imela ves čas zelo natančno na očeh. In 
še: o sebi je sam dejal, da je skrajnež.

Foto: MZ

Shirwana Al Abdala in njegovega pomočnika so policisti na delu ujeli v Cirkulanah v začetku avgusta v večernem 
času. V BMW-ju sta prevažala sedem Iračanov.
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Vladimirjeva mati Marija je bila 
gostilničarka, trgovka in posestni-
ca. Impozantno hišo v središču 
Cirkulan je postavil njen prvi mož 
Anton Rajher in po njem stavba še 
danes nosi ime. Vladimir je otrok 
iz drugega zakona, a tudi njegov 
oče je hitro preminil, zato so trije 
otroci iz obeh zakonov odraščali z 
materjo. Bračičeva mati je uspeš-
no vodila gospodarstvo s kmetijo 
in gostilno sredi Vareža, vzorno 
je skrbela za sinove. Bila je velika 
podpornica kulture, svoje gostil-
niške prostore je redno dajala na 
razpolago za različne kulturne in 
družabne dogodke. V kulturnem 
življenju so se udejstvovali tudi 
njeni sinovi. Dober gmotni polo-
žaj jim je omogočil, da so se lah-
ko šolali. Vladimirjeva želja je bila 
postati mornariški častnik, a ga je 
mati vpisala na učiteljišče. Ob delu 
je študiral, bil je nosilec številnih 
družbenih in političnih funkcij, 
leta izkušenj in znanja so ga pri-
peljala v akademske vode. Sodi 
v krog najzaslužnejših ustanovi-
teljev Univerze v Mariboru, bil je 
njen prvi rektor, zaslužni profesor 
in častni senator. Kljub bogate-
mu akademskemu in političnemu 
opusu ni nikoli ugasnilo njegovo 
zanimanje za kulturo, bil je med 
pobudniki ustanovitve Borštni-
kovega srečanja. S svojim ustvar-
jalnim in organizacijskim delom v 
šolstvu, znanosti, kulturi in politiki 
je dosegal visoke standarde in ci-
lje, zaradi česar mu pripada vidno 

mesto med zaslužnimi Slovenci. O 
tem pričajo visoka državna odliko-
vanja in nagrade. 

„Vizionar s silno 
energijo“

100. obletnico Bračičevega 
rojstva bodo zaznamovali tudi na 
Univerzi v Mariboru. Ob dnevu 
univerze so po njem poimenovali 
veliko dvorano, ta mesec bodo 
pripravili razstavo, izdali znan-
stveno monografi jo in organizirali 
strokovni simpozij o Halozah. Fila-
telistično društvo Maribor, ki ga 
vodi Bračičev sin Borut, je izdalo 
osebno znamko s priložnostnim 
poštnim žigom. Vodstvo maribor-
ske univerze na čelu z rektorjem 
Zdravkom Kačičem se je udeležilo 
tudi slovesnosti v Cirkulanah 27. 
septembra.

100. obletnico rojstva so z ude-
ležbo na prireditvi počastili šte-
vilni Cirkulančani, Bračičeva dru-
žina, njegovi nekdanji sodelavci, 
politiki, šolniki in drugi. „Danes 
je izjemen dan za naš kraj. Z dr. 
Bračičem smo pridobili ogromno 
bogastvo. Hvaležna sem družini 
Golc, ki je poskrbela za ureditev 
spominske sobe. Zadovoljna sem, 
da ohranjamo spomin na rojaka 
dr. Bračiča,“ je v govoru na pri-
reditvi med drugim izpostavila 
cirkulanska županja Antonija Žu-
mbar ter poudarila izjemen po-
men izobraževanja in šolnikov za 
razvoj skupnosti.

Rektor Kačič je v svojem nagovo-
ru med drugim dejal: »Ne moremo 
se načuditi njegovi silni energiji za 
doseganje ciljev, ki si jih je zadajal in 

tudi uresničeval. Bil je vizionar. Nje-
gova vloga pri razvoju visokega šol-
stva v Mariboru je neprecenljiva.«
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Cirkulane � Rajherjev Mirko iz sv. Barbare v Halozah

Ob 100. obletnici Bračičevega rojstva
V petek, 27. septembra, je bilo v Cirkulanah zelo slovesno. Proslavili so 100. obletnico rojstva rojaka dr. Vladimirja 
Bračiča, prvega rektorja Univerze v Mariboru. Poklonili so se mu z odprtjem spominske sobe, ki so jo uredili v njegovi 
rojstni (Rajherjevi) hiši.

Foto: MZ

Pri projektu 100. obletnice Bračičevega rojstva so v Cirkulanah sodelovali (z leve): Sonja Golc, Zlatko Kačič, Borut Bračič, Aleksander Brezlan, Mira 
Petrovič, Petra Letonja, Jernej Golc, Melita Meznarič in Antonija Žumbar. Sonja Golc se je vsem zahvalila za odlično opravljeno delo.

Ste že brali / Petja Rijavec:

Najini valovi
Tokrat vas vabimo (če se niste že sami prej povabili) 
k branju še ene knjige s seznama najljubših pri or-
moških bralcih. Zanimivo – in pohvalno, da so med 
najbolj izposojanimi ormoškimi sedmimi kar štirje 
slovenski avtorji! (Tako da, draga Victoria Holt, pa 
James Patterson – letos sta pri nas odpikala!) Druga 
zanimivost – ki pa mi ni prav nič všeč: med v sodob-
nem času priljubljenimi avtorji ni prav nobenega 
klasika, niti slovenskega niti svetovnega. Pozabljeni 
od vseh?

Petja, podpisana pod roman, 
je gospa (tisti, ki poznate enega 
Petja na Ptuju, bi lahko imeli 
kakšne dvome). Če sodim po 
fotografi ji na spletni strani založ-
be Miš, ima kakih 35 let. In se 
ukvarja s piarovstvom. Ne vem, 
kako uspešno, pa me v bistvo 
niti ne zanima. Ampak se ukvar-
ja tudi s pisateljevanjem. In če 
sodim po pravkar prebrani knjigi 
Najini valovi – zelo uspešno.

V tem svojem romanu se je 
avtorica postavila v kožo zakon-
skega para poznih srednjih let; 
moram biti previden pri izbiri 

besed, s katerimi bi starostno opredelil njo – Ajdo in njega – 
Maksa, saj ne želim koga starostno užaliti. Skratka nista več 
mlada, petdeseta leta so tu – z njimi pa starostne težave. Ki 
jih pisateljica sicer nekoliko pretirano pripisuje svojima likoma, 
ker tako hudo pa v 50. letih vendarle ni. Vsaj telesno ne, če že 
nekdo duševno trpi, ker se stara ... (Naj Petja počaka na 60. 
leta, takrat vrag šalo jemlje ...)

Ta nekoliko šaljivi uvod ima svoj razlog: tudi pisateljičin je-
zik je zelo igriv, humoren, ironičen, sodoben. In tak je tudi ce-
loten roman – grenkosladek, je zapisano v eni od knjižnih ocen. 
Spoznamo Ajdo in Maksa, ki imata že odraslo hčer, kmalu bos-
ta dedek in babica (na 186. strani romana se to res zgodi), a 
naenkrat prične Ajda, ki se ji zdi, da se prehitro stara in da njen 
zakon ni tak, kot si ga je bila v mladosti želela, razmišljati o ko-
renitih spremembah. Možu predlaga: »'Maks, predlagam, da si 
vzameva pavzo.' Njegova reakcija me je presenetila. Sprva je bil 
tiho, še naprej je sedel na kavču in delal, kar je pač delal. Torej 
kot po navadi visel na prenosniku in v skorajda enakomernih 
časovnih presledkih klikal z miško, bodisi preverjal službeno 
pošto ali pa spremljal novice iz NBA, NHL, evrolige, slovenske 
nogometne lige in vseh provincialnih lig, ki se kmetavzarsko 
imenujejo po vaških sponzorjih. Potrpežljivo, kar sicer ni moja 
vrlina, sem čakala na njegovo reakcijo, nisem vzkipela kot vse-
lej, ker se ni odzval skorajda v istem trenutku, ko sem od njega 
nekaj pričakovala ali ga za kaj prosila.« (Str. 13.)

Oba glavna lika romana Najini valovi svoje življenje opisuje-
ta izmenično – vsak eno poglavje. Prične Ajda, nadaljuje Maks, 
spet Ajda, pa Maks ... (Kolikokrat je vsak od njiju na vrsti, bo 
že kdaj prešteval nekdo, ki mu bo dolgčas.) Tako izmenično 
spoznavamo, kako se razvija njuno znova samsko življenje. Če 
se spomnimo na življenjske stereotipe, ko mož po nekaj letih 
ne zna uskladiti dveh nogavic, da bi bili par, da ne ve, kje v hiši 
ima gate in kje majice – kaj mislite, kdo se bo v življenju na 
pavzi bolje znašel? Če ste stavili na Ajdo, ste izgubili stavo! In še 
ena stava: bosta ostala na pavzi ali znova zaživela skupaj? To pa 
boste morali izvedeti sami!

Ocena: 5.

Ptuj � Razstava Nezaslišani svet v Galeriji mesta

Umetniki, ki se osredotočajo na čutnost
V Galeriji mesta Ptuj so na svetovni dan turizma (29. 9.) so odprli razstavo Nezaslišani svet, ki ga imam v glavi (Metamodernizem 
in metaromantika v slovenskem slikarstvu) iz Koroške galerije likovne umetnosti Slovenj Gradec. Na ogled bo do 10. oktobra. 

Na razstavi se s svojimi deli pred-
stavljajo številni likovni ustvarjalci 
novih usmeritev in umetniških 
praks. V razstavo so vključena 
dela Igorja Banfi ja, Bojana Bense, 
Mateja Čepina, Mitje Ficka, Jerneja 
Forbicija, Boštjana Jurečiča, Simo-
na Kajtne, Narcisa Kantardžića, 
Barbare Kastelec, Aleksija Kobala, 
Ganija Llalloshija, Roberta Lozarja, 
Silvestra Plotajsa Sicoeja, Nataše 
Ribič Štefanec, Apolonije Simon, 
Natalije Šeruga Golob ter video 
deli Nataše Prosenc Stearns in Kse-
nije Čerče.

Foto: Črtomir Goznik

V Galeriji mesta Ptuj je na ogled gostujoča razstava Nezaslišani svet, ki ga imam v glavi iz Koroške galerije likovne 
umetnosti Slovenj Gradec.

Uredili spominsko sobo
Cirkulančani so na rojaka Vladimirja Bračiča izjemno ponosni, 

zato so mu v kraju namenili več obeležij. 20 let je na pročelju 
večnamenske dvorane vgrajena spominska plošča, pred desetimi 
leti so pri šoli postavili njegov doprsni kip in trasirali Bračičevo 
planinsko pot. Ob letošnjem jubileju so uredili spominsko sobo. V 
njej so na ogled Bračičeva dela, priznanja, fotografije in nekateri 
osebni predmeti. Društvo za oživitev gradu Borl je ob jubileju 
izdalo publikacijo, v kateri so predstavili Bračičevo delo in 
življenje. Stoletnice rojstva rojaka so se v Cirkulanah spomnili tudi 
s položitvijo venca na njegov grob.

Foto: MZ

Na vhodu v spominsko sobo, ki je urejena v Rajherjevi hiši; danes je to 
poslovni center Halo v lasti družine Golc. Z leve: Bračičev sin Borut Bračič, 
predsednica Društva za oživitev gradu Borl Sonja Golc, županja občine 
Cirkulane Antonija Žumbar in rektor Univerze v Mariboru Zlatko Kačič.



Štajerski TEDNIK petek, 4. 10. 2019     COLOR CMYK stran 14

petek � 4. oktobra 2019Nasveti14

sirup za izločanje sluzi (timijan). 
Pripravite parne kopeli za dihala 
s slano vodo. Veliko pijte, najbolje 
pomarančni čaj. Če imate visoko 
temperaturo in kašelj traja dlje kot 
en teden, obiščite zdravnika.

Vnetje mehurja/cistitis
Pogosteje zbolite, če v hladnih 

mesecih ne nosite toplih oblačil. 
Obvezno je posvetovanje z zdrav-
nikom, ki predpiše laboratorijsko 
preiskavo. V 80 odstotkih cistitis 

povzroča razmnoževanje bakte-
rij E.coli v mehurju, kar zahteva 
zdravljenje z antibiotiki. Popijte 
najmanj 1,5 litra vode na dan. Jem-
ljite brusnice v obliki kapsul. Nosite 
topla oblačila, zlasti v predelu led-
vic. Izogibajte se dolgotrajnemu 
zadrževanju v hladnem prostoru v 
sedečem položaju. Dosledno upo-
števajte ukrepe za osebno higie-
no. Izogibajte se čezmerni telesni 
dejavnosti.

Poglejmo, katere bolezni na 
nas prežijo v prihodnjih mesecih, 
kakšni so njihovi znaki in kako jih 
zdravimo. Med najznačilnejšimi 
jesenskimi tegobami je gotovo 
gripa. To je zelo nalezljiva virusna 
bolezen, ki se prenaša kapljično, s 
kihanjem in kašljanjem. Če se vro-
čina dvigne čez 39 stopinj Celzija, 
je priporočljivo obiskati zdravnika. 
Odredil vam bo mirovanje v poste-
lji in po potrebi predpisal sredstvo 
za nižanje previsoke temperature. 
Kako si lahko pomagate? Ne po-
krivajte se pretoplo. Veliko pijte, 
najbolje šipkov ali kamilični čaj s 
ščepcem soli. Izogibajte se krajem, 
na katerih se zbira veliko ljudi. Pro-
ti gripi se lahko tudi cepite.

Jesenske alergije
Najpogostejša alergija v tem 

času je alergija na ambrozijo. To je 
izredno ploden plevel, ki cveti vse 
do novembra in povzroča seneni 
nahod s kihanjem, izcedkom iz 
nosu, zamašen nos ter srbeče oči. 
Zjutraj in zvečer se čim manj zadr-
žujte zunaj, saj je pelod v tem času 
bolj pri tleh, podnevi pa se dvigne 
v višje zračne plasti. Nosite sončna 
očala – tako bosta solzenje in srbe-
čica znosnejša. Zvečer si umijte 
lase, večkrat na dan pa tudi obraz. 
Ne varčujte s fi ziološko raztopino 
in si jo večkrat na dan, predvsem 
pa zjutraj in zvečer, vlijte v nos, da 
ga naredite prehodnega.

Bronhitis/bronhiolitis 
Bronhitis je akutno vnetno obo-

lenje sluznice v sapniku in manjših 
dihalnih poteh v pljučih, simptomi 
pa so najprej suh, dražeč kašelj, 
sledita izkašljevanje belkaste sluzi 
in hropeče dihanje. Veliko se za-
držujte na svežem zraku. Uživajte 

Foto: M24

                                     Pomagajmo si � Jesenske tegobe

Pripravimo imunski sistem na zimo
Hladni del leta je idealno obdobje za številne virusne bolezni, zlasti za gripo, saj 
se virusi zlahka prenašajo med ljudmi.

B-vitamini in kalcij pomagajo 
pri bolečih sklepih
Tisti, ki trpite za artritisom, gotovo že veste, da se simptomi 
bolezni v hladnem in vlažnem vremenu, ko je tlak nizek, še 
poslabšajo. Raziskave kažejo, da znižanje temperature za 10 stopinj 
Celzija pomeni povečanje bolečine v sklepih za vsaj dvakrat. 
Kako si lahko pomagate? Tople kopeli, akupunktura, protivnetna 
zdravila in analgetiki ter izogibanje sprehodom v mrzlem in 
deževnem vremenu lahko zelo izboljšajo počutje. Jemljite vitamine 
skupine B, ki pomagajo nahraniti živčne končiče na površju 
sklepov, kot prehranski dodatek pa tudi kalcij. 

slogom – pretirano pitje alko-

hola, prevelika telesna teža, 

nezdravo prehranjevanje ipd. 

Človeško telo je med evoluci-

jo že samo razvilo mehanizme 

za razstrupljanje (razgradnja 

in izločanje) in regeneracijo. 

Med rastlinami, ki jih uporab-

ljamo za zaščito in hitrejšo 

obnovo jeter, sta pomembna 

predvsem pegasti badelj in 

malo manj znana šisandra, na 

nastajanje žolča pa vplivajo 

vse rastline z grenčinami. 

Pri samozdravljenju je po-

membno, da svojemu zdrav-

niku in farmacevtu v lekarni 

vselej poveste, katera zdravila 

in prehranska dopolnila ra-

stlinskega izvora uporabljate, 

saj lahko vplivajo na delova-

nje vaših zdravil. Nosečnice 

in doječe matere se morajo 

pred začetkom samozdravlje-

nja vedno posvetovati z zdrav-

nikom ali lekarniškim farma-

cevtom.
mag. Darja Potočnik Benčič, 

mag. farm., spec.

V jetrih se presnavljajo 

mnoga zdravila. Na splošno 

lahko trdimo, da zdravila, ob 

pravilni uporabi in za točno 

določen namen, za jetra niso 

škodljiva. Seveda obstajajo 

zdravila, ki bolj vplivajo na 

jetra, in tista, ki na ta organ 

sploh ne vplivajo. V jetrih po-

teka metabolizem zdravilnih 

učinkovin, ki lahko zdravilno 

učinkovino pretvori v neak-

tivno obliko, ki se nato iz te-

lesa izloči, veliko pa je prime-

rov zdravilnih učinkovin, ki se 

šele v jetrih, s pomočjo jetrnih 

encimov, pretvorijo v aktivno 

obliko. Pomembno je zaveda-

nje, da številne snovi (zdravi-

la, hrana, kot npr. sok greniv-

ke) vplivajo na jetrne encime, 

kar ima za posledico njihovo 

večjo ali manjšo aktivnost. To 

pa seveda vpliva na koncen-

tracijo zdravilne učinkovine. 

Kar zapleteno. Pri uporabi 

zdravila vedno prednosti 

pretehtajo tveganja. Moramo 

pa seveda tudi povedati, da 

obstajajo zdravila, ki zlasti pri 

prekomerni uporabi, nepra-

vilni uporabi ali tveganem 

vedenju (zloraba drog in alko-

hola, zamaščena jetra, debe-

lost, jetrne bolezni v družini) 

jetra lahko poškodujejo. Zato 

je upoštevanje zdravnikovih 

in farmacevtovih navodil nuj-

no! Najbolj znana zdravilna 

učinkovina, ki lahko povzroči 

jetrno okvaro, je paracetamol. 

Če se uporablja v predpisanih 

odmerkih, gre za zelo varno 

protibolečinsko zdravilo. Med 

takšnimi zdravili so še nekate-

ra iz skupine protimikrobnih 

zdravil, antiepileptiki, antiti-

berkulotiki, nekateri (stari) 

antidepresivi. Naj ponovno 

poudarim – bolniki morajo 

zdravila uporabljati v skladu 

z navodili in pod nadzorom. 

V primeru težav pa se posve-

tovati z zdravnikom in farma-

cevtom. Jetra lahko škodujejo 

tudi prehranska dopolnila in 

zdravilne rastline. Primerov 

ni veliko.

Veliko se v medijih pojav-

ljajo reklame o čiščenju jeter 

in o razstrupljanju telesa. Ali 

to res deluje? V proces t. i. 

razstrupljanja so vključeni 

mnogi organi, od kože, pljuč, 

ledvic do jeter. Ja, jetra imajo 

veliko sposobnost regeneraci-

je. Vendar nobeno »čiščenje« 

ne pomaga, če človek nada-

ljuje z nezdravim življenjskim 

Zdravstveni nasveti

Zdravila in jetra (2. del)
Jetra imajo veliko sposobnost 
regeneracije

V primeru zamaščenosti in ciroze je prvo zdravilo zdrav 
življenjski slog. Če pride do odpovedi jeter, pomaga samo 
presaditev. Hepatitis danes uspešno zdravimo s posebnimi 
zdravili, interferoni. Glede zdravljenja raka – uporablja se 
kombinacija zdravil (kemoterapij) in obsevanja. 

Foto: Črtomir Goznik

Darja Potočnik Benčič

Tako študija omenja, da so do-
mači ljubljenčki izgubili strah pred 
„barvami za nevarnost“ v naravi, 
kot so živo rdeča (mušnice) ka-
kor tudi druge barve, pri čemer bi 
izpostavil še črno rumeno barvo, 
ki je značilna za močerada. Ta je-
senska žival namreč iz zaušesnih 
žlez izloča strup, ki že v nekaj mi-
nutah povzroči buren odziv pri psu, 
pogosto celo pogin. Prva pomoč, 
če se kaj takšnega zgodi v gozdu, 

je izpiranje gobca z veliko količino 
vode in nato čimprejšnji obisk vete-
rinarja. Ob tem omenimo še žabe, 
čeprav niso strupene, pa pri živalih, 
ki jih poližejo ali ugriznejo, zaradi 
grenke sluzi, ki jo izločajo, izzove-
jo povečano slinjenje, lahko celo 
bruhanje. Svetujem izpiranje gobca 
z vodo in spremljanje stanja živali, 
če ste zalotili psa ob igranju z žabo.

Zraven pasti v naravi, ki prežijo 
na naše ljubljenčke, pa jih pogosto 

v nevarnost lahko spravimo tudi 
sami. Tako hladnejši večeri v naše 
tople domove vabijo glodavce, 
kot so miši in podgane. Največkrat 
se jih želimo znebiti z rodenticidi 
v obliki zrn, plastelina ali v kakšni 
drugi obliki. V tem primeru je po-
novno aktualna zgodba o izgubi 
strahu pred rdečo barvo, zato jih 
naši ljubljenčki pogosteje zaužije-
jo. Zastrupitev je pogosto subtilna 
v prvih nekaj dneh in jo opazimo 
šele, ko živali začnejo krvaveti iz 
nosu, imajo krvav urin ali blato. To 
je posledica delovanja rodentici-
dov na sistem za strjevanje krvi, kar 
pomeni, da ne pride do nastanka 
krvnih strdkov in pogosto rečemo, 
da živali izkrvavijo same v sebe. Če 
opazite, da je vaš ljubljenček poje-
del strup, se čimprej odpravite k 
veterinarju in ne poskušajte sami 
pripraviti ljubljenčka, da izbruha 
vsebino, ker ne vemo, koliko stru-

pa se je že resorbiralo. Svetujem, 
da če nastavljate rodenticide, da 
za to uporabite posebne škatle, 
ki preprečijo, da bi do njih prišle 
druge živali, kot le miši in podga-
ne. Spomnimo še na lepila, ki jih 
namažemo na karton in se na njih 
nato zalepijo škodljivci. Če se na 
njih ujamejo naši ljubljenčki, nikar 
na silo ne poskušajte odstraniti 
kartona, ker je lepilo dovolj močno, 
da se lahko prilepi tudi na kožo in 
tako pride do poškodb. Če lahko, 
poskušajte odstriči lepilo z dlake ali 
uporabite rastlinsko olje, nikar pa 
ne poskušajte lepila odstraniti z in-
dustrijskimi topili ali čim podobnim.

Jesenski dnevi znajo biti topli, 
vendar pa ne pozabimo, da so ve-
čeri in noči že kar precej hladne, 
zato poskrbite za primerno zavet-
je za vaše ljubljenčke, saj morda 
njihov kožuh še ni popolnoma prip-
ravljen na zimske temperature.

Tačke in repki

Jesenske zastrupitve
Topli jesenski dnevi vabijo na sprehode v naravo, predvsem v gozdove po sladke kostanje in k nabiranju gob vseh oblik in velikosti. Čeprav 
so strupene gobe le redko vzrok za zastrupitev v veterinarskih ambulantah, pa je primerno, da omenimo, zakaj se v zadnjih časih število za-
strupitev veča. Po nekaterih dostopnih podatkih tako zasledimo, da se veča število zastrupitev z rdečimi mušnicami, ki povzročajo slabost, 
bruhanje in slabo počutje, ker jih psi zamenjajo za žogice ali druge igračke, ki so sedaj po večini rdečih ali drugih pisanih barv. 

Foto: 

Foto: Tilen Mlakar
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ELEVZINA - mesto pri Atenah, znano po antičnih elevzinskih misterijih, ROGERS, Kenny - ameriški pevec countryja, VRIEZEJA - lončni-
ca z zelenimi ali pisanimi listi v rozeti

Zvezde vam bodo prinesle 
paleto izzivov. Zelo vam bo 
naklonjena oseba nasprotnega 
spola. Sreča vas bo spremljala 
tako v ljubezni kot pri poslov-
nih odločitvah. Modro bo, da 
boste upoštevali diplomacijo. 
Odvečno energijo boste upora-
bili pri športnih aktivnostih v 
naravi.

V vašo bližino bodo prihajali 
zanimivi ljudje. Spremljala 
vas bo sreča in ugodne prilož-
nosti. Sprostitev boste našli ob 
harmonični glasbi in pogo-
vorih. V ljubezni bo nadvse 
romantično in polno dogodi-
vščin. Na delovnem mestu ne 
bodite pretirano trmasti in 
štela bo srednja pot.

Jasno je, da boste razčlenjevali 
nekaj v povezavi z ljubeznijo. 
Teden bo prinesel mnogo ču-
stvene skladnosti in stabilnosti. 
Prijetno bo na delovnem mes-
tu. Mnogo bo nekega razisko-
vanja in odkrivanja novih do-
godivščin. Kocke usode se bodo 
zasukale v vašo korist.

Intuicija vam bo v pomoč. Not-
ranja moč bo zelo pomembna 
na delovnem mestu. Šteli bodo 
tudi pogovori in izmenjava 
mnenj. Obiskala vas bo vila 
kreativnosti in vam podarila 
paleto navdiha. Romantično 
in polno skladnosti bo v lju-
bezni. Razčiščevali boste svojo 
preteklost.

Rdeča nit tedna bo trma. 
Odkrili boste, na kaj ste lah-
ko ponosni in kaj boste morali 
spremeniti. Dom bo oaza sredi 
puščave. Druženje zanimivih 
ljudi ne bo samo poučno, am-
pak tudi zelo zanimivo. Ne-
navadna sreča na delovnem 
mestu bo nagrada za pravilne 
in modre odločitve.

Sprostila vas bo narava. Mno-
go boste na poti in med ljudmi. 
Prijetno bo na delovnem mes-
tu. Jasno je, da boste kos vsem 
obveznostim in nalogam. Po-
paziti bo treba, da bodo vaše 
misli svetle in zanimive. Tre-
nutki sreče in ugodnosti se bodo 
odvijali na področju ljubezni.

Magnetična energija bo pri-
nesla nove izzive. Ugoden čas 
bo za poslovne odločitve. Mod-
ro bo, da boste naredili selekci-
jo in ugotovili, kdo vašo pomoč 
potrebuje. Obdajali vas bodo 
ljudje, ki vam vlijejo poguma. 
Pretirano tehtanje bo označe-
valo ljubezen – štele bodo di-
plomatske odločitve.

Notranji nemir bo posledica 
stresa. Vračali se boste v pre-
teklost. Odgovore na svoja 
vprašanja najdete v globini 
svoje duše. Vsekakor vas bodo 
spremljale tudi resnost, dosle-
dnost in povečana odgovornost. 
Delovne obveznosti boste izva-
jali premišljeno in štela bo tudi 
dodatna previdnost.

Simbolika življenja bo v vašem 
primeru vrtiljak sreče. Spre-
mljala vas bo paleta ugodnosti 
in nenavadnosti. Odkrili bos-
te, kaj morate še spremeniti 
in na kaj ste lahko ponosni. V 
ljubezni bo primerno, da bos-
te povedali svoje mnenje. Vaša 
zaupnica bo narava in športne 
aktivnosti na prostem.

Odločno se boste soočili s tistim, 
kar ste odlašali. Zadeve bo tre-
ba pogledati iz svetlega zor-
nega kota. Previdnost bo štela 
na delovnem mestu. Staro se 
bo zaključilo in tako se odpira 
tisto, kar bo novo in drugačno. 
Trenutki sreče se bodo odvijali 
v pogledu doma.

Pred vami je odločen teden. V 
ospredju bosta trma in odloč-
nost. Oboje vam bo koristilo in 
skozi to, boste lahko našli tudi 
osebno srečo. Pričakovati je 
kreativni navdih. Svobodo bos-
te pogrešali v ljubezni. Zdi se, 
da se bo v vaše življenje vrnila 
neka oseba iz vaše preteklosti.

Brezpogojna ljubezen vam 
bo dala krila. Teden, ko boste 
iskali bližnjice in lažje poti. 
Primerno bo, da boste rekli 
bobu bob. Odkriti bo treba 
neko posebno srečo v ljubezni. 
Prijetnosti se bodo nadaljevale 
v pogledu službe. Iskali boste 
nova znanja in se ukvarjali s 
fi lozofskimi načeli.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Tedenski horoskop  od 4. do 10. oktobra

Petek, 4. oktober

10:00 Ormož, tržnica, Lan od semena do 
tkanine, do 12.00, teta Marta bo 
predstavila svoja znanja in izkušnje 
obdelave lanu

12:00 Ptuj, Mestni trg, slovesnost ob predaji 
novega bibliobusa

15:00 Kidričevo, Park mladosti, Zdaj, tukaj, zate, 
predstavitev dela gasilcev, policistov in 
reševalcev, predstavitev novega grba PGD 
Talum Kidričevo

18:00 Ptuj, Dom krajanov Rogoznica, svečana 
predaja defi brilatorja in tečaj temeljnih 
postopkov oživljanja

21:00 Ptuj, CID, Udarno in ekspresivno, 1. tekma 
3. ptujskega pokala v slam poeziji

Sobota, 5. oktober

09:00 Kebelj, knjižnica, Pravljična doživetja, 
Srečanje z ježkom

09:00 Vurberk, odhod izpred Kulturnega doma, 
Tradicionalna kurentova trgatev

11:00 Ptuj, pri Pomaranči ob Dravi, 10. gobarski 
praznik z razstavo gob

14:00 Vurberk, kulturni dom, odprtje razstave 5. 
slikarske kolonije Vurberk 2019

14:00 Ritoznoj 17, Dan odprtih vrat Wine Frešer 
music

14:00 Videm, pred Vidovo kletjo, pohod po 
poteh snemanja fi lma Svet na Kajžarju, 
zaključek v Drvarnici KD Videm z ogledom 
razstave fotografi j

16:00 Vurberk, grajsko dvorišče, trgatev potomke 
najstarejše trte

16:00 Podlehnik, Gorca, zaključno druženje 
prvega haloškega foto tabora

16:00 Ptuj, Mestni kino, Druženje s člani fi lmske 
ekipe po ogledu fi lma Košarkar naj bo 2

19:00 Hajdoše, gasilski dom, prireditev ob 
20-letnici Kulturnega društva Hajdoše

Nedelja, 6. oktober

09:00 Stoperce, dan odprtih vrat PGD Stoperce in 
odprtje razstave, v okviru meseca varstva 
pred požari s prikazom gasilske tehnike in 
druženjem pri gasilskem domu Stoperce 
ter odprtjem fotografske razstave na temo 
gasilstva v Stopercah v domu krajanov

11:00 Cerkvenjak, pred gasilskim domom, Pod 
klopotcem, 13. trgatev Johanezove trte, 
potomke najstarejše trte na svetu

15:00 Hajdoše, igrišče, kolesarjenje po občini 
Hajdina

Ponedeljek, 7. oktober

19:00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa 
Vošnjaka, Pogovorni večer z Gojmirjem 
Lešnjakom Gojcem

Mestni kino Ptuj

Petek, 4. oktober: 16:30 Košarkar naj bo 2; 
18:00 Prevarantke na Wall streetu; 20:00 
Joker.

Sobota, 5. oktober: 16:30 Košarkar naj bo 2 
in druženje s člani fi lmske ekipe; 19:00 
Prevarantke na Wall streetu; 21:00 Joker.

Nedelja, 6. oktober: 16:30 Košarkar naj bo 2; 
18:00 Joker; 20:00 Liffe po liffu: Zaton.

Prireditvenik Nasmejmo se
Računalnik 
in blondinka
Kakšna je razlika 
med računalnikom in 
blondinko?
V računalnik »vneseš« 
podatke samo enkrat. 

Peter 
in policijska 
postaja
Peter se sprehaja po 
mestu. Ko pride do 
policijske postaje, zagleda 
komandirja, ki kriči: 
»Zidani Most!!«
V trenutku se vsujejo 
policaji s postaje. Nato 
ponovno zakriči: »Za 
Maribor!!«
In spet vsi policaji zdrvijo 
nazaj na policijsko 
postajo.
Peter potreplja 
komandirja po ramenu in 
ga vpraša: »Ja kaj se pa 
dogaja !?«
»Veste, v soboto imamo 
sindikalni izlet, pa vadimo 
prestopanje v Zidanem 
Mostu,« mu odgovori 
komandir. 
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Papirniški trg 17, 1260 Ljubljana Polje
*Akcijska ponudba velja 14 dni od izida edicije.

www.najnakupi.si
@najnakupi

GARANTIRANA

temper

18,90 €

29,90 €

24,90 €

59,40 €

j k

18,90 €

79,90 €

299,00 €

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
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Nogometaši Aluminija in Celja so 
s tekmo v začetku tedna sklenili 12. 
krog. Po remiju sta obe ekipi ostali 
v stiku z vrhom: Aluminij ločita le 
dve točki do vodilnega Maribora in 
Olimpije, Celjane dve več. 

Tekma je bila bolj zanimiva v 
drugem polčasu, najlepšo potezo 
na tekmi pa je kakšnih 700 gledal-
cev videlo v 80. minuti, ko je Nikola 
Leko natančno podal žogo v kazen-
ski prostor gostov, Jure Matjašič je 
»iz prve« poskušal v volejem, vratar 
Celja Matjaž Rozman, pa je s skraj-
nimi močni žogo preusmeril v kot. 
Akcija, strel in obramba kot iz učbe-
nikov … Po podaji iz kota je Renato 
Pantalon streljal z glavo, Roki Štra-
us pa je žogo iz golove črte odbil v 
polje. 

Vratar Celja Matjaž Rozman je 
o najbolj atraktivni potezi na tek-
mi povedal: »Jure me je pač zadel 
(smeh)!« Nadaljeval je v bolj res-
nem tonu: »Dobro je, da smo na 
težkem gostovanju ostali nepora-
ženi, pozitivno je tudi to, da nismo 
prejeli zadetka. Smo v dobri formi 
in borimo se za vrh lestvice, upam, 
da bomo v podobnem slogu tudi 
nadaljevali. Sam sem vesel, da bra-
nim, da mi trener zaupa, želim pa 
si, da bi bil tudi naprej izbor št. 1 v 
vratih Celja.«

Trener Aluminija Slobodan Gru-
bor je bil po tekmi zadovoljen s 
prikazanim, manj pa z rezultatom: 
»Celjane smo poskušali 'lomiti' sko-
zi celotno tekmo, na koncu nam jih 
ni uspelo 'zlomiti', čeprav je bilo ne-
kaj priložnosti za to. V zadnjih dveh 
tekmah proti Triglavu in Celju nismo 
tekmecem dopustili niti najmanjših 
možnosti za dosego zadetka iz igre 
(proti Triglavu so ga prejeli iz 11-me-
trovke, op. a.), tudi želja je primer-
na, le rezultat bi lahko bil boljši.«

Svoj pogled na dogajanje na zele-
nici je podal tudi Jure Matjašič: »Ce-
ljani so kakovosten tekmec, konec 
koncev so med najboljšimi moštvi, 
kar se tiče napada. Prioriteta je bila 
zato zadržati ničlo v obrambi, kar 
nam je znova uspelo. Drugi polčas 
je bil z naše strani veliko boljši, lah-
ko bi zadeli vsaj enkrat. Žal mi je, da 
nismo zmagali na tej tekmi.«

Z Rudarjem tudi Kontek 
in Krajnc, stop za Leka

V nedeljo čaka Kidričane tekma 
v Velenju proti domačemu Rudarju. 
V ekipo se po odsluženi kazni zara-
di rumenih kartonov vračata Ivan 
Kontek in Alen Krajnc, iz istega raz-
loga pa bo tokrat manjkal Nikola 
Leko. 

»Imamo širino, zato na trenin-
gih pozorno spremljamo vsakega 
igralca, po potrebi tudi kakšnemu 
namenimo počitek, drugega pa 
pošljemo v ogenj. Kontek in Krajnc 
bosta seveda kandidata za nastop, 
o začetni postavi pa se bomo odlo-
čili na dan tekme,« je dejal Grubor, 
ki je že proti Celjanom dal prilož-
nost Amuziu in Pantalonu: »Vsi 
igralci trdo delajo, vsi si zaslužijo 
priložnost, vsakemu izmed njih lah-
ko zaupamo, kar sta omenjena tudi 
dokazala. To je dodatna kakovost 
ekipe.«

Obramba Aluminija je še 
naprej najbolj trdna v celotni 
ligi, zato pa napad še zdaleč 
ne sledi temu. »Manjka 
nam nekaj konkretnosti 
v napadu, nekaj več želje 
za doseganjem zadetkov. 
Za Klepača je bila to prva 
tekma v začetni postavi, ni 
še na optimalnem nivoju 
pripravljenosti, a je zdržal 
skoraj celotno tekmo.«

Kidričani so se nazadnje »opekli« 
s Triglavom, v nedeljo se bodo po-
merili še z eno ekipo iz dna lestvice. 
»To so ekipe, ki se krčevito borijo za 
obstanek, zato bo tekma zagotovo 
težka. Mi moramo gledati samo 
svojo igro in uresničiti svoje zamisli 
s treningov – če nam to uspe, rezul-
tat ne bo izostal,« je dejal Grubor.

Podobno mnenje je podal tudi 
Jure Matjašič: »Proti Triglavu smo 
imeli slab dan, kar se zgodi tudi 

Nogometaši Drave so v 11. krogu 
mirovali in bodo tekme z Dobom 
odigrali v sredo, 9. oktobra. So pa 
med tednom odigrali tekmo Pokala 
MNZ Ptuj, v sredo so na domačem 
stadionu prepričljivo ugnali zased-
bo Majšperka (7:0). 

V soboto se v 12. krogu prven-
stva v 2. ligi odpravljajo na enega 
najdaljših gostovanj – v Bilje (bolj 
oddaljene so le še Vipolže, kjer 
igrajo Brda). Tamkajšnja zasedba 
trenerja Sandija Valentinčiča je izje-
mno pestra, izstopajo dokaj kako-
vostni tujci, predvsem Geancarlo 
Slaviero (ima brazilski in italijanski 
potni list) ter mladi Nigerijec Mat-
hias Oyewusi, ki sta doslej dosegla 
4 oz. 3 zadetke. 

Ob tem je ekipa iz Bilj zanimiva 
tudi zaradi dokaj nenavadne struk-
ture osvojenih točk: od skupno 18 
so jih namreč le šest osvojili na do-
mačem igrišču, kar 12 pa v gosteh! 
Izmed petih zmag so na svojem 
stadionu vknjižili le eno, v 10. krogu 
proti Dravogradu (2:1). 

Na drugi strani je ekipa Drave 
dobro odigrala zadnji dve tekmi 
proti favoriziranima ekipama Kopra 
in Kalcerja iz Radomelj, obakrat v 
gosteh. Proti Kopru so bili zelo blizu 
vseh treh točk, osvojili so le eno, pro-
ti Kalcerju pa so na koncu celo ostali 

brez. Bo šlo v tretje rado in bodo va-
rovanci trenerja Muamerja Vugdalića 
vendarle vknjižili popoln izkupiček? 
„Vemo, česa smo sposobni, dobro 
delamo na treningih, tudi nekateri 
poškodovani igralci se vračajo v eki-
po, zato je cilj jasen – zmaga. Zago-

tovo smo ob primernem pristopu to 
sposobni doseči,“ je dejal Vugdalić. 

Razveseljivo je tudi to, da so ob 
povratku po poškodbi sredin preiz-
kus proti Majšperku uspešno pres-
tali Luka Petek, Niko Vajda (bil je 
kapetan) in Samuel Nelson, ob tem 
pa so v polno zadeli nekateri igralci, 
ki doslej še niso dobili veliko prilož-
nosti za igro: Sebastjan Šlak, Marcel 
Kene in Roy Rudonja.

JM

najboljšim ekipam, tudi Maribor se 
je npr. že opekel v Kranju. Vztrajati 
moramo na svoji poti, delati naprej 
in zbirati točke. Rudar je v slabi for-
mi, zato bomo poskušali narediti 
vse, da iz Velenja odnesemo tri toč-
ke in zadržimo priključek z vrhom. 
Prihajamo v fazo tekmovanja, ko 
se moštva redčijo zaradi kartonov 
in poškodb, tudi utrujenost bo priš-

la vedno bolj do izraza, zato je zelo 
pomembno, da imamo dovolj širok 
in kakovosten kader za rotacije.«

Tekma v Velenju bo zanimiva 
tudi zaradi tega, ker na 
klopi Rudarja sedi Nikola 
Jaroš, ki ekipo Aluminija 
zagotovo zelo dobro pozna. 
V preteklem krogu so bili 

knapi zelo blizu prvi zmagi 
v sezoni, a so v sodniškem 
podaljšku tekme proti 
Triglavu prejeli gol za končni 
remi. Lahko proti Šumarjem 
vknjižijo prvo zmago v 
sezoni?

Jože Mohorič

Rokomet
V novo sezono še močnejši 
in z visokimi cilji

Stran 19
Nogomet
Cirkulane težko čez Graje-
no, Videm čez Stojnce

Stran 20

»Nad žrebom 
se ne smemo 
pritoževati«

»V tej fazi tekmovanja ni 
več lahkih tekmecev, no-
bena ekipa ni slučajno med 
osmimi najboljšimi. Kopra 
ne smemo podcenjevati, so 
kakovostna ekipa, konec 
koncev so izločili državne 
prvake,« je o žrebu pokal-
nega tekmovanja, ki je Kidri-
čanom namenil Koper, dejal 
Slobodan Grubor. 

Jure Matjašič je dodal: 
»Koper je resda izločil Mari-
bor, a vseeno se mi zdi žreb 
dober. Če v četrtfi nalu dobiš 
za tekmeca ekipo iz 2. lige, 
potem se nad žrebom ne 
smeš pritoževati. Jasno pa 
je, da bomo šli v obe tekmi 
maksimalno angažirano in si 
bomo na vsak način poskušali 
izboriti mesto v polfi nalu.«

12. krog: 
Aluminij – Celje 0:0

ALUMINIJ: Kovačić, Amuzie, 
Jakšić, Pantalon, Martinović, Hor-
vat, Petrovič, Vrbanec (od 15. Leko), 
Matjašič, Klepač (od 88. Pečnik), 
Živković. Trener: Slobodan Grubor.

CELJE: Rozman, Vidmajer, Zale-
tel, Travner, Ćalušić, Plantak (od 
60. R. Štraus), Benedičič (od 79. 
Štravs), Novak, Lotrič, Božić, Vizin-
ger. Trener: Dušan Kosič.

1. SNL
1. MARIBOR 12 7 3 2 27:12 24
2. OLIMPIJA  12 7 3 2 27:15 24
3. MURA 12 6 5 1 21:13 23
4. ALUMINIJ 12 6 4 2 14:6 22
5. CELJE 12 5 5 2 24:12 20
6. TABOR SEŽANA 12 4 1 7 13:19 13
7. BRAVO 12 3 3 6 16:23 12
8. DOMŽALE 12 2 4 6 16:26 10
9. TRIGLAV 12 3 1 8 14:28 10
10. RUDAR 12 0 5 7 12:30 5

Matjaž Kek
»Tekmeci sedaj vedo, kdo 
smo in s kom imajo opravka«

Stran 18
Nogomet
Prvič v reprezentanci tudi 
Aljaž Ploj

Stran 19

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � NK Aluminij, 1. SNL

Realno vprašanje: 
kako do zadetka?

Nogomet � Drava Dakinda Ptuj, 2. SNL

V goste ekipi, ki je boljša v gosteh

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija in Celja so se tudi v drugem srečanju v sezoni razšli brez zadetkov. Na fotografi ji 
v ospredju Jure Travner in Mihael Klepač, v ozadju pa Josip Čalušić in Ante Živković. 

1. SNL, 13. krog: Rudar 
Velenje – Aluminij, v 
nedeljo ob 18.00 na 
stadionu Ob jezeru v 
Velenju. 
Medsebojna tekma:
4. krog: Aluminij – Rudar 
1:1 (1:0); Štor; Kobiljar.

2. SNL, 12. krog: 
Vitanest Bilje – Drava 
Dakinda Ptuj, v soboto 
ob 15.30 v Biljah.

Po tekmi s Celjem in 
pred tekmo z Rudarjem 
so svoje videnje podali 
Slobodan Grubor, Jure 
Matjašič in Matjaž 
Rozman. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave bodo poskušali v Biljah vknjižiti peto zmago v sezoni.
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Matjaž Kek nedvomno spada 
med najboljše nogometne 
trenerje v Sloveniji, 
seznam njegovih uspehov 
je zavidljiv tako na klubski 
kot reprezentančni ravni. 
Med drugim je z Mariborom 
osvojil naslov državnih 
prvakov, enak dosežek mu 
je na Hrvaškem uspel tudi 
z Rijeko, še posebej pa 
izstopa to, da je slovensko 
reprezentanco leta 2010 
popeljal na svetovno 
prvenstvo v Južnoafriško 
republiko. Trenutno s 
slovensko reprezentanco 
zaseda visoko 2. mesto 
na lestvici kvalifi kacijske 
skupine G za EP 2020, pred 
njim in njegovimi varovanci 
pa so že novi izzivi, najprej 
tekma v Severni Makedoniji 
in nato še domači obračun v 
Stožicah z Avstrijo. 

Slovenija je trenutno v neka-
kšnem športnem balonu, izjemni 
dosežki slovenskih športnikov po-
sameznikov in ekip se kar vrstijo. Je 
to sploh mogoče realno razložiti?

M. Kek: „Če je to res balon, po-
tem naj se dvigne čim višje oz. naj 
se na tla spusti čim kasneje. Vseka-
kor je za Slovenijo in njeno popula-
cijo dveh milijonov ljudi vsak uspeh 
športnikov zelo dobrodošel in je 
nekaj, o čemer ljudje radi govorijo. 
Za tako malo bazo je naš šport zelo 
prepoznaven in zelo dobro pred-
stavlja Slovenijo.

Ali so ti uspehi realni? So, saj se 
ne dogaja nič nenavadnega. Odboj-
karji so npr. proti močnim Rusom 
rezultatsko res storili senzacijo, a 
na sami tekmi se ni zgodilo prav nič 
nenavadnega, da naša zmaga ne bi 
bila realna. Rusi so igrali toliko, koli-
ko so jim Slovenci dovolili.

Ko se Roglič tako suvereno v 
treh tednih prevaža po Vuelti, 
ko Garnbretova pleza kot gams, 
ko konec koncev mi premagamo 
Poljake – včasih se zgodi kakšno 
presenečenje, a še bolj mi je blizu 
mnenje, da so bili vsi ti nastopi tako 
kakovostni, da so uspehi realni. So 
pa vsi ti dosežki opomnik, da mora 
Slovenija najti model kontinuirane-
ga fi nanciranja in pomoči tistim, ki 
tako dobro predstavljajo Slovenijo. 
Tukaj ne bi želel v nič dajati kulture, 
znanosti …, še zdaleč ne, tudi te 
sfere si zaslužijo vse spoštovanje 
in urejene razmere. Le o politiki me 
ne vprašajte, tam nimam nobenega 
odgovora (smeh).“

Kako ocenjujete medsebojni 
vpliv te pozitivne motivacije, ko 
sta vas npr. inspirirala Roglič in 
Pogačar, podobno velja sedaj za 
odbojkarje. 

M. Kek: „Ko smo bili pred sreča-
njem s Poljsko vsi skupaj 24 ur v ho-
telu, je jasno, da ne moreš ves čas 
razmišljati samo o enem nogome-
tnem problemu, potrebna je večja 
širina. In če nastopi Rogliča in Poga-
čarja ali pa petje himne 12.000 ljudi 
v Stožicah na tekmi odbojkarjev 
niso vsem slovenskim športnikom 
dodatna inspiracija za nastop v dre-
su Slovenije, potem res ne vem, kaj 
še reči – takšni si verjetno niti ne 
zaslužijo dresa z državnim grbom! 
Zame se tu vse konča: nikogar nam 
ni treba prositi za nastop, dobrodo-
šli so tisti, ki pridejo z željo in moti-
vom, ki držijo skupaj, odbojkarji so 
resnično najboljši dokaz temu. Ne 
ločujmo se na bele ali črne, na leve 
ali desne, na tiste pred ali po Troja-
nah, to ni prava pot.“

Zagotovo je lep občutek, ko 
veste, da je vse možno, ko je 
motivacija na najvišjem možnem 
nivoju. Vi ste to doživeli npr. na 
kvalifi kacijskih tekmah za SP 2010 
z Rusijo.

M. Kek: „Naj mi nekdo pove, kje 
so človeške meje – jaz tega odgo-
vora še nisem zasledil. Vsi vemo, 
da je v športu nekaj težje doseči od 
drugega, a razmišljati, da je nekaj 
nemogoče, to je zgrešeno. Jasno 
pa je, da je treba ostati objektiven 
in realen, predvsem pa skromen in 
ponižen, zavedajoč se, da je treba 
za vsak uspeh vložiti veliko dela, 
včasih tudi kaj tvegati.

Sam o tistih dveh tekmah z Rusi 
ne razmišljam pogosto, me pa 
novinarji redno spominjate nanju 
(smeh). Seveda so to mejniki, ki so 
zaznamovali tudi pomemben del 
mojega življenja – tako se jih tudi 
hočem spominjati, ne pa s stališča 
‘stare slave’.“

V tistih časih ste se z reprezen-
tanco pripravljali v Kidričevem.

M. Kek: „Zgodba je bila takrat 
postavljena med Mariborom in Lju-
bljano. Zaradi takratne silne energi-
je Maribora je prevladalo razmišlja-
nje, da je dobro igrati v Ljudskem 
vrtu, Kidričevo s Ptujem pa sta bila 
takrat idealna baza, dovolj blizu in 
z vrhunskimi pogoji. Vse, kar smo 
potrebovali, je bilo na primernem 
nivoju. To je bila zgodba o uspe-
šnem mozaiku, v katerem je imel 
vsak kamenček svojo pomembno 
vlogo, tudi kraj priprav. Vse skupaj 

pa se je zložilo zato, ker smo vsi 
skupaj razmišljali pozitivno in z ve-
liko mero optimizma. Iz tega vidika 
mi je še sedaj zelo žal, da ne more-
mo igrati v Mariboru, da Ljudski vrt 
ne zagotavlja pogojev za izvedbo 
takšnih tekem. 

Me pa še vedno moti, da ni orga-
niziranih navijaških skupin. Ko smo 
proti Poljski z dobro in borbeno 
predstavo ‘sprovocirali’ navijanje 
v Stožicah, je bilo ok, a meni kot 
trenerju ob igrišču še vedno nekaj 
manjka, da kaj zaropota, da nekaj 
zabliska, da se kaj kadi – jaz sem 
navajen tega iz Maribora in Reke in 
tudi v reprezentančnih tekmah je 
to že bilo. Zavedam pa se, da mo-
ramo mi na igrišču to spodbuditi, 
tako kot smo na tekmi s Poljsko, 
predvsem pa v zadnjih 15 minutah 
tekme proti Izraelu – takrat je že 
bilo ta pravo. A za Matjaža Keka 
se mora nekaj zakaditi, nekaj po-
čiti, potem je to pravi nogometni 
dogodek – takšna atmosfera da 
nekomu jasno vedeti, da gostuje v 
Sloveniji.“

»Večina jih meni, da so 
največji problemi že za 
nami, sam pa menim, 
da smo sedaj komaj 
prišli do problema«

Je pa trend pri navijačih dober, 
spet se išče ‘karta več’.

M. Kek: „To je dokaz, da so igralci 
na igrišču s svojimi zadnjimi preds-
tavami prepričali ljudi, da jim poma-
gajo tudi na naslednji tekmi, v tem 
primeru proti Avstriji. To je zame 
kot selektorja največje priznanje in 
tudi igralcem je zagotovo v veliko 
zadovoljstvo. Nogomet je bil kar 
nekaj časa manj opazen, ni bilo to-
liko gledalcev, kot bi si želeli, zato 
je to seveda vzpodbudno. Dejstvo 
pa je, da si pri takšnih reprezentan-
cah, kot je slovenska, vedno sledijo 
vzponi in padci – zelo težko je drža-
ti kontinuiteto. To je opazno tudi pri 
košarkarski reprezentanci: bili so 
evropski prvaki, na naslednje veliko 
tekmovanje pa se niso uvrstili. Pre-
hodi iz generacije v generacijo niso 
vedno lahki.“

Enkrat ste Slovenijo v vlogi 
selektorja že popeljali na veliko 
tekmovanje, poznate pot, skozi 
katero je potrebno za tak dosežek. 
Kje ste sedaj s to ekipo, ki jo vodite?

M. Kek: „Slovenija je sedaj v 
položaju, da se ostali v skupini zave-
dajo, kdo smo in s kom imajo oprav-
ka. Vsi tisti, ki so točke proti nam 
že vnaprej vpisali, jih morajo sedaj 
ponovno preračunavati – točno tu-
kaj smo sedaj in nič drugega še nis-

mo naredili. Ne smemo pozabiti, da 
smo začeli iz četrtega bobna. Skupi-
na ni najtežja, pa tudi lahka ne, tudi 
situacija z novim selektorjem in z 
ogromno vprašaji glede igralcev pri 
tem ni pomagala. Večina jih meni, 
da so največji problemi že za nami, 
sam pa menim, da smo sedaj komaj 
prišli do problema. Letvico pričako-
vanj smo dvignili visoko, to pa lahko 
s sabo prinaša tudi velika razočaran-
ja. Sam sicer nočem razmišljati na ta 

način, ampak igralcem pravim, naj 
uživajo v vsakem trenutku, saj so si 
to tudi zaslužili. Če bodo še naprej 
pošteni do svojega dela, če bodo še 
naprej kazali to željo, entuziazem, 
velik motiv, v zadnjih minutah 
tekme proti Izraelu pa smo videli 
tudi fanatičnost – kar me je še pose-
bej veselilo –, potem bodo ljudje to 
znali ceniti. Če pa si v določenem 
trenutku slabši od nasprotnika, pa 
mu je to treba tudi pošteno priznati, 
ne pa iz tega delati drame.

Prihajamo v sklepni del kvalifi k-
acij, ki ima novi model, ko se vse 
tekme kvalifi kacij odigrajo v enem 
letu. Tukaj ni možnosti igranja 
prijateljskih tekem, v določenem 
časovnem obdobju je enostavno 
treba biti v optimalni formi. Glede 
na to, da sem imel kot novi selektor 
z nekoliko spremenjeno selekcijo 
malo časa za uigravanje, sem z dos-
lej doseženim zelo zadovoljen. Ne 
še z načinom, kako igramo, saj nam 
še ogromno manjka, predvsem tek-
ma z Izraelom je to jasno pokazala, 
ampak z enotnostjo in željo igral-
cev. Ne samo zmaga, tudi posa-
mezni momenti v igri, izrazi telesa 
in obraza, to mene kot selektorja 
dela zadovoljnega. Vesel sem tudi, 
da se ob vseh že omenjenih velikih 
uspehih slovenskih športnikov gov-
ori tudi o nogometu.“

»Moti me, da mladi 
igralci ob prvi 
priložnosti in prvih 
ponujenih 1000 evrih 
pozabijo, kateri klub jih 
je vzgojil«

Selektor ekipe U-21 Primož Gli-
ha je bil izjemno kritičen do slov-
enskih prvoligaških klubov, češ da 
ponujajo premalo možnosti mlad-
im domačim igralcev in da se pre-
več zanašajo na tujce vprašljive ka-
kovosti. Kako bi vi komentirali to?

M. Kek: „Vsak od nas vidi no-
gomet na svoj način. Slovenska 
liga je zame še vedno dovolj raz-
vojna, mladim igralcem daje dovolj 
možnosti. Me pa moti, da ni nikjer 
omejena kvota tujcev, tako da lah-
ko hitro pridemo do situacije, ko sta 
v eni ekipi na igrišču le dva Sloven-
ca. Pri današnjem prostem pretoku 
delovne sile je praktično nemogoče 
to omejiti, treba pa je razumeti tudi 
klube, ki jim z mladimi igralci ni la-
hko uspeti. Vsak pa rad zmaga … 
Res pa je, da bi morali nekoliko bolj 
paziti na kakovost tujcev, ki prihaja-
jo v Slovenijo. 

Moti pa me tudi to, da mladi 
igralci ob prvi priložnosti in prvih 
ponujenih 1.000 evrih pozabijo, kat-
eri klub jih je vzgojil in s pomočjo ra-
zličnih posrednikov in managerjev 
odidejo v nižje lige v tujino. Domača 
liga sicer ima težave: Maribor je 
pred leti npr. igral v Ligi prvakov, 
letos pa so vsi naši klubi izpadli v 
kvalifi kacijski fazi, s tem se je težko 
sprijazniti. Po drugi strani pa naše 
mlade reprezentance beležijo us-
pehe, mladinska in kadetska liga – 
kar tudi spremljam – je zelo močna 
in je nogomet v njih gledljiv. 99 % ig-
ralcev v reprezentanci izhaja iz teh 
lig, jasno pa je, da naša baza ni ne 
vem kako široka. Svoje razumljivo 
poberejo še drugi športi, smučanje, 
košarka, rokomet, odbojka …“

Omenili ste že, da iz Slovenije 
mladi vedno pogosteje odhajajo 
v tujino: kdaj je po vašem mnenju 
pravi čas za odhod?

M. Kek: „Takrat, ko imajo realne 
možnosti, da s svojih odhodom 
nekaj naredijo. Lahko bi naštel kar 
nekaj igralcev, ki jim je uspelo, še 
veliko več pa takih, ki jim ni in se po-
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Nogomet � Matjaž Kek, selektor slovenske nogometne reprezentance

»Tekmeci sedaj vedo, kdo smo in s kom imajo opravka!«

Foto: Črtomir Goznik

Matjaž Kek: „Ko smo bili pred srečanjem s Poljsko vsi skupaj 24 ur v hotelu, je jasno, da ne moreš ves čas razmišljati samo o enem nogome-
tnem problemu, potrebna je večja širina. In če nastopi Rogliča in Pogačarja ali pa petje himne 12.000 ljudi v Stožicah na tekmi odbojkarjev 
niso vsem slovenskim športnikom dodatna inspiracija za nastop v dresu Slovenije, potem res ne vem, kaj še reči – takšni si verjetno niti 
ne zaslužijo dresa z državnim grbom!“

Foto: Črtomir Goznik

Matjaž Kek: „Ko smo proti Poljski z dobro in borbeno predstavo 
‘sprovocirali’ navijanje v Stožicah, je bilo ok, a meni kot trenerju ob 
igrišču še vedno nekaj manjka, da kaj zaropota, da nekaj zabliska, 
da se kaj kadi – jaz sem navajen tega iz Maribora in Reke in tudi v 
reprezentančnih tekmah je to že bilo. Zavedam pa se, da moramo mi 
na igrišču to spodbuditi, tako kot smo na tekmi s Poljsko, predvsem 
pa v zadnjih 15 minutah tekme proti Izraelu – takrat je že bilo ta 
pravo. A za Matjaža Keka se mora nekaj zakadit, nekaj počit, potem 
je to pravi nogometni dogodek – takšna atmosfera da nekomu jasno 
vedeti, da gostuje v Sloveniji.“

Slovenci se bodo v 
nadaljevanju kvalifi kacij 
za EP 2020 s Severno 
Makedonijo pomerili 
10. oktobra v Skopju, z 
Avstrijo pa 13. oktobra v 
Stožicah. 

Trenutno stanje na lestvici 
skupine G po šestih krogih: 
Poljska 13, Slovenija 
11, Avstrija 10, Severna 
Makedonija in Izrael 8, 
Latvija 0 točk.
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Seznam vabljenih 
igralcev:

Adam Gnezda Čerin (Nürnberg 
/ GER), Žan Celar (Cittadella / ITA), 
Tomi Horvat (Mura), Luka Štor 
(Dynamo Dresden), Aljaž Ploj (Alu-
minij), Dejan Petrovič (Aluminij), 
Žan Zaletel (Celje), Jakob Novak 
(Celje), Dušan Stojinović (Celje), 

Sven Šoštarič Karič (Domžale), Ma-
tija Rom (Domžale), Janez Pišek 
(Domžale), Žiga Frelih (Inter Zap-
rešič / HRV), Arian Rener (Tabor Se-
žana), Leon Sever (Tabor Sežana), 
Egzon Kryeziu (Triglav), Žan Rogelj 
(Triglav), Jan Mlakar (QPR / ENG), 
David Zec (Benfi ca / POR), Vitja Va-
lenčič (Olimpija).

JM

klubov pripravi kakšno preseneče-
nje, tako da je liga vedno zanimiva. 
Prav zato se veselimo začetka,« je 
dejala predsednica RK Moškanjci-
-Gorišnica Marta Tetičkovič Ranfl .

Visoke ambicije temeljijo na 

okrepljeni igralski vrsti, ki jo bo tudi 
v letošnji sezoni vodil trener Siniša 
Radujković. »Fantje so ga lani lepo 
sprejeli, tudi sam pa v igralcih vidi 
perspektivo in je z njimi pripravljen 
delati. Novinci v ekipi pa so David 
Venta, Filip Bombek (oba nekda-
nja igralca Velike Nedelje, op. a.) 
in vratar Žiga Bedenik (Drava). Ob 
tem bodo odslej izključno za člane 
nastopali tudi mladinci Filip Ran-
fl , Nino Bedrač in Žan Ozmec, saj 
v Gorišnici letos zaradi premalo 
številčnega kadra ne bomo imeli 
mladinske ekipe. Preostali iz lanske 
mladinske ekipe so odšli k ptujski 
Dravi,« je spremembe v igralski se-
stavi na kratko opisala predsednica 
RK Moškanjci-Gorišnica.

Gorišničani so v pripravah odi-
grali šest prijateljskih tekem s tremi 
slovenskimi (Radgona, 2x Pomurje, 
Drava) in dvema hrvaškima klubo-
ma (Vidovec, Ivanec), njihov izkupi-
ček pa je bil polovičen: tri zmage in 
trije porazi.

Gorišničani bodo svoje 
domače tekme praviloma 
igrali ob sobotah ob 18. uri, 
v tem tednu bodo v 1. krogu 
gostili ekipo RK Ajdovščina. 
Preostali pari 1. kroga: 
Škerjanc Jadran Hrpelje 
Kozina – Arcont Radgona, 
Alples Železniki – Kronos in 
Pomurje – Cerklje.

JM
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Slovenska reprezentanca do 21 
let bo oktobra odigrala dve močni 
prijateljski tekmi. Izbranci Primoža 
Glihe bodo 11. oktobra ob 18.00 v 
Ljudskem vrtu gostili Anglijo, 15. 
oktobra pa bo v Celju ob 18.00 na 
sporedu še obračun med Slovenijo 
in Madžarsko.

Mlada slovenska reprezentanca 
tako nadaljuje serijo atraktivnih 
prijateljskih tekem, ki služijo tudi 
kot prva faza priprav na domače 
evropsko prvenstvo U21 2021. Slo-
venija je septembra v Ljudskem 
vrtu remizirala z mlado francosko 
reprezentanco, ki je bila sicer v 
povprečju leto mlajša od naših fan-
tov.

»Z neodločenim rezultatom 
s Francozi ter zmago nad Švi-
carji smo dokazali, da si zaslu-
žimo s svojim načinom igranja 
določeno podporo. Igramo z 
ekstremno težkimi nasprotni-
ki, kar je bila tudi moja želja, 
saj se na takih tekmah igralci 
bistveno bolje razvijejo,« je de-
jal Gliha, ki pričakuje, da bosta na 
prihajajočem evropskem prven-
stvu pomembno vlogo igrali tudi 
Francija in Anglija.

Med izbranci Primoža Glihe sta 
tokrat dva igralca Aluminija, ob že 
standardnem članu te zasedbe De-
janu Petroviču je prvič zraven tudi 
Aljaž Ploj! Ta je pred dobrim mese-

cem dopolnil 21 let, v Kidričevem 
pa je vse od kadetskih vrst dalje, 
ko je prišel iz Maribora. V letošnji 
sezoni je pet tekem začel v prvi 
postavi, še dvakrat je vstopil s klo-
pi, vedno pa je zasedel mesto na 
levem bočnem položaju. V prejšnji 
sezoni ga je nekoliko ustavila po-
škodba, zbral je le osem nastopov 
v 1. ligi, leto pred tem pa 11. 

Konec tedna bodo sezono 
2019/20 začeli tudi rokometaši v 2. 
slovenski ligi, ki je za 1. A-ligo in 1. 
B-ligo po kakovosti tretje tekmova-
nje. V njej bo tudi letos nastopala 
ekipa iz Gorišnice.

»V novo sezono stopamo z vi-
sokimi cilji, želimo napredovati v 1. 
B-ligo! Tekmecev sicer ne poznamo 
najbolje, večina jih je neznanka, tudi 
naš prvi tekmec Ajdovščina spada v 
to kategorijo. Vedno kakšen izmed 

Sanja znova pokazala svoj potencial
V soboto je v Rogaški Slatini potekal mednarodni boksarski turnir 2. 

Pokal občine Rogaška Slatina. Za Boksarski klub Ptuj je drugič nastopila 
16-letna Sanja Kopše.

Njena tekmica Nina Grujić iz Boksarskega kluba Legionar do dvoboja žal 
ni opravila zdravniškega pregleda, zato ni šlo za uradni dvoboj, ampak za 
javni sparing, kar pomeni, da se borba konča z neodločenim izidom. Sanja 
je skozi dvoboj lepo stopnjevala tempo, predvsem je bila boljša v zadnji 
rundi. S tem 16-letna boksarka kaže dober potencial v boksu.

UR
Foto desno: Leon Lovrec in Sanja Kopše (BK Ptuj)

Foto: Črtomir Goznik

Aljaž Ploj je bil prvič vpoklican v državno reprezentanco, selektor Primož Gliha ga je uvrstil na seznam U-21.

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Gorišnice v soboto pod vodstvom trenerja Siniša Radujkovića začenjajo novo sezono v 2. 
slovenski ligi. 

Nogomet � Reprezentanca U-21

Prvič v reprezentanci tudi Aljaž Ploj

Rokomet � RK Moškanjci-Gorišnica

V novo sezono še močnejši in 
z visokimi cilji

Boks � BK Ptuj

»Slovenija mora na vsaki tekmi na igrišču 
pustiti 100 % svojih moči, pa še kanček več 
entuziazma«

Ko imate izbrano reprezentanco, imate zelo malo časa za pripra-
vo. So to za vas napeti dnevi?

M. Kek: „Ne samo, da je časa malo, sploh ga ni! Če bi dopustil, bi 
mi to lahko predstavljalo stres, a tega ne dopuščam. Komaj čakam, 
da se začne, da pride prva tiskovna konferenca, da objavimo seznam 
igralcev in potem naprej. V nedeljo, 6. oktobra, imamo zbor in potem 
nas že čaka pot v Skopje. Podobno je bilo na prvem zboru, ko smo 
imeli dva treninga in smo odšli v Haifo, na prvo tekmo kvalifi kacij z 
Izraelom. Lahko bi v tem videl ogromno težav, a to jemljem kot izziv. 
Od igralcev pričakujem, da bodo tudi brez treninga ‘šli na tekmi na 
glavo’, tako kot na zadnjih tekmah s Poljsko in Izraelom doma. Bil sem 
ponosen nanje, to sem jim tudi povedal, tako sem jim po tekmi z Av-
strijo tudi povedal, da nisem bil zadovoljen. Tisto ni bila prava Slove-
nija, Slovenija mora na vsaki tekmi na igrišču pustiti 100 % svojih moči, 
pa še kanček več entuziazma.“

Je sploh možno v tistih dneh kaj korenitega spremeniti, ali gre 
predvsem za to, da fante čim bolje povežete med seboj?

M. Kek: „Vse skupaj se začne že dosti prej, z ogledi tekem in tre-
ningov posameznih igralcev, s telefonskimi pogovori – zaradi ma-
lega števila skupnih treningov je medsebojna komunikacija izredno 
pomembna. Zelo me veseli, da me kdaj igralci tudi sami pokličejo in 
iščejo kakšno mnenje, potrebujejo pogovor. To samo pomeni, da raz-
mišljajo tudi o reprezentanci, čeprav jim rezino kruha določa igranje v 
njihovih klubih. Lahko pa še enkrat ponovim tezo, ki jo zagovarja tudi 
predsednik UEFE Aleksander Čeferin: brez reprezentančnega nogo-
meta ne bo več nogometa! Reprezentančni nogomet mora obstati v 
najboljši možni formuli, da ne bi klubski nogomet in visoka fi nančna 
sredstva v njem prevladali.“

tem na zadnja vrata vračajo domov. 
Takrat velike obljube in pričakovan-
ja padejo v vodo, marsikateri talent 
se je v tem že izgubil. Ko si doma, te 
tudi ob neuspehih vsaj domači pod-
pirajo, v tujini pa tega ni. V nekat-
erih primerih je tako, da igralca pač 
spustiš v boljši klub, v nekaterih 
primerih pa je naravnost absurdno, 
kdaj in kam vse gredo mladi.“

»Brez znanja ne gre, na 
‘prevaro’ lahko delaš 
samo kratek čas, potem 
potoneš«

Poznate trende nogometa v 
svetu: je slovenska šola nogometa 
zastavljena v pravo smer?

M. Kek: „Danes je v svetu jasno 
opaziti, kaj šport in s tem tudi no-
gomet zahteva, težko pa je npr. 
Maribor, Olimpijo ali Aluminij prim-
erjati z Barcelono, Juventusom in 
Arsenalom. Najlažje je sedeti doma 
na kavču z daljincem v roki in pa-
metovati. Naša tradicija ni tako dol-
ga in močna, da bi se zbrala skupin-
ica in šla skupaj na ogled tekme lo-
kalnega kluba. Včasih je bil izgovor 
infrastruktura, a ta je sedaj na kar 
dobrem nivoju, zato bi bilo treba 
storiti korak naprej. V vsaki malen-
kosti je treba zadovoljiti gledalca, 
da ga privabiš na stadion. Treba se 
je ozirati proti najboljšim, istočasno 
pa stopati po svoji poti.

V kvalifi kacijah za evropska 
klubska tekmovanja pa pridemo 
do obračuna s tekmeci iz Evrope 
in potem se mednje nekam tudi 
umestimo. Tudi na reprezentanč-
nem nivoju je tako, a se hitro zgodi, 
da drugouvrščena ekipa iz SP Hr-
vaška ne more zmagati v Azerbaj-
džanu. Se pa na EP uvršča tudi npr. 
Islandija, kar potrjuje tezo, da že vsi 
znajo igrati nogomet in da ‘lahkih’ 
tekem več ni. Dokaz temu je tudi 
slovenska liga in lestvica, kjer je še 
kakšen krog ali dva nazaj bil na vrhu 
Aluminij. Nogomet gre naprej in v 
njem imajo možnost uspeti tisti, ki 
hočejo delati ter imajo za to pogo-
je in znanje. Brez znanja ne gre, na 
‘prevaro’ lahko delaš samo kratek 
čas, potem potoneš.“

»Aluminij je klub, o 
katerem bodo morali 
razmišljati vsi, ki se že 
vnaprej vidijo na vrhu«

Sami ste že omenili Aluminij: 
kako gledate na njihove letošnje 
dosežke Aluminija in na njihovo 
igro?

M. Kek: „Nekateri me vedno 
znova opozarjajo, naj pogledam 
lestvico s prave strani (smeh). V 
Kidričevem imajo dobre pogoje in 
čiste odnose, kar je osnova za us-
peh v manjših sredinah. To v šumi 
ne traja od včeraj, tudi letos je za 
nami že več kot deset odigranih 
krogov, pa je Aluminij še vedno pri 
vrhu. Sam nimam nič proti temu, da 
tudi Aluminij premaga Maribor in 
Olimpijo. Je klub, o katerem bodo 
morali razmišljati vsi, ki se že vna-
prej vidijo na vrhu. Gledal sem ne-
kaj tekem, ekipa funkcionira zelo 
dobro, homogeno, disciplinirano, 
organizirano, z veliko želje – toč-
no tako, kot takšna ekipa mora. Ni 
odvisna od kakšnega posameznika, 
ki bi lahko sam zavrtel tekmo v eno 
ali drugo smer.“

Vidi se kar nekaj paralel s tem, 
kako vi vidite reprezentanco. 

M. Kek: „Ko se mi soočamo s 
Poljsko, ki ima skoraj 40 milijonov 
prebivalcev, in njeni zvezdniki igra-
jo v Bayernu, Napoliju …, potem je 
treba igrati na željo, večji motiv, z 
večjo agresivnostjo … 

Takšne tekmece je treba 
spoštovati, nikakor pa se jih 
ne smeš bati. Se zgodi, da 
kakovost včasih enostavno 
prevlada in izgubiš, a osnova 
vseh slovenskih uspehov 
je bila organiziranost 
v določenem sistemu, 
kakovostna obramba … 

Smo pa znali v vsakem trenutku 
tudi kakovostno napasti, ena gen-
eracija z boljšim posameznikom, 
druga s kolektivnim pristopom. 
Enostavno je treba v vsakem tre-
nutku izkoristiti vse, kar imaš na 
razpolago. Tudi za Aluminij to ne-
sporno velja.“

Kako pa npr. na Hrvaškem, kjer 
sceno poznate, gledajo na sloven-
ske klube in njihove dosežke ter na 
slovensko ligo?

M. Kek: „Kaj dosti ne spremljajo 
slovenskih klubov, razen v tistem 
primeru, ko gre za hrvaške igralce 
ali hrvaške trenerje. Je pa primerja-
va s sosedi vedno zanimiva, določe-
no rivalstvo je zaželeno. Sedaj se 
tako precej pojavlja Slobodan Gru-
bor kot eno od presenečenj lige. Za-
nimivo je to: ko igralci ali trenerji iz 
Hrvaške igrajo in delajo v Sloveniji, 
je to nekaj normalnega, ko pa gre 
Slovenec na Hrvaško, je to sen-
zacija št. 1. Treba je zgraditi imidž, 
spoštovati svojo kakovost, potem 
te bodo spoštovali tudi drugi, kar 
pa ne gre od danes na jutri.“

Jože Mohorič
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Cirkulane – Grajena ANpro 2:1 
(0:1); strelci: 0:1 Kramberger (35.), 
1:1 Štumberger (88.), 2:1 Majcen 
(90.). Rdeči karton: Rojko (89., 
Grajena);

Kety Emmi Bistrica – Boč Poljča-
ne 5:1 (2:0); strelci: 1:0 Lipoglav 
(5.), 2:0 Polegek (9.), 3:0 Horvat 
(51.), 4:0 Pušnik (63.), 5:0 Horvat 
(69.), 5:1 Šket (82.);

Tekma Podlehnik – Leskovec je 
bila odigrana v četrtek, po sklepu 
redakcije.

Jože Mohorič

Šport, rekreacija20

Tri najboljše ekipe ločilo 
22 kegljev

Tretji krog lige ni prinesel poseb-
nih presenečenj, čeprav so bile raz-
like pri najboljših moštvih majhne. 
Najboljši rezultat je še drugič zapo-
red dosegla Spirala (2179), le malo 
pa sta zaostala BC Ptuj (2160) in 
VGP Drava (2157). 

Podobno tesno je bilo tudi v 
ozadju, kjer je ekipe na mestih od 4 
do 6 – Radio-Tednik, Gostišče Iršič, 

Jurkec Transport – ločilo le devet 
kegljev. 

Na skupni lestvici nekoliko izsto-
pa Spirala, za njo pa se bo bila ize-
načena tekma za čim boljše izhodi-
šče pred končnico.

Med posamezniki je v tem krogu 
edini mejo 800 presegel Grega Mi-
ložič (819), le kegelj pod njo pa je 
ostal Branko Kelenc. 

V skupnem seštevku najboljših 
posameznikov sta daleč pred vsemi 
Grega Miložič (povprečje 206,2 na 
igro) in Črtomir Goznik (203,2). 
1. SPIRALA  3  2179 14 40
2. BOWLING CEN. PTUJ 3  2160 13 34
3. JURKEC TRANSPORT   3 2023 8 34
4. TAMES  3 2093 11 34
5. VGP DRAVA 3  2157 12 31
6. RADIO TEDNIK PTUJ 3  2032 10 29
7. GOSTIŠČE IRŠIČ   3 2024 9 25
8. TALUM  3 1888 3 21
9. RESTAVRACIJA PAN 3  1987 7 18
10. ELEKTRO MARIBOR 3  1974 6 17
11. SKEI PTUJ 3  1926 4 13
12. TOP – TECHNIK 3 1941 5 12
13. TISKARNA EKART  3 1825 1 5
14. SAUBERMACHER  3 1861 2 4

JM

Bowling � Podjetniška liga

Nogomet � 1. SNL
PARI 13. KROGA, V SOBOTO OB 15.30: Bravo – Celje, OB 18.00: 

Domžale – CB24 Tabor Sežana, OB 20.15: Maribor – Mura; V NEDE-
LJO OB 15.30: Triglav – Olimpija; OB 18.00: Rudar – Aluminij. 

2. SNL
PARI 12. KROGA, V SOBOTO OB 15.30: Vitanest Bilje – Drava Da-

kinda Ptuj, Kalcer Radomlje – Roltek Dob, Rogaška – Koroška Dra-
vograd, Fužinar Vzajemci – Beltinci Klima Tratnjek, Jadran Dekani 
– Brežice Terme Čatež, Krka – Nafta 1903; OB 18.30: Krško – Koper; 
V NEDELJO OB 15.30: Brda – Gorica. 

3. SNL – vzhod
PARI 7. KROGA, V SOBOTO OB 15.30: Radgona – Videm, Dravi-

nja – Podvinci, Odranci – Avto Rajh Ljutomer, Kety Emmi Bistrica – 
Zreče; OB 18.00: Korotan Prevalje – Šampion; V NEDELJO OB 15.30: 
Veržej – Šmartno 1928.

Super liga
PARI 7. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Zavrč – Boč Poljčane, Mar-

kovci – Hajdina, Apače – Bukovci; V NEDELJO OB 16.00: Gerečja vas 
– Pragersko, Stojnci – Cirkulane. 

1. liga MNZ Ptuj
PARI 7. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Grajena ANpro – Gorišnica, 

Podlehnik – Rogoznica Slofi n; V NEDELJO OB 10.30: Skorba – Maj-
šperk picerija Špajza; OB 16.00: Ormož – Tržec. Prosta je ekipa Sre-
dišče.

2. liga MNZ Ptuj
PARI 6. KROGA; v soboto ob 16.00: Leskovec – Oplotnica, Polska-

va avtop. Grobelnik – Mladinec Lovrenc, Zgornja Polskava – Makole 
Bar Miha; v nedeljo ob 16.00: Slovenja vas SMS sanacija – Hajdoše. 

1. mladinska liga
8. krog: Aluminij – Krško (v nedeljo ob 15.00).

1. kadetska liga
8. krog: Aluminij – Krško (v nedeljo ob 13.00).

Liga U-15 vzhod
9. krog: Drava Dakinda Ptuj – Šampion (v soboto ob 11.00), Beltin-

ci – Aluminij (v nedeljo ob 16.00).

2. mladinska liga vzhod
9. krog: Drava Dakinda Ptuj – Nafta 1903 (v soboto ob 15.30).

2. kadetska liga vzhod
9. krog: Drava Dakinda Ptuj – Nafta 1903 (v soboto ob 13.30).

Futsal � 1. SFL
PARI 4. KROGA, V PETEK OB 20.00: FC Hiša daril Ptuj – Bronx Ško-

fi je, litija – Tomaž Šic bar, Oplast Kobarid – Stripy, Sevnica – Dobo-
vec Pivovarna Kozel. 

Rokomet � NLB liga
PARI 5. KROGA, v soboto ob 19.00: Krka – Jeruzalem Ormož; Do-

bova – Trimo Trebnje; OB 17.30: Maribor Branik – Celje Pivovarna La-
ško, OB 20.00: Urbanscape Loka – Slovenj Gradec. Gorenje – Koper 
37:32 (21:15), Butan plin Izola – Riko Ribnica 25:28 (12:15). 

1. B SRL (m)
4. KROG: Rudar – Drava Ptuj (v soboto ob 19.00).

2. SRL (m)
1. KROG: Moškanjci-Gorišnica – Ajdovščina (v soboto ob 18.00). 

Jože Mohorič

Športni napovednik
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Najboljši posamezniki 3. 
kroga: 1. Gregor Miložič (Spira-
la) 819, 2. Branko Kelenc (VGP 
Drava) 799, 3. Črtomir Goznik 
(Radio-Tednik Ptuj) 782, 4. 
Jani Kramar (Bowling center 
Ptuj) 775, 5. Miran Đuran (Ele-
ktro Maribor) in Igor Vidovič 
(Tames) oba 724, 7. Damjan 
Kaučevič (Bowling center Ptuj) 
722, 8. Igor Kmetič (Jurkec 
Transport) 712, 9. Srečo Hada-
lin (TOP – TECHNIK) 707, 10. 
Robert Šegula (Tames) 694.

V 2. krogu pokalnega 
tekmovanja pod okriljem 
MNZ Ptuj je bilo znova 
odigranih nekaj izenačenih 
srečanj, nakazovalo se je 
tudi kakšno presenečenje, a 
do tega na koncu ni prišlo. 
Še najbolj je »visela« 
ekipa Cirkulan, ki je proti 
Grajenčanom zaostajala 
vse do 88. minute, 
nato pa v dveh minutah 
izvedla preobrat za 
napredovanje. 

Nekaj podobnega velja tudi za 
Videm, ki je proti Stojncem šele v 
78. minuti prišel v vodstvo, a se mu 
ni uspelo obdržati do konca. Po 
strelih z 11-metrovk so si tretjeliga-
ši vendarle uspeli izboriti napredo-
vanje. 

11-metrovke so odločale tudi na 
tekmi Superligašev v Gerečji vasi, 
tudi tukaj so daljšo potegnili do-
mačini. 

Visokih zmag so se veselili pri 
Dravi, Rogoznici in Bistrici. Mar-
kovci so se v nadaljnje tekmovanje 
uvrstili brez boja, saj domačini niso 
imeli dovolj igralcev.

REZULTATI 2. KROGA: 
Drava Dakinda Ptuj – Majšperk 

picerija Špajza 7:0 (3:0); strelci: 1:0 
N. Vajda (2.), 2:0 Šlak (6.), 3:0 Šlak 
(17.), 4:0 Kene (68.), 5:0 Šlamber-
ger (73.), 6:0 Nelson (84.), 7:0 Ru-
donja (87.);

Gerečja vas – Zavrč 6:5 (0:0, z 11 
m). Rdeči karton: Strel (89., Gere-
čja vas);

Mladinec Lovrenc – Markovci 
0:3 (b. b.);

Rogoznica Slofi n – Slovenja vas 
SMS sanacija 10:0 (5:0); strelci: 1:0 
Polanec (2.), 2:0 Kramberger (8.), 
3:0 Polanec (18.), 4:0 Rižnar (33.), 
5:0 Rižnar (38.), 6:0 Rižnar (47.), 
7:0 A. Kranjc (49.), 8:0 Lebar (68.), 
9:0 Lebar (85.), 10:0 M. Kranjc 
(87.);

Videm – Stojnci 7:6 (2:2, 0:1 - z 11 
m); strelci: 0:1 Meznarič (29.), 1:1 
Bajraj (50.), 2:1 J. Vajda (78.), 2:2 
Vidovič (90.);

Nekaj sto someščanov je v 
torek v Slovenski Bistrici 
glasno dočakalo prihod 
četverice članov srebrne 
slovenske odbojkarske 
reprezentance – Tončka in 
Žigo Šterna, Alena Šketa 
in Matica Videčnika, ki so 
svoje prve odbojkarske 
korake naredili prav v 
bistriškem klubu. Župan 
Ivan Žagar se jim je 
zahvalil za vse lepe 
trenutke v času 
evropskega prvenstva.

»Prepričan sem, da ti dosežki 
niso naključni, da je za tem veliko 
odrekanja in dela, verjetno pa tudi 
podpora domačih. S tem ste zgled 
vsem mlajšim generacijam in verja-
mem, da se bo zanimanje za trenin-
ge v bistriškem odbojkarskem klu-
bu še povečalo. Zadnje tedne pa se 
je tudi ime Slovenske Bistrice veliko 
slišalo v javnosti, za kar vam prav 
tako gre zahvala,« je dodal Žagar.

Največ reprezentančnih izkušenj 
ima Alen Šket, ki je bil zraven tudi 
pri prvi srebrni medalji, za prepo-
rod slovenske odbojke pa je na 
današnjem sprejemu veliko zaslug 
pripisal prav italijanskemu trenerju 
Andrei Gianiju, strategu slovenske 

vrste pred štirimi leti.
»Z njim se je vse skupaj začelo, 

predvsem njegova taktika in misel-
nost, nato pa so svoje prispevali 
tudi preostali, Slobodan Kovač in 
Alberto Giuliani, pa tudi naše vse 
bogatejše izkušnje so prispevale k 
novemu uspehu,« je dejal Šket.

Med najaktivnejšimi Bistričani je 
bil tokrat Tonček Štern, ki ga veseli, 
da so povzročili veliko odbojkarsko 
evforijo v Sloveniji, vendar upa, 
da bo tako ostalo in da ne bodo 
vsi skupaj pozabljeni že čez nekaj 
mesecev. Navdušen je nad navija-
či, posebej vesel pa je sprejema v 
domačem kraju, kjer so jih pričakali 
znani obrazi.

Njegov brat Žiga je prav tako ve-
sel uspeha in sprejema, glede olim-
pijskih kvalifi kacij pa je rahlo hudo-
mušno dejal, da upa, da mu tam 
ne bo treba veliko igrati, saj bi to 
pomenilo, da dobro igrata Klemen 
Čebulj in Tine Urnaut. Naslednjih 
akcij se že veseli tudi Videčnik, ki ga 
najprej čaka sezona pri slovenskem 
prvaku ACH Volleyju.

Sicer pa se je sprejema v 
domačem mestu udeležil še 
peti odlični bistriški odbojkar 
Vid Jakopin, ki ga tokrat ni 
bilo v reprezentanci, se je 
pa poleti skupaj s Tadejem 
Boženkom izkazal na mivki.

sta

Nogomet � Pokal MNZ Ptuj

Cirkulane težko čez Grajeno, Videm čez Stojnce

Odbojka

Tudi Bistričani navdušeno pozdravili 
četverico srebrnih odbojkarjev

Foto: Črtomir Goznik

Najvišjo zmago 2. kroga pokalnega tekmovanja je dosegla vrsta Rogoznice (1. liga MNZ Ptuj, v zelenih 
dresih), ki je ugnala ekipo Slovenja vas SMS sanacija (2. liga MNZ Ptuj). 
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Pokal MNZ Ptuj, 
mladinci

REZULTATI 2. KROGA: 
Drava Dakinda Ptuj – Hajdi-

na Golgeter 3:1 (0:1), 
Kety Emmi Bistrica – Or-

mož 16:1 (7:1), 
Apače – Podvinci ATP pre-

vozi 1:0 (0:0). 
Tekma Tržec – Aluminij je 

bila odigrana v četrtek. 

Rokomet � 
Pokal Slovenije

Na Ptuj prihajajo 
Žalčanke

Na Rokometni zvezi Slove-
nije so izžrebali pare osmine 
fi nala pokala Slovenije za 
ženske. Branilke naslova so 
igralke Krim Mercatorja. Ptu-
jčanke so za tekmice dobile 
močno ekipo Žalca, ki jo je 
visoko ugnala v 1. krogu nove 
sezone.

Pari osmine fi nala 
(23. oktobra): 

Ptuj – Zelene doline Žalec
Ž.U.R.D. Koper – Krka
Vrhnika – Krim Mercator
Zagorje – Velenje
Šempeter – Vrtojba Mlino-

test
Branik – Izola
Olimpija – Litija
Prosta je ekipa Z'Dežele.

sta
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V četrtek, 26. septembra, 
je bil za ptujske kegljače 
kegljanja na vrvici prazničen 
dan. Na Potrčevi cesti ob 
domu upokojencev so 
pripravili svečanost ob 
dokončanju nadstreška 
na dveh kegljiščih, kar jim 
bo omogočilo vadbo in 
tekmovanja tudi v slabem 
vremenu.

Svečanost so začeli s prija-
teljsko tekmo med člani domačega 
društva ter DU Rogoznica. Tako v 
moški kot v ženski konkurenci so 
bili uspešnješi domačini. Sledil je 
uradni del v izvedbi DU Ptuj, ko je 
prisotne pozdravila njihova pred-
sednica mag. Sonja Purgaj, ki je 
nekaj pohvalnih besed namenila 
neutrudnim članom in članicam 
kegljaške sekcije kegljanja na vrvici 
ter drugim, ki so vse od postavitve 

kegljišča pa do pokritja le-tega op-
ravili ogromno prostovoljnih de-
lovnih ur. 

V nadaljevanju je goste in vse 
prisotne pozdravil vodja kegljaške 
sekcije kegljanja na vrvici Ivan Je-
len, ki je ob tem izpostavil nekaj 
podatkov o tej vse bolj zanimivi 
športni disciplini med upokojen-
ci. »Na Ptuju smo s kegljanjem na 
vrvici pričeli že leta 2005, ko sta 
nam gostoljubje nudila Mirko Jau-
šovec in Ivanka Plajnšek na Langu-
sovi 13 na Ptuju, kasneje smo dobili 
gostoljubje še pri Darinki in Ivanu 
Čučku na Mestnem Vrhu. Glede 
na to, da sta bili ti dve kegljišči na 
domačih dvoriščih, je bilo to za 
lastnike precej naporno, saj se je 
na tekmovanjih včasih zbralo tudi 
več kot 50 udeležencev, ki so ob 
kegljišču potrebovali še določene 
druge prostore. Zato smo se od-
ločili, da kegljišče postavimo na 
lokaciji ob zgradbi, kjer ima svoje 
prostore DU Ptuj, saj bo tako lažje 

dostopno vsem članom društva. 
Prvo vlogo smo na Mestno občino 
Ptuj poslali 12. junija 2015 in nasled-
nje leto dobili dovoljenje za posta-
vitev. Začeli smo z obširno čistilno 
akcijo, v katero smo vložili preko 
300 prostovoljnih delovnih ur in 
6. junija 2017 smo že opravili prvi 
trening na novem, samo našem 
kegljišču. Sledila so prizadevanja 
za pokritje in 16. julija 2019 sta bili 
dejansko pod streho, pri čemer 
je veliko vlogo odigral gradbeni 
odbor pod vodstvom Staneta Kra-
njca. Kompletna investicija od po-
stavitve kegljišč do pokritja je zna-
šala približno 6.000 evrov. Del teh 
smo prejeli od Mestne občine Ptuj 
na osnovi razpisa, od nekaterih 
sponzorjev, donatorjev, med njimi 
tudi DU Ptuj ter nekaterih posame-
znikov. Med slednjimi si posebno 
zahvalo zasluži pionir tega športa 
na Ptuju Mirko Jaušovec s prispev-
kom v višini 400 evrov. Velika zah-
vala gre tudi bivšemu predsedniku 

DU Ptuj Valterju Pliberšku, ki ga 
žal ni več med nami, prav tako pa 
tudi predsedniku komisije za šport 
pri društvu Miru Moranu.« 

Besede zahvale je prisotnim 
namenila še osrednja gostja, žu-
panja mestne občine Ptuj Nuška 
Gajšek, ki se je tudi preizkusila 
z nekaj lučaji in ob tem zatrdila, 
da to ni tako enostavno in da bi 
se jim z veseljem kdaj pridružila, 
čeprav ji še manjka nekaj let do 
upokojitve.

Sledil je svečan prerez vrvice ob 
prisotnosti Nuške Gajšek, Sonje 
Purgaj, Ivana Jelena ter Slavice 
Jelen. Predsednik DU Rogoznica 
Franc Korošak je DU Ptuj izročil 
priložnostno darilo v znak dobre-
ga sodelovanja med društvi, pred-
stavnik rogozniških kegljačev pa 
še skromno darilo ptujskim keglja-
čem. Dogodek je s prijetnimi zvoki 
popestril Mirko Kosi na kitari.

Silva Razlag

Konec tedna so kolesarji 
KK Perutnina Ptuj nastopali 
na tekmovanju za Pokal 
Mr. BO 2019 v Lenartu. 
„Tokrat nas je v posameznih 
kategorijah zapustila 
športna sreča, saj so bili 
naši kolesarji prisotni v 
padcih, a se kljub temu niso 
predali in so se borili do 
konca ter dosegli odlične 
rezultate,“ je dejal trener 
v KK Perutnina Ptuj Matej 
Marin.

Pri deklicah C je bila tretja Hana 
Jeromel, pri dečkih C je 6. mesto 
osvojil Jan Kirbiš, 7. Nik Muršec in 
11. Josia Bender. Pri dečkih B je bil 
21. Jon Pritržnik, mesto za njim je 
končal Rene Pečnik. Jure Majnik je 
pri dečkih A osvojil 6. mesto, kot 10. 
je dirko končal Žiga Kelner. Pri mlaj-
ših mladincih je 10. mesto zasedel 
Andrej Majnik, 12. Lovro Valenko in 
17. Vid Jeromel. Gašper Pušnik je v 
kategoriji starejših mladincev osvo-
jil 8. mesto.

UR

Kegljanje na vrvici

Praznik kegljačev Društva upokojencev Ptuj

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Kljub padcem borbeni do konca

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek z odprtja nadstreška na igriščih za kegljanje na vrvici

Hana Jeromel je osvojila 3. mesto pri deklicah C.

Ekipa Ptuja v Slunju

Ekipa Karate-do kluba Ptuj je v Rogaški Slatini uspešno začela novo 
sezono.

Opravičilo
V 75. številki Štajerskega tednika je pri sestavku „Mlade želimo navdušiti za šport, jih spraviti v gibanje“ 

prišlo do neljube napake, saj smo pri Marjanu Kelnerju uporabljali naziv predsednik KK Perutnina Ptuj. Pravil-
no bi bilo direktor KK Perutnina Ptuj, predsednik kluba je mag. David Visenjak. Za napako se opravičujemo. 

V Slunju na Hrvaškem je konec tedna potekalo tradicionalno mednaro-
dno tekmovanje Slunj Open. Na tekmovanju je sodelovalo 325 tekmoval-
cev iz štirih držav, med njimi so bili tudi trije člani Kluba borilnih veščin Ptuj, 
ki so dosegli odlične rezultate.

Vsi Ptujčani so nastopali v disciplini point fi ghting, Tilen pa še dodatno v 
light kontaktu. Taja Šibila in Tilen Repina sta stopila na najvišjo stopničko.

Rezultati:
1. mesto sta osvojila:
- Taja Šibila (med mlajšimi kadetinjami nad 47 kg)
- Tilen Repina (med starejšimi kadeti nad 69 kg v light kontaktu)
2. mesto je osvojil:
- Tilen Repina (med starejšimi kadeti nad 69 kg v point fi ghtingu)
3. mesto je osvojila:
- Larisa Vidovič (med mlajšimi kadetinjami do 37 kg – 1. in 2. skupina)
Ekipo Ptuja je vodil Timi Sitar.

Franc Slodnjak

Karateisti Karate-do kluba Ptuja so uspešno pričeli novo tekmovalno 
sezono. V nedeljo so se Anej Šmid Cafuta, Nikita Leber, Zala Horvat ter 
Vito in Katarina Peranić udeležili tekme za 19. karate pokal Rogaške Sla-
tine. Na tekmi je nastopilo 145 tekmovalcev iz 14 slovenskih klubov, ki so 
se pomerili v katah posamezno, katah ekipno in borbah. 

Ptujski karateisti so osvojili lep ekipni uspeh, saj so vsi osvojili medalje. 
V katah je Anej Šmid Cafuta v svoji kategoriji zmagal, Nikita Leber, Vito in 
Katarina Peranić pa so osvojili bronaste kolajne. Zala Horvat je bila srebr-
na v borbah. 

jk

Kikboks � Slunj Open 2019

Tilen in Taja prvaka

Karate � Karate-do klub Ptuj

Celotna peterica do 
medalj
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5. in 6. oktober, sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: 20-letnica 
Skupne občinske uprave občin v Spodnjem Podravju – pogovor z 
direktorico SOU Alenko Korpar; Sprejem zlatih maturantov ptu-
jskih srednjih šol; Senorijada 2019 v Špajzi modrosti, za kakovo-
stno življenje v tretjem življenjskem obdobju; Dan odprtih vrat ZŠAM Ptuj za učence 4. razreda 
OŠ; Mini olimpijada v okviru 25. Ptujskega športnega vikenda – donacija Perutnine Ptuj Vrtcu 
Ptuj; Redna seja Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Ptuj – varovanje otrok na poti 
v šolo; V galeriji Magistrat odprtje razstave ob 100-letnici DPD Svoboda Ptuj; Festival ptujskih 
zgodb s Petrom Srpčičem; V Qcentru samostojna likovna razstava Nevenke Bedžuh; Odprtje 
novega nadstreška na kegljišču Društva upokojencev Ptuj na Potrčevi cesti na Ptuju; Tradicio-
nalna trgatev modre kavčine na grajskem dvorišču ptujskega gradu; Z glasbo v sobotno noč. 
Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
Grafični oblikovalec: Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Karmen Grnjak (02) 749-34-30, 
Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,20 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 1,50 EUR. 
Celoletna naročnina: 126,45 EUR, za tujino v torek 112,25 EUR, v petek 113,85 
EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV (Uradni 
list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

• 20% popust pri malih oglasih
• revija STOP (spored)
• brezplačne priloge Štajerskega tednika

(Kakovost bivanja, Avtodrom, Slovenske počitnice,
Gremo na počitnice, Stotin, Kronika leta ...)

• poštna dostava.

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s
Prlekijo ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3

KMETIJSKO-GOZDARSKA ZBORNICA SLOVENIJE
KMETIJSKO-GOZDARSKI ZAVOD MARIBOR
Vinarska ulica 14
2000 MARIBOR

SVET KGZS KMETIJSKO-GOZDARSKEGA ZAVODA MARIBOR

r a z p i s u j e
V SKLADU S PRVIM ODSTAVKOM 28. ČLENA STATUTA KMETIJSKO-GOZ-
DARSKEGA ZAVODA MARIBOR in AKTOM O NOTRANJI ORGANIZACIJI IN 
SISTEMIZACIJI DELOVNIH MEST KGZS – ZAVODA MB

DELOVNO MESTO

D I R E K T O R J A (M/Ž)
Poleg splošnih zakonskih pogojev mora kandidat izpolnjevati še naslednje 
pogoje:

• ima najmanj specializacijo po višješolski izobrazbi (prejšnja) ali vi-
sokošolsko strokovno izobrazbo (prejšnja) ali visokošolsko strokovno 
izobrazbo ali visokošolsko univerzitetno izobrazbo naravoslovne, eko-
nomske ali pravne smeri,

• ustrezne organizacijske in upravljavske izkušnje,
• deset let delovnih izkušenj, od tega najmanj pet let na vodilnih ali 

vodstvenih mestih,
• da je sposoben s svojim znanjem, razgledanostjo in izkušnjami prispe-

vati k razvoju zavoda in dejavnosti,
• da ima najmanj osnovno znanje angleškega ali nemškega ali italijan-

skega ali francoskega jezika,
• vozniški izpit B-kategorije.

Kandidat za direktorja M/Ž predloži v postopku javnega razpisa razvojni 
program za mandatno obdobje.

Kandidat bo izbran za dobo štirih let.

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, z razvojnim programom 
za mandatno obdobje naj kandidati pošljejo najkasneje do ponedeljka, 
21. oktobra. 2019, do 13. ure na naslov: KGZS Kmetijsko-gozdarski zavod 
Maribor, Vinarska ulica 14, 2000 Maribor. Vloge, prispele po tem datumu, 
bodo neodprte vrnjene pošiljatelju.

Na ovojnici mora biti pripis »Za razpisno komisijo«!

O izbiri bodo kandidati obveščeni v zakonitem roku!

SVET ZAVODA OŠ Žetale
Čermožiše 45b, 
2287 Žetale

razpisuje delovno mesto 

 RAVNATELJA/RAVNATELJICE
Kandidat/-ka mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja/-ice izpolnjevati 
pogoje v skladu z Zakonom o organizaciji in fi nanciranju vzgoje in izobra-
ževanja (Ur. l. RS, št. 16/07 – uradno prečiščeno besedilo, 36/08, 58/09, 
64/09 – popr., 65/09 – popr., 20/11, 40/12 – ZUJF, 57/12 – ZPCP-2D, 
2/15 Odl. US: U-l-269/12-24 in 47/15, 46/16, 49/16 – popr. in 25/17 – 
ZVaj; v nadaljevanjem besedilu: ZOFVI).
Kandidati/-ke morajo imeti pedagoške, vodstvene, organizacijske in druge 
sposobnosti za uspešno vodenje zavoda.
Predvideni začetek dela bo 1. 2. 2020.
Delo na delovnem mestu ravnatelja/-ice se opravlja polni delovni čas.
Izbrani/-a kandidat/-ka bo imenovan/-na za dobo 5 let. Za čas mandata 
bo z njim/njo sklenjena pogodba o zaposlitvi na delovnem mestu ravnate-
lja/ravnateljice.
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (dokazila o: izo-
brazbi, nazivu, opravljenem strokovnem izpitu, opravljenem ravnateljskem 
izpitu, delovnih izkušnjah v vzgoji in izobraževanju, potrdilo o nekaznova-
nosti in potrdilo sodišča, da kandidat ni v kazenskem postopku, pošljite v 8 
dneh po objavi razpisa na naslov:
SVET ZAVODA OŠ ŽETALE, Čermožiše 45b, 2287 Žetale, z oznako 
“Prijava na razpis za ravnatelja”.
Kandidat/-ka mora k prijavi priložiti program vodenja zavoda za mandatno 
obdobje, lahko pa predloži tudi kratek življenjepis.
Kandidati/-ke bodo pisno obvestilo o imenovanju prejeli v zakonitem roku.

OBVESTILO O PROSTEM DELOVNEM MESTU
Skupna občinska uprava občin v Spodnjem Podravju, Mestni trg 1, Ptuj, 

zainteresirane kandidate obvešča o prostem delovnem mestu

VIŠJEGA SVETOVALCA
v Skupni občinski upravi občin v Spodnjem Podravju

Javni natečaj s pogoji za zasedbo delovnega mesta, načinu in roku prijave 
je objavljen na Zavodu RS za zaposlovanje ter na spletnem naslovu: 

http://www.sou-info.si/.

Ne spreglejte v novi Zarji Jani!

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR 

in v kompletu z revijo Zvezde Lady, za samo 3,99 EUR. Vsak torek

Preprečevanje 
in zdravljenje demence s hrano

DIETA 12/3 DELUJE!
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Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

OSMRTNICA

Sporočamo žalostno vest, da nas je v 78. 
letu starosti nenadoma zapustil dragi mož, oče in dedek

Ludvik Babosek
Z MESTNEGA VRHA 5A

Od njega se bomo poslovili v ponedeljek, 7. oktobra, ob 16. uri 
iz vežice na novem ptujskem pokopališču.
Žara bo pripeljana v vežico na dan pogreba ob 14. uri.

Žalujoči: njegovi najdražji

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža

Antona Mlakarja
7. 4. 1937–22. 9. 2019

IZ VAREJE 14

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
– posebej sosedu Milanu in sosedi Marinki in vsem, ki ste ga 
pospremili na zadnji poti, darovali cvetje, sveče, prispevke in 
izrekli sožalje.
Zahvaljujem se g. župniku za opravljen obred in sveto mašo, ge. 
Nadi za opravljeno molitev, pevcem skupine Feguš, godbeniku 
za odigrano Tišino in pogrebnemu podjetju Mir.

Žalujoči: vsi njegovi

Skromno si živela,
v življenju mnogo pretrpela.
Nihče ne ve,
kaj si si takrat želela.
Tam zdaj mirno spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, sestre, tašče, 
babice, prababice, tete, botre, svakinje

Štefanije Forstnerič
S POBREŽJA 67
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče, za svete maše in nam izrekli sožalje. Zah-
valjujemo se podjetju Sveča, d. o. o., in kolektivu, govornici za 
poslovilne besede, DU Videm, pevcem za odpete žalostinke.
Hvala patroma g. Tarziciju za molitev in Antonu za opravljen 
pogrebni obred ter pogrebnemu podjetju Mir.

Hčerka Marica in sin Slavko, sestra Anica 
ter ostalo sorodstvo

Težke reči mi pravi veter nocoj,
grenke in bridke pozdrave
mi nosi, tiho v vejevju tam
joče in prosi, kot da na
tihem žaluje z menoj.

ZAHVALA
Vinko Brenčič
IZ HLAPONCEV 39
POLENŠAK
Zahvaljujemo se vsem, ki se ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, hvala vsem, ki ste darovali za svete maše in dar za cerkev 
ter cvetje.
Hvala gospodu duhovniku za sveto mašo zadušnico.
Hvala govorniku vnuku Boštjanu in govornici iz Kmetijske 
zadruge Ptuj.
Hvala za molitev sosedi Marti. Hvala podjetju Mir.
Prav posebna zahvala Internemu oddelku ptujske bolnišnice, še 
posebej medicinski sestri Sonji Brenčič in doktorju Mihu Bren-
čiču.

Žalujoči: žena Frida in vsi njegovi

SPOMIN

Polančevim
Z DRSTELJE 20

Jožef
40 let
     1920–1979

Terezija
26 let

Alojz
31 let

Marija
5 let

Hvala vsem, ki postojite ob njihovem grobu.

Vaši najdražji

Ves čas si zraven nas.
Povsod, kjer smo mi, si tudi ti.

SPOMIN
1. oktobra je minilo pet let žalosti, odkar 
si nas zapustila, draga mama, babica in 
prababica

Elizabeta Meško
IZ PLACARJA 68

Hvala vsem, ki prižigate sveče ali z lepimi mislimi postojite ob 
njenem grobu.

Tvoji najdražji

Veseli s teboj smo živeli,
žalostni smo, ker te več ni ...
ostali so živi spomini ...
z njimi se tolažimo mi ...

SPOMIN
3. 10. 2008–3. 10. 2019

Nina Muršec
IZ MOŠKANJCEV 106

Hvala vsem, ki se je spominjate, ji prižigate svečko ali poklonite 
cvet.

Njeni najdražji

Odšla je naša

Kaja
Katarina Šeruga
dobra duša, vedno pripravljena pomagati vsem, ki so potrebo-
vali njeno pomoč.
»Po njih delih jih boste spoznali,« so besede, ki jih lahko izre-
čemo ob misli na Kajo. Življenje ji ni prizanašalo, od prihoda do 
odhoda. Mnogim je pomagala postaviti dom po njihovih željah. 
Sedaj je, po lastni želji, posthumna brezdomka.

Hvala, Kaja, za vse!
Božena, Josip, Natalija in Lidija

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s.  p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s.  p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d.  o.  o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Trgovina EMITT iz Stojnc zaposli 
trgovca. Zainteresirani se javite na 
051 352 050.

PRODAMO - Ptuj, Ormoška c., 4 parcele za gra-
dnjo, v izmerah 617m2, 679m2, 702m2 in 738m2. 
Cena: 32 EUR/m2.  
Kontakt: 070 826 
220 ali 02/6208 
816. www.re-max.si/Poetovio

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s.  p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

PRODAM bukova drva. Lahko v celem – 
dostavljena z gozdarskim kamionom ali 
že kalana/razrezana polena. Za več in-
formacij smo dosegljivi na tel.041 610 
210, g. o. z. d-bio - les, Vlado Medved, s.  
p., www.gozd-bioles.si.

PO ZELO ugodnih cenah odkupujemo 
vse vrste hlodovine, predvsem hrast in 
bukev. Možnost odkupa tudi na panju. 
Aleksander Šket, s.  p., Irje 3d, 3250 Ro-
gaška Slatina. Tel. 041 785 318.

Vsak 
drugi 
petek

POLNA 
IDEJ

BELE kokoši in peteline, težke 3,5 do 4 
kg, naročila po tel. 040 531 246. Rešek, 
Starše 23.

PRODAM tri teličke simentalke, težke 150 
kg, odstavljene od mleka. Tel. 031 532 
785.

PRODAM 10 metrov suhih drv, hrast in je-
sen. Trnovska vas. Tel. 031 422 067.

DELO

NEPREMIČNINE

V NAJEM oddam več poslovnih prostorov 
in parkirišč, vse na Vodnikovi ul. 2 na Ptu-
ju. Milan Hebar, s.  p., Miklošičeva ul. 3, 
Ptuj. Tel. 041 325 925.

PRODAJAMO gradbeno parcelo na Ču-
farjevi 29, Ptuj. Tel. 051 454 264.

Prodaja drv za kurjavo po ugodni 
ceni: hrastova, bukova, akacijeva, 
gabrova in mešana, z možnostjo 
brezplačne dostave. Za več infor-
macij pokličite: 00385 99 404 25 
82 ali 00385 99 676 01 73! Mom-
basa Team d.o.o., Drage Gervaisa 
50, Zagreb

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAJAJO nesnice vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora. 
Tel. 041 694 124.

PRODAM prašiče od 70 do 100 kg. Cena 
po dogovoru. Tel. 031 400 273.

RAZNO

KUPIM pocinkane cevi za brajde. Tel. 031 
326 682

PRODAM malo rabljen kamin. Tel. 070 
779 899.
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Svetovni dan turizma, 27. september, je Slovenija pričakala s spod-
budnimi rezultati, turistična rast je prisotna že peto leto zapored. V 
osmih mesecih letos je zabeležila več kot 4,527 milijona vseh prihodov 
turistov in več kot 11,776 milijona vseh prenočitev, kar pomeni, da se je 
število prihodov povečalo za šest odstotkov, prenočitev pa za 2,7 od-
stotka. Več kot dve tretjini prihodov in nočitev so ustvarili tuji turisti. 
Statistični podatki za osem mesecev za Ptuj kažejo, da je bilo vseh pri-
hodov turistov 48.410, vseh nočitev pa 113.741. V obeh kategorijah so 
prevladovali tuji gostje.

Pri tem je bila povprečna doba bivanja domačih in tujih obiskovalcev 
na Ptuju 2,3 dneva, republiška 2,6 dneva. Statistični podatki o obisku in 
nočitvah za Ptuj v prvih osmih mesecih letos potrebujejo dodatno poja-
snilo, vezano na napačno zajemanje podatkov za februar leta 2018, ki ga 
statistika še vedno upošteva. Tako bi se ob neupoštevanju napake in ob 
navajanju uradnih statističnih podatkov za osem mesecev letos lahko ve-
selili 3,9-odstotne rast pri prihodih in 6,3-odstotne rasti pri prenočitvah. 
Ob upoštevanju napake pa so letošnji osemmesečni podatki za prihode 
in prenočitve na ravni leta 2018. Uradni statistični podatki za letos Ptuj 
uvrščajo slabše od Slovenije, Maribora in Ljubljane, kar zadeva prihode 
turistov. Boljše rezultate od Maribora in Slovenije pa dosega pri vseh no-
čitvah.

V globalnem pogledu turizem predstavlja 10 odstotkov BDP in 30 od-
stotkov izvoza storitev ter eno od desetih delovnih mest. Delovna mesta 
ustvarja tudi tam, kjer niso možne druge gospodarske dejavnosti, zato 
je generator razvoja tudi v težje razvitih okoljih. Turizem je odporen tudi 
na gospodarska nihanja in krize, saj delovna mesta ohranja tudi v času 
ohladitve gospodarske rasti. Letošnji svetovni dan turizma je potekal pod 
naslovom Turizem in delovna mesta: boljša prihodnost za vse. V Strategiji 
trajnostne rasti slovenskega turizma je zastavljena jasna vizija, da Slove-
nija postane zelena butična destinacija s petzvezdičnimi doživetji za zah-

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kdaj je postala mestna cerkev sv. Jurija proštijska?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

V hotelu Mitra, kjer je stalno razstavno mesto našel peti mitrej, si je mo-
goče ogledati tudi likovno razstavo letošnjega, 5. festivala Ptujske zgodbe 
o kavi.

Nagradno turistično vprašanje

iz naslova izvoza potovanj. Za doseganje tega skupnega cilja pa so ključ-
ni zadovoljni in lojalni kadri. Slovenija danes sodi med ugledne turistične 
države sveta. Za njen ugled in prepoznavnost slovenskega turizma na 
mednarodnem trgu pa so ob podjetjih zaslužni tudi posamezniki. Med 
temi Direktorat za turizem na Ministrstvo za gospodarstvo in tehnolo-
gijo in Slovenska turistična organizacija iščeta turističnega ambasadorja 
Slovenije 2019. Predloge bodo zbirali do 4. oktobra. Edini nosilec naslova 
Turistični ambasador Slovenije s Ptujskega doslej je Andrej Klasinc, ki si je 
ta naslov pridobil še kot direktor Term Ptuj. 

V prejšnjem nagradnem turističnem vprašanju smo spraševali o tem, 
kje na Ptuju je vzidan Genij jeseni, rimski kamniti kvader. Vzidan je v 
Mestnem stolpu, njegovo stanje pa je tako kot pri drugih vzidanih spome-
nikih Povodnovega muzeja, skrb vzbujajoče, saj vidno propadajo. Nag-
rado za pravilen odgovor bo prejela Majda Belšak iz Bukovcev. Danes 
sprašujemo, kdaj je postala mestna cerkev sv. Jurija proštijska. Nagrada 
za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore 
pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, Ptuj, do 11. 
oktobra.

tevne obiskovalce. Za preboj v sfero butičnosti pa v prvi vrsti potrebuje-
mo kreativne, zadovoljne zaposlene, poudarja minister za gospodarstvo 
in tehnologijo Zdravko Počivalšek. Samo takšni zaposleni bodo ustvarjali 
visoko kakovostne storitve in inovativne turistične produkte. V turistično 
ponudbo in ustvarjanje novih delovnih mest pa bo treba bolj vpeti lokal-
no okolje. V letu 2021 naj bi slovenski turizem ustvaril štiri milijarde evrov 

Za več turizma v lokalnih okoljih

Slovenija � Do velikega spektakla le še en mesec

Anje Rupel nič ne more ustaviti
Prva Slovenka, ki je zapela na MTV, že leta 1988, je zadnja obogatitev programa, ki bo 30. 
oktobra stresel Stožice pod taktirko ekipe DeeJay Time.

Anja je bila ob prelomu tisočletja glasbena in modna 
ikona, kraljica vročih sanj je postala že kot igralka in pev-
ka v Videosexu, s partnerjem Alešem Klinarjem pa sta 
tudi udaren avtorski tandem. Ste vedeli, da je Anja Rupel 
tudi soavtorica hita Čokolada skupine Power Dancers?
Sogovornica, ki je zadnji album izdala leta 2009, se ča-
sov, ko so na TV kraljevali Karaoke z Dejo Mušič, Stoja-
nov Poglej in zadeni in Marievi nedeljski šovi, spominja 
kot lepih časov za našo muziko: »Zelo veliko slovenske 
glasbe se je ustvarjalo in poslušalo. Vsaka nova sklad-
ba se je vrtela. Ljudje so peli slovenske komade, hodi-
li v diskoteke, kjer smo veliko nastopali. Te pesmi so 
še danes hiti in ljudje jih pojejo.« Med njimi pa so tudi 
Anjini zimzelenčki Odšla bom še to noč, Lep je dan in 
Odpri oči z istoimenskega albuma iz sredine 90. let. 
»Ko smo končali z Videosexom, sem mislila, da ne bom 
več pela, sem pa takrat začela delati na prvi zasebni 
televiziji, Kanalu A, in potem se je zgodila še solistična 
kariera,« ki je navrgla še kup hitov: Ljubi me in ne spra-
šuj, Dolga je noč, Ne pozabi me, Plašč ljubezni ... »Od 
vseh sta mi še vedno najbolj všeč komad in video Odšla 
bom še to noč, tudi ker sta bila prva v moji solo karieri. 
To pesem sem morala tolikokrat peti, da sem je bila že 
kar malo sita, in je gotovo ena tistih, poleg Lep je dan, 
ki so ostale.«  

Edini drek, na katerega sem na cesti pripravljen brez pomislekov stopiti, 

je politik.

* * *

Moje koruzništvo se ni zaključilo s poroko, pač pa s klečanjem na koruzi.

* * *

Hvalabogu imam tako slabe kolke, da ne morem z eno nogo v grobu stati.

* * *

Zarečeni kruh je superživilo politikov.

* * *

Mlada mamica: pleničke je prala pri mrzlem studenc'.

Stara babica: pleničke je poln'la pri mrzlem studenc'.

* * *

Na poti iz tretjega v prvi, jih mnogo konča na drugem svetu.

AFORIZMI BY FREDI

Zgodba se je začela, ko sta morali 
dve japonski turistki v čisto običaj-
ni restavraciji za kosilo odšteti 430 
evrov. Kot sta objavili na facebo-
oku, sta naročili dve porciji testenin. 
Ob objavi sta delili tudi posnetek 
računa. Lastnik restavracije je sicer 
zatrjeval, da sta poleg testenin na-
ročili še dve ribji plošči z zelenjavo 
in vino.

Policija je kasneje sporočila, da 
so lastnika restavracije oglobili, ker 
je turistkama zaračunal 80 evrov 
napitnine. Poleg tega so v restavra-
ciji ugotovili nekaj administrativnih 
nepravilnosti. Afera z visokim raču-
nom je v Rimu tudi razvnela razpra-
vo o lokalih, ki so v bližini turističnih 
znamenitosti večnega mesta.

                                       Italija �  Afera z visokim računom v Rimu 

Zaradi previsokega računa 
5000 evrov kazni
Zaradi previsokega računa so lastniku neke rimske restavracije naložili kar 5000 evrov 
kazni, restavracija pa je morala tudi za pol dneva zapreti svoja vrata.

Foto: M24

Foto: M24

Slovenija � Dimljene proizvode si privoščimo le občasno

Nekaterim sirom dodana le aroma
Ne glede na to, ali je aroma naravna ali umetna, dimljenih sirov ne bi smeli jesti prepogosto. 
Strokovnjaki in zdravstvene organizacije aromo dima in dimljene proizvode povezujejo z na-
stankom nekaterih vrst rakavih bolezni.

Tokrat smo pod drobnogled vzeli 
poltrde sire, ki so dimljeni ali vse-
bujejo aromo dima, ter nekatere 
sveže sire. Pri pregledu deklaracij 
vsi proizvajalci ne navajajo točne 
priprave dimljenih sirov. Pri večini 
najdemo zgolj oznako dimljeni, le 
redko pa »z aromo«. Dimljene sire 
pridobivajo tako, da jih v procesu 
proizvodnje za nekaj časa postavijo 
v prekajevalnice, ki dajo siru značil-
no dimljeno aromo. Pravo aromo 
dima smo našli pri dimljenem siru 

gavda, ki ga proizvaja Spar, rezinah 
Jošta, dimljenem bohinjskem siru 
in bio dimljenem ovčjem siru Kon-
da. Preostali siri imajo zgolj aromo 
dima; ta je sirom dodana naknadno. 
Ne glede na to, ali smo kupili dimlje-
ni sir ali sir z aromo dima, strokov-
njaki svarijo, da po njem ni dobro 
posegati prepogosto, saj se med di-
mljenjem v hrani nalagajo strupene 
snovi, ki povzročajo raka na požiral-
niku in želodcu.

Foto: M24
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